
رئیس قوه قضائیه:
باید در تمام مراکز قضایی  با مراجعان 

با تکریم و احترام برخوردشود 
دربــاره  قضائیــه  قــوه  رئیــس 
خدمت رســانی  شــاخصه های 
مطلوب گفت: خدماتی که در مراکز 
و مراجع مختلــف قضائی به مردم 
ارائــه می شــود بایــد دارای چهار 
شــاخص »به موقع بــودن«،»ارزان 
و  برنبــودن«  »زمــان  بــودن«، 
باشــد.  بــودن«  »محترمانــه 

حجت الاسلام والمسلمین ...

رهبر معظم  انقلاب :
تامین آزادی های مشروع از 
وظایف مهم قوه قضائیه است

رهبر معظــم انقلاب اســلامی 
یکی از وظائف قوه  قضائیه تأمین 
آزادی های مشروع است. در ذیل 
حکم شرع، آزادی های مردم باید 
تأمین بشود. خب دستگاه های 
قدرت بــه طور طبیعــی در یک 
مواردی دچار معارضه می شوند. 
چه کسی باید به داد مردم برسد 

در این زمینه؟ قوه  قضائیه. ...
روزنامه
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و  مدیرعامل انجمن هنرهای تجسمی استان قم گفت: قم در زمینه هنرهای تجسمی 
برگزاری دوسالانه ها در بین استان های کشور سرآمد است و دو سالانه تصویرگری که امسال 
برگزار می شود دارای ظرفیت های قوی است. وحید سلیمانی افزود: پیشینه تصویرسازی 
در فرهنگ ما قوی است و این پیشینه همچنان پشتوانه فرهنگ و هنر ایران است. وی بیان 
کرد: در استان قم شاهد رشد و پیشرفت تصویرسازی بوده ایم و وجود انتشارات بسیار زیاد 
در قم و نیاز ناشران برای به کارگیری هنرمندان تصویرگر از عوامل رونق و پیشرفت این رشته 

در استان بوده است. وی افزود: در آستانه سی اُمین سال شروع ...

شهردار قم بر ضرورت آغاز پرقدرت و تسریع در عملیات اجرایی بسط شرقی حرم مطهر 
تأکید کرد. دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در جلسه بررسی پروژه های عمرانی شهرداری 
قم با اشاره به برخی موانع آغاز عملیات اجرایی بسط شرقی حرم مطهر اظهار داشت: این 
موضوعات با مذاکره و تبیین قابل حل هستند و نباید مانع از شروع با قدرت پروژه شوند.  وی 
ادامه داد: با توجه به توافقاتی که با سرمایه گذار انجام شده، اقدامات اجرایی پروژه باقدرت 
و توان پیش خواهد رفت اما ایمن سازی محدوده پروژه و تبیین جزئیات عملیات اجرایی بر 
عهده شهرداری منطقه است.  شهردار قم با تأکید بر اینکه شرکت های خدماتی باید رفع ...

مدیرعامل انجمن هنرهای تجسمی استان قم  مطرح کرد:
قم دومین استان برتر کشور در تربیت هنرمند تصویرگر

شهردار قم تأکید کرد:
تسریع در اجرای عملیات عمرانی بسط شرقی حرم مطهر 

4

محمودوند نماینده خرم آباد مطرح کرد؛ 

ردپای جریان انحرافی در 
ماجرای مسمومیت دانش آموزان 

4

8

مدیرکل بازرسی استان قم اعلام کرد؛

دانشگاه علوم پزشکی قم درصدرنارضایتی مردمی

از  گسترده ای  طیف  اینکه  بیان  با  مجلس  نماینده  یک 
معاندین و فرصت طلب ها از گروهک  جریان انحراف ماجرای 
مسمومیت دانش آموزان را به وجود آوردند، گفت: به لطف خدا 
با دستور مستقیم رهبری خیلی هایشان بازداشت شدند، 
خیلی هایشان تحت نظر و بازجویی هستند و مشاهده کردیم 

بعد از این فرمان و پیگیری مجلس آب ها از آسیاب افتاد باز 
هم اگر این طور غلطی کنند با این جنایتکاران، دروغگویان و 
فرصت طلبان مخصوصا جریان کثیف انحرافی تعارف نداریم.  
مرتضی محمودوند نماینده خرم آباد درباره آخرین وضعیت 

پرونده مسمومیت دانش آموزان که از سوی ...

2

2
در نشست بیمه حوادث بیمه طبیعی ساختمان های مسکونی قم مطرح شد؛

تمام ساختمان های مسکونی قم تحت پوشش 
بیمه پایه حوادث طبیعی

وزیر راه و شهرسازی:

اتمام پروژه قطار سریع السیر اصفهان-قم-تهران سیاست قطعی دولت است

در نشست بیمه حوادث طبیعی ساختمان های مسکونی در قم 
که روز سه شنبه در اداره کل امور اقتصادی و دارایی این استان 
تمام ساختمان های  که  کردند  اعلام  امر  برگزار شد، مسئولان 

مسکونی قم تحت پوشش بیمه پایه شامل هشت حادثه سیل، 
زلزله،  سنگینی برف، رانش زمین، صاعقه، ریزش کوه، طوفان و 

سونامی قرار گرفت. مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم در...

رییس مجلس : 
صداوسیما باید همه مردم از هر 

تفکر و دیدگاهی را بپذیرد
رئیس مجلس شــورای اسلامی 
با بیــان اینکــه صداوســیما باید 
مخاطــب شناســی را بــه صورت 
دقیق و جدی در دستور کار داشته 
باشــد، گفت: یکی از موضوعات 
ضروری مورد تأکید رهبر انقلاب، 
جهــاد تبییــن اســت کــه تصور 
می کنم بخش عمده این رســالت 

برعهده دوستان صداوسیما ... 7 22
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معاون و توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم گفت: 
۸۷ مرکز درمانی سرپایی در قم وجود دارد که به ارائه 

خدمات می پردازند.
حجت الله محمدزاده در مراسم تقدیر از بهبودیافتگان 
از دام اعتیاد که در مرکز درمان و نگهداری و کاهش 
آسیب ماده ۱۶ استان قم در قمرود به مناسبت هفته 
جهانی مبارزه با مواد مخدر برگزار شد، اظهار داشت: 
بهزیستی سه مأموریت مهم پیشگیری، درمان و کاهش 
آسیب دارد که در تمامی این بخش ها اقدامات خوبی 

در طی سال های اخیر صورت گرفته است.
معاون و توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم درمان 
بیماران گرفتار شده در دام اعتیاد را موردتوجه قرارداد 
و گفت: در سطح استان قم ۱۳ هزار بهبودیافته از دام 

اعتیاد داریم.
وی ادامه داد: از روزهای اولی که فعالیت را شروع 
کردم احساس می کنم موفقیت های زیادی را در طی 

۲۶ سال به دست آوردیم.
جلسه های  راه اندازی  داشت:  ابراز  محمدزاده 

خوددرمانی یکی از اقداماتی بود که در طی سال های 
بهبودیافتگان  کامل  بهبودی  موجب  قم  در  گذشته 
شد.وی افزود: ۸۷ مرکز درمانی سرپایی در قم وجود 

دارد که به ارائه خدمات می پردازند.
بهبود کامل ۳۰ درصد از معتادان متجاهر

مدیر اجرایی مؤسسه خیریه حامیان و کمپ ماده 
۱۶  نیز دراین مراسم از بهبود کامل ۳۰ درصد معتادان 

متجاهر در این مرکز خبر داد.

سعید تافته اظهار داشت: مرکز نگهداری، درمان و 
کاهش آسیب های اجتماعی ماده ۱۶ استان قم محل 
نگهداری شبانه روزی معتادان متجاهر استان است که 
از طریق دستور مقام قضائی استان به این مرکز ارجاع 

می شود.
وی با بیان این که ظرفیت مرکز ۳۰۰ نفر است، ابراز 
داشت: این مرکز از سال ۹۳ تأسیس شده و تاکنون 
در  و  کرده اند  دریافت  خدمات  نفر  هزار   ۷ حدود 
کوتاه مدت ۳۰ درصد از افرادی که از این مرکز بهبود 

پیدا می کنند سراغ مواد مخدر نمی روند.
تافته مراسم تقدیر از بهبودیافتگان از دام اعتیاد را 
مورد توجه قرارداد و بیان داشت: این برنامه به مناسبت 
هفته جهانی مبارزه با مواد مخدر برگزار و در طی این 
مراسم تعدادی از بهبود یافتگان این مرکز مورد تقدیر 
و تجلیل قرار گرفتند. وی افزود: در کنار موضوعات 
روان شناختی و مددکاری مرکز به اشتغال افرادی که در 
این مرکز بستری هستند، تأکید دارد و افراد مشغول به 

حرفه نیز می شوند.

معاون و توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم:

۸۷ مرکز درمان سرپایی ترک اعتیاد در قم وجود دارد

شهرداری قم در نظر دارد نسبت به راه اندازی و بهره  برداری، تأمین پزشک و نیروی بخش دندانپزشکی درمانگاه 
سیدالشهدا)علیه السلام(" از طریق برگزاری فراخوان عمومی با اشخاص واجد شرایط اعم از اشخاص حقیقی و 

حقوقی  اقدام نماید.
• هزینه خرید اسناد : جهت خرید اسناد فراخوان مبلغ دو میلیون ریال به شماره حساب ۱۰۰۶۰۰۱۶۰۰۲۱ 

بانک شهر بنام شهرداری قم واریز گردد.)اسناد در قبال رسید واریز وجه و معرفی نامه تحویل می شود(
• میزان سپرده و نوع تضمین شرکت در فراخوان: مبلغ سپرده شرکت در فراخوان دویست میلیون ریال و به صورت 
 IR۰۷۰۶۱۰۰۰۰۰۰۰۱۰۰۳۰۰4۳۰۰54  ضمانت نامه بانکی، چک تضمین شده بانکی و یا واریز وجه نقد  به شماره

نزد بانک شهر شعبه صفائیه قم کد ۲۷۱  به نام شهرداری قم خواهد بود.
• مهلت  خرید اسناد: مهلت خرید اسناد فراخوان طی 1۰ روز  از تاریخ انتشار آگهی اول می باشد. متقاضیان 
باید یک نسخه از اسناد فراخوان را خریداری نموده و با قید قبولی و بدون قید و شرط مهر و امضا کرده و به پیشنهاد 
خود ضمیمه نمایند. عدم انجام این مهم از جانب هر یک از متقاضیان باعث حذف آنان از فرایند فراخوان می گردد.

• محل توزیع اسناد: شهرداری مرکزی، طبقه سوم،حوزه سرمایه گذاری شهرداری
• مدت زمان مراجعه جهت دریافت اسناد فراخوان از تاریخ  14۰2/۰4/۰5  لغایت 14۰2/۰4/17 اعلام میگردد.

• مهلت تحویل اسناد: پایان وقت اداری روز دو شنبه  14۰2/۰4/19
• محل تحویل اسناد: ساختمان شهرداری مرکز. طبقه ششم. اداره کل حراست. 

• گشایش پاکات: روز سه شنبه  مورخ  14۰2/۰4/2۰ 
• سایر شرایط فراخوان در اسناد و مدارک درج شده است. 

• تلفن و فکس حوزه سرمایه گذاری شهرداری :  تلفن : ۳۶۱۰4۳44-۰۲5 فکس: ۰۲5-۳۶۱۰4۳4۹

 در نظر دارد با رعایت تشریفات قانونی نسبت به واگذاری اجاره عرصه و اعیان مجموعه بازار روز و نمایشگاه 
دائمی عرضه گل و گیاه واقع در قم، بوستان بنیادی به مساحت عرصه حدود ۲۳۲۰ مترمربع به مدت ۲ سال 

شمسی، به افراد حقیقی و یا حقوقی واجد شرایط اقدام نماید.

مهلت دریافت و تسلیم اسناد:
۱- متقاضیان محترم می توانند با مراجعه به واحد درآمد سازمان نسبت به دریافت اسناد اقدام نمایند.

2- مهلت دریافت اسناد: از روز  چهارشنبه مورخ 14۰2/۰4/۰7 لغایت روز پنجشنبه مورخ  14۰2/۰4/17
۳- مهلت ارائه پیشنهاد: از روز  چهارشنبه مورخ 14۰2/۰4/۰7 لغایت روز دوشنبه مورخ  14۰2/۰4/19
4- شرایط و ویژگیهای مورد اجاره در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم مکلف اند پس از 
دریافت و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند. امضاء اسناد و 

مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
5- متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی و عمومی باواحد درآمد با شماره تلفن ۳۰44۰۰۳۰- ۰۲5 

تماس حاصل فرمایند.
6- محل تسلیم پیشنهادها: قم، خیابان آذر، بوستان شهداء آذر، سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 

قم، طبقه همکف، حراست سازمان.
۷- لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت ۰6:۳۰ الی 1۳:۰۰ و 

روزهای پنج شنبه تا ساعت 12:۰۰ می باشد.

آگهی فراخوان عمومی شناسایی سرمایه گذار )نوبت دوم(

جهت  راه اندازی بخش دندانپزشکی درمانگاه سیدالشهدا)علیه السلام(

آگهی مزایده عمومی دو مرحله ای ) نوبت اول(

اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم ارتباطات و امور فرهنگی سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم

سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری قم

شناسه آگهی:1519702
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رهبر انقلاب در پیامی به  مناسبت کنگره عظیم حج تصریح کردند:

حج، آئین زندگی بخش جهانی
بر پایه معنویت و اخلاق

رهبر انقلاب آئین حج را یک فراخوان جهانی برای تعالی انسان ها و زمینه ساز اعتلای 
معنوی و اخلاقی بشریت خواندند و تاکید کردند: شرط لازم اثرگذاری جهانی حج، درک 
و شناخت صحیح امت اسلامی از خطاب زندگی بخش این فریضه پر رمز و راز برمبنای دو 

رکن وحدت و معنویت است. 
حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی به مناسبت کنگره عظیم حج وحدت امت اسلامی 
را به معنای گفت وگو، ارتباط فکری و عملی، هم افزایی و نزدیک شدن جهت گیری ها، 
همکاری و پیوند اقتصادی کشورهای اسلامی خواندند و افزودند: بُعد دیگر این وحدت، 
ارتباط  و  انصاف   ، مدارا  ظن،  حسن  مبنای  بر  اسلامی  مذاهب  علمای  گفت وگوی 

تنگاتنگ نخبگان کشورهای مسلمان است.
را هم متذکر شدند که پیشروان  این نکته  انقلاب درخصوص وحدت  رهبر معظم 
سیاسی و فرهنگی کشورهای اسلامی باید هماهنگ با یکدیگر خود را آماده شرایط نظم 
جهانی پیش رو کنند تا امت اسلامی جایگاه شایسته خود را بازیابد و تجربه تلخ مهندسی 

سیاسی و سرزمینی پس از جنگ جهانی اول تکرار نشود.
ایشان »معنویت« را که یکی دیگر از دو رکن اثرگذاری ندای جهانی حج است، به معنی 
ارتقاء اخلاق دینی و مقابله با افسون اخلاق منهای دین غربی ها دانستند و خاطرنشان 
کردند: امروز که »وحدت« و »معنویت« امت اسلامی به دلیل مخالفت آمریکا و دیگر 
قطب های سلطه استکبار با تفاهم کشورهای مسلمان و تدین و تشرع نسل جوان این 
کشورها، بیش از گذشته در معرض دشمنی است، وظیفه همه ملت ها و دولت های 

مسلمان مقابله با این نقشه خباثت آلود است.
رهبر انقلاب اسلامی در پایان پیام خود به مناسبت کنگره عظیم حج امت اسلامی را به 

تقویت روحیه برائت از مشرکین و نشر و عمق بخشی آن در محیط زندگی توصیه کردند.
 

رییس مجلس : 

صداوسیما باید همه مردم از هر تفکر و 
دیدگاهی را بپذیرد

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه صداوسیما باید مخاطب شناسی را به 
صورت دقیق و جدی در دستور کار داشته باشد، گفت: یکی از موضوعات ضروری مورد 
تأکید رهبر انقلاب، جهاد تبیین است که تصور می کنم بخش عمده این رسالت برعهده 

دوستان صداوسیما است.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در سومین نشست افق تحول رسانه 
ملی که صبح روز )سه شنبه، ۶ تیر ماه( در مرکز همایش های بین المللی صداوسیما برگزار 
شد با بیان اینکه تبیین باید برای همه مردم، اقشار، سنین و برای عامه مردم صورت گیرد، 
عنوان کرد: تفکیک مردم اشتباه است چرا که عملیات و جنگ ما نیازمند این تبیین است 
و ما باید با محتوای دقیق این تبیین را انجام دهیم تا همه اقشار با فرهنگ ها و دیدگاه های 

مختلف سیاسی و… در زمان مناسب و با محتوای مناسب مخاطب ما قرار گیرند.
قالیباف در ادامه با بیان اینکه نباید هیچ بهانه ای برای خاصه کاری داشته باشیم، 
اظهار داشت: این حق الناسی بر گردن ماست که تلاش کنیم تا جوان ما به دامن 

دشمن نیفتد.
رئیس مجلس در ادامه این موضوع با بیان اینکه سردار سلیمانی برای حضور در جبهه 
مقاومت علیه داعش هیچگاه از مردمی که از آنها دفاع می کرد سوال نکرد که از چه قشری 
هستند، یادآور شد: او همه امکانات را برای کمک به مردم از هر قشر و دین و مذهبی به 
کار گرفت و سوالی از اعتقادات آن ها نکرد؛ ما نیز باید این نکته را بدانیم که خوراک و 

محتوایی که قرار است تولید کنیم باید به نیازهای همه مردم پاسخ دهد.
وی تصریح کرد: نمی توان گفت تحلیل را از ما دریافت کن اما سبک زندگی را از جای 
دیگر بگیر و نمی توان گفت گزارش خبری را از ما بگیر و بقیه محتوا را از جای دیگر دریافت 
کن. مردم باید احساس کنند که تمام نیاز خود را از صداوسیما دریافت می کنند و ما باید 

در حوزه پشتیبانی این ظرفیت را فراهم کنیم.
وی در ادامه با بیان اینکه حوزه فرهنگ مانند خورشید است که وقتی تابید باید بر همه 
بتابد، به خاطره ای از دوران حضور خود در ناجا اشاره کرد و افزود: آن زمان رهبر معظم 
انقلاب اسلامی به من فرمودند توجه کنید که باید برای تأمین امنیت همه شهروندان با 
هر گرایش و سلیقه ای مانند خورشید باشید، ممکن است فردی تمام شب را عبادت کرده 
باشد یا ممکن است فردی تا صبح معصیت کرده باشد اما وقتی خورشید طلوع کرد و 

تابید تفاوتی میان آنها وجود ندارد و شما نیز باید مانند خورشید باشید.

نظری در تذکر شفاهی: 

رتبه بندی در میانگین حقوق فرهنگیان 
بازنشسته باید محاسبه شود 

نماینده مردم خمین در مجلس از وزیر آموزش و پرورش خواست تا نسبت به اجرای 
قانون رتبه بندی و محاسبه آن در میانگین حقوق فرهنگیان بازنشسته اقدام کند. 

علیرضا نظری در نشست علنی مجلس شورای اسلامی در تذکر شفاهی خود گفت: 
ضمن گرامیداشت سالروز شهادت شهید بهشتی و یارانش خطاب به وزیر کشور گفت: 
چرا یارانه سوخت آژانس ها و بارکش ها بنزینی علیرغم گذشت سه ماه پرداخت نشده، این 

وزارتخانه باید به تکالیف خود عمل کند.
نماینده مردم خمین در مجلس خطاب به وزیر آموزش و پرورش افزود: با توجه به اینکه 
تاریخ اجرای قانون رتبه بندی از اواخر شهریور ماه ۱4۰۰ بود و کارکنانی که از تاریخ مهرماه 
۱4۰۰ به بعد بازنشسته شده اند، به علت عدم پرداخت معوقات آن توسط وزارت متبوع 
و با استناد به بخشنامه صادره از سازمان بازنشستگی، رتبه بندی در میانگین حقوق 
بازنشستگی آنان محاسبه نمی شود و مشمولین با کاهش 4 تا ۶ میلیونی حقوق مواجه 

می شوند و عملًا بهره ای از رتبه بندی نمی برند.
 این موضوع نارضایتی کارکنان بازنشسته و مراجعه آنان به اداره محل خدمت را در پی 
داشته است. همچنین کسانی که در سال جاری شرایط بازنشستگی دارند، به همین 

علت دچار سردرگمی شده اند.
وی در تذکر دیگر خطاب به وزیر آموزش و پرورش گفت: چرا حق الزحمه طرح تثبیت 
و یادگیری تابستان سال۱4۰۱ تاکنون پرداخت نشده است، ذینفعان گلایه مند هستند 

لذا دستور ویژه جهت پرداخت مطالبات آنها صادر فرمایید.
نظری در تذکری خطاب به وزیر اقتصاد یادآور شد: وام های تبصره )۱۶(، فرزندآوری، 
ودیعه مسکن و سایر تسهیلات مرتبط با قانون جمعیت اجرا نشده است و مردم به دفتر 
نمایندگان مراجعه می کنند، هنگام مراجعه بانک ها مدعی اند که سهم شان تمام شده در 
حالی که قانون مجلس باید به درستی اجرا شود لذا وزارت اقتصاد و بانک مرکزی باید 

منابع تسهیلات را مشخص و گزارش آن را به مجلس ارائه نمایند.
این نماینده مردم در مجلس در تذکری به وزیر راه و شهرسازی موضوع عدم پیشرفت 
مسکن ملی در شهرستان خمین را یادآور شد و گفت: از زمان تعیین شده اتمام پروژه 

بسیار گذشته لذا دستور ویژه جهت پیگیری صادر فرمایید.
 

در مکالمه تلفنی امیر قطر با رئیس جمهور مطرح شد؛

اعلام آمادگی دوحه برای افزایش 
همکاری های اقتصادی و سرمایه گذاری

افزایش  برای  را  کشورش  آمادگی  کشورمان  جمهور  رئیس  با  گفتگو  در  قطر  امیر 
همکاری های اقتصادی و سرمایه گذاری در ایران اعلام کرد.

آیت الله سید ابراهیم رئیسی ظهر روز سه شنبه در پاسخ به تماس تلفنی شیخ »تمیم بن 
حمد آل ثانی« امیر قطر ضمن تبریک متقابل عید سعید قربان به وی و مردم کشورش، 
گفت: ایران و قطر با توجه به دیدگاه های نزدیک، ظرفیت های خوبی برای گسترش 

همکاری های دوجانبه ای، منطقه ای و بین المللی با یکدیگر دارند.
رئیس جمهور با تشکر از اهتمام امیر و نخست وزیر قطر در زمینه پیشبرد برنامه ها و 
توافقات مشترک با جمهوری اسلامی ایران افزود: جمهوری اسلامی ایران همواره بر 
ارتقای سطح روابط و گسترش همکاری ها با قطر تاکید داشته است و توسعه تعاملات 
دوجانبه را موجب تقویت هر چه بیشتر همکاری های منطقه ای و بین المللی فیمابین 

می داند.
شیخ »تمیم بن حمد آل ثانی« امیر قطر نیز در این مکالمه تلفنی با ابراز صمیمانه ترین 
تبریکات خود به رئیس جمهور و مردم کشورمان به مناسبت فرارسیدن عید بزرگ اضحی، 
آمادگی کشورش را برای افزایش همکاری های اقتصادی و سرمایه گذاری در ایران اعلام 
کرد و اظهار داشت: با توجه به گفتگوها و رایزنی های خوبی که در مسیر توسعه روابط 
انجام شده است، آماده برگزاری کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی در آینده 

نزدیک هستیم.

سخن از کدام چین است؟
به چین  ارجاعاتی  آقایانِ مسئول  از  برخی  اخیرا 
می دهند که نشان دهنده عدم شناخت دقیق آنها از 
این کشور است. طرح موضوعاتی از قبیل این که ما 

در ایران مردمی مثل چین نداریم که به دو وعده غذا در روز قانع باشند از همین 
دست ارجاعات ناصواب است. یا مثلا آقای دیگری گفته بود باید مثل چین همه 

دسترسی ها به فضای مجازی را ببندیم و چنین و چنان کنیم.
این دوستان عزیز، یا همانگونه که گفتم شناخت دقیقی از چین ندارند یا اینکه 
خود را به تجاهل زده و چیزی را می بیند و چیز دیگری را نمی بیند. می بینند که 
چین سخت گیری هایی در حوزه دسترسی عمومی به فضای مجازی دارد اما این 
را نمی بینند یا نمی خواهند ببینند که همان دولت سخت گیر توانسته درآمد سرانه 
ملی این کشور را به بالاترین سطح و هم ردیف سرانه ملی آمریکا و در آستانه رسیدن 
به دوازده هزار دلار برساند. همان دولت، فقر را در کشوری با بیش از یک میلیارد 
و ۳۰۰ میلیون نفر ریشه کن کرده، نه به این معنی که به آنها صدقه می دهد بلکه 
درآمد سرانه هر چینی را به بیش از ده هزار دلار رسانده و بالاترین سطح از رفاه 

اجتماعی را برای مردمش پدید آورده است.
خب می بینید دوستان ما هیچگاه از چنین چینی برای ما سخن نمی گویند؛ 
در حالیکه طبیعی است هر حکومتی که بتواند چنین رفاه و آسایش و آرامش و 
سروری جهانی در حوزه اقتصاد برای مردمش فراهم کند اگر در پاره ای مسائل هم 
سخت گیری کند کسی ککش نمی گزد و اساسا متوجه چنین سخت گیری نمی 
شود و یا آن را در ازای رفاه و آسایشی که دارد نادیده می گیرد. این ها البته به معنی 
بی نقص بودن چین نیست و اساسا هدف از این نوشته تعریف و تمجید از چین 
و نکوهش ایران و مسئولان خودی نیست، بلکه صرفا توصیه به یادگیری و رعایت 

انصاف در سخن گفتن با مردم و شاهد مثال آوردن برای آنها است.
راستش یکی از دلایلی که کتاب »رؤیای چینی؛ پیرامون ساخت جامعه ای 
انسانی با آینده ای مشترک« را ترجمه کردم نشان دادن نوع و مدل سخن گفتن 
رئیس جمهور چین با مردم خود و دنیا بود. این کتاب در برگیرنده اندیشه و چشم 
انداز وسیع شی جینپینگ برای حزب، مردم چین و کشور چین است ولی اساس 
همه آنها بر اقتصاد استوار شده است. در واقع سنگ بنای چشم انداز شی، 
»رویای چینی« است که دو ستون اصلی دارد که به آنها اهداف دو سده ای یا دو 
صد سالگی می گویند. هدف اول، تبدیل شدن چین به یک »جامعه نسبتاً مرفه« 
تا صدمین سالگرد تأسیس حزب کمونیست و دوبرابر کردن درآمد سرانه چینی ها 
به ده هزار دلار نسبت به آنچه در سال ۲۰۱۰بود است که در سال ۲۰۲۱ با جشن 

و پایکوبی بسیار، دست یابی به این هدف را جشن گرفتند.
هدف بعدی این است که چین در صدمین سالگرد تأسیس جمهوری خلق 
در سال ۲۰4۹ به یک کشور سوسیالیستی مدرن تبدیل شود که مرفه، نیرومند، 
دموکراتیک، پیشرفته ازنظر فرهنگی و هماهنگ در همه زمینه ها و جهات باشد. 
هسته مرکزی رویای چینی شی جینپینگ، اقتصاد بوده است. از نظر شی و 
حزب کمونیست تا زمانی که چین نتواند رشد اقتصادی بالایی را برای دهه های 
آینده حفظ کند، قدرت ملی آن تضعیف می شود، استانداردهای زندگی کاهش 
و بیکاری افزایش می یابد و پیامدهای بالقوه ناگواری برای مشروعیت حزب در 

چشم مردم ببار خواهد آورد.
لذا می بینید که چنین چینی با چنان چینی که از آن در کشور ما سخن گفته 
می شود هیچ سنخیتی ندارد. از این رو لازم است دوستان ما در مسئولیت های 
مختلف به درک درستی از چین امروزی برسند. حتی اگر معتقدند که چین دوران 
مائو مد نظر آنها بوده یا هست، باید بدانند که چین دوران مائو ماحصلی جز مرگ 
و نابودی بیش از سه میلیون چینی نداشت و عرصه چنان تنگ شد که هم او خود 
به این درک رسید که کشورش نیازمند گشایش است و چنین کرد. ما باید تکلیف 
خودمان را روشن کنیم و حتی اگر محور سیاست خارجی ما شعار »نگاه به شرق« 
است، صادقانه در برخی از موضوعات از جمله شکوفایی و رشد اقتصادی از این 
چین و حتی سایر کشورهای محور شرق الگو بگیریم و بپذیریم که مردم ما بعد از 
چهار دهه سزاوار این فشار اقتصادی و این وضعیت آشفته نیستند و یاد بگیریم 
چطور چین مردم خود را از حضیض ذلتِ فقر و گرسنگی و درماندگی به عزیزی و 

سروری رسانده است.
کوین راد، نخست وزیر سابق استرالیا در کتاب »جنگ قابل اجتناب« می گوید: 
»رونق اقتصادی مستمر، بخش مهمی از یک قرارداد اجتماعی نانوشته بین حزب 
کمونیست و مردم چین است. آنها دریافته اند مادامیکه رشد اقتصادی و رفاه بر 
جامعه حاکم است، مشروعیت حزب کمونیست تضمین شده است اما اگر رشد 
کاهش یابد، این قرارداد تحت فشار شدید قرار خواهد گرفت. به همین دلیل است 
که حزب در مورد تضمین رشد اقتصادی کافی، حفظ استانداردهای بالای زندگی، 
اشتغال و ثبات اجتماعی در طولانی مدت نگران است. شی جینپینگ همچنین 
می پذیرد که اساس تمام قدرت ملی کشور در نهایت بر قدرت اقتصادی استوار 

است.

چرا اطلاعات در بازار سرمایه 
با تاخیر منتشر می شود؟

در شروع ریزش بازار در اردیبهشت ماه دو نامه نگاری 
انجام شده است که سهامداران با حدود 45 روز تأخیر 

از آن مطلع می شوند، در زمانی که این نامه ها دیگر اثر خود را بر بازار گذاشته اند و 
اکنون دیگر اهمیتی ندارند. یکی در خصوص نرخ خوراک و دیگری در خصوص 

نبود ارز برای واردات خودرو.
انتشار احتمالًا برای اخرین مرحله ایجاد ترس و خرید سهام در کف قیمت توسط 
همانهایی که در زمان اطلاع نهانی از این نامه در سقف شاخص فروش را انجام 
دادند. در تمام بورس های دنیا، حتی کمتر توسعه یافته بالاترین مجازات برای 
فعالین و ناشرین استفاده از اطلاعات نهانی است. اطمینان و توسعه و عمق 
بخشی در بازار سرمایه زمانی محقق می شود که این بدیهی ترین اصل توسط 
نهادهای رگولاتور و ناظر به شکل بسیار سختگیرانه اعمال شود. نه اینکه نامه 
نگاری مؤثر بر سود شرکتها انجام شود؛ سهامدار مطلع نشود و بعد پس از 45 روز و 

افت سنگین بازار این نامه ها منتشر شوند برای عموم.
در خاطرم هست چند سال قبل خبری منتشر شد که یکی از سناتورها در آمریکا 
در زمان تصویب قانونی در سنا به فرزند خود پیامک زده بود که سهام را بفروشد، 
نهاد ناظر پیگیری کرده بود که فروش کد مذکور مشکوک است و بعد کلیه مکاتبات 
و تماس ها چک شده بود و در نهایت به زندان و جریمه سنگین نقدی و ضبط 

دارایی ها منجر شد.
نظارتی از این جنس برای ایجاد کارایی و سلامت در بازار لازم است و باید مطالبه 
سهامداران و کانون های مرتبط با فضای سرمایه گذاری کشور باشد. نباید فضایی 
ایجاد شود که سرمایه گذار و سهامدار واقعی احساس کنند ملعبه دست افراد 

اندکی سودجو و دارای رانت هستند.
سازمان بورس در این زمینه های نظارتی و کنترلی پیشرفتهای بسیار خوبی 
داشته و زیرساختهای مناسبی نیز ایجاد کرده است که باید سختگیرانه تر از 
ابزارهای نظارتی خود استفاده کند و نتیجه را هم به اطلاع جامعه سهامداران 

برساند.
در نهایت، منفی های اکنون بازار پس از انتشار عمومی نامه توسط همانهایی 
ایجاد  را  این پنیک  اکنون  و  اوج فروختند  به مردم در  اردیبهشت  است که در 
می کنند تا همان سهام را 4۰-5۰ درصد پایین تر جمع اوری کنند برای رشد بعدی 
که احتمالًا دلیلش رانتی است که دو ماه بعد مشخص خواهد شد و اخبار مثبتی 

منتشر می شود که اثرش را گذاشته و دیگر زمان فروش است.
کماکان معتقدم طبق تحلیل های پیشین شاخص کل در حال ساختن اخرین 
موج اصلاحی است و طبق انتظاری که داشتم و دارم با یکی دو هفته پس و پیش 
و جابجایی موج صعودی خوبی در انتظار بازار است. هیچ نگرانی از بابت بازار 
وجود ندارد، نکته در اینجاست که برای ثبات بخشی به بازار یکبار برای همیشه باید 
تکلیف سوءاستفاده های به این شکل از بورس و سهامداران روشن شود، اتفاقی که 

نظیر آن را تا کنون کم نداشته ایم و منحصر به اکنون هم نیست.
کارشناس بازار سرمایه

رئیس قوه قضائیه درباره شاخصه های خدمت رسانی مطلوب گفت: خدماتی 
که در مراکز و مراجع مختلف قضائی به مردم ارائه می شود باید دارای چهار 
شاخص »به موقع بودن«،»ارزان بودن«، »زمان برنبودن« و »محترمانه بودن« 

باشد.
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در ششمین روز از هفته 
قوه قضاییه و همزمان با آیین افتتاح ۱۲ طرح عمرانی سازمان ثبت اسناد و 
املاک کشور، سازمان ثبت را مجموعی پرتحرک و فعال دانست و اظهار داشت: 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور از جمله مجموعه های قضایی است که به 
طور مستمر در حال تحول و پیشرفت و ابتکار است و مجموعه ای پویا و عاری از 
ایستایی است؛ گواه این امر، تکمیل و بهره برداری از 54 طرح در ۲۰ ماه اخیر در 

راستای خدمت رسانی مطلوب تر به مردم است.
وی افزود: چنانچه هر یک از چهار شاخصه  یادشده در خدمات رسانی به مردم 
لحاظ و رعایت نشود، رضایتمندی مردم و مراجعان به دستگاه قضایی آنطور که 

شایسته است حاصل نمی شود.
رئیس عدلیه تاکید کرد: همه مسئولان و کارکنان دستگاه قضایی در همه مراکز 
و مراجع باید تکریم ارباب رجوع و برخورد محترمانه با مردم و مراجعان را سرلوحه 

کاری خود قرار دهند؛ اگر با مردم و مراجعان خوش رفتاری کنیم، حتی درصورت 
صدور آراء علیه آنها و یا عدم امکان ارائه خدمت به آنها، رضایتمندی شان حاصل 

خواهد شد.
وی به مقوله مهم صیانت از مجموعه قضایی کشور اشاره کرد و گفت: صیانت از 
همه مجموعه ها و بخش های قضایی و فرد فرد کارکنان باید پیوسته مورد اهتمام 
همه ما باشد؛ نباید این صیانت را منحصر به مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه 
بدانیم بلکه همه باید از حیث شرعی، قانونی و جهات ناظر بر اعتبار دستگاه 
قضایی، خود را موظف و مکلف بدانیم تا از مجموعه مان صیانت کنیم؛ بر همین 
اساس چنانچه در مجموعه تان رفت وآمدهای نامتعارف و رفتارهای خارج از قاعده 
ملاحظه کردید، در راستای صیانت از مجموعه اقدامات مقتضی را ترتیب دهید.

فساد در هر جایی مذموم است، در دستگاه قضایی بیشتر
محسنی اژه ای اظهار داشت: چنانچه خدایی ناکرده در یک بخش یا قسمت از 
هر دستگاهی فسادی رسوخ یافت و یا لغزشی رخ داد، این امر به بخش های دیگر 
آن دستگاه نیز سرایت می کند؛ بنابراین باید در برابر کوچکترین فساد و لغزشی، 
با فوریت و قاطعیت تدابیر لازم را اتخاذ کرد؛ از سویی دیگر باید توجه داشت که 
فساد و لغزش برای همه دستگاه ها مذموم و ناپسند است اما این مذموم بودن و این 
ناپسند بودن، برای دستگاه قضایی بیشتر است؛ چراکه توقع مردم از قوه قضاییه 
بعنوان ستاننده حق مردم از متجاسران، نمایش صفحه ای زلال و شفاف است، 
بر همین اساس، کوچکترین لکه سیاه و کدری در عدلیه، خود را به برجستگی 
تمام نشان خواهد داد؛ باید توجه کنیم که مردم کارهای ما را در دستگاه قضایی 

زیر ذره بین دارند و کوچکترین لغزشی از ناحیه ما به وضوح به چشمشان می آید.
افتتاح دستاورد ها و پروژه ها، نباید منحصر به ایام خاصی از سال باشد

رئیس قوه قضائیه خطاب به رئیس و مسئولان سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور یادآور شد: لازم نیست که رونمایی و افتتاح همه دستاوردها و طرح های 
عمرانی خود را منحصر به هفته قوه قضائیه کنید، می توانید در سراسر ایام سال 
این طرح ها را مورد بهره برداری قرار دهید و منافع و عواید این قبیل دستاوردها را 

برای مردم با روش های هنرمندانه تبیین و تشریح کنید.
رئیس دستگاه قضا اضافه کرد: گاهی اقدام یا ابتکاری خوب و نافع از ناحیه 
یکی از کارکنان دستگاه قضایی در بخش های مختلف انجام می گیرد، در اینجا 

مطلوب است که این اقدام و ابتکار به نام خود آن فرد برای مردم بازگو شود.

رئیس قوه قضائیه:

باید در تمام مراکز قضایی  با مراجعان با تکریم و احترام برخوردشود

یک نماینده مجلس با بیان اینکه طیف گسترده ای 
جریان  گروهک   از  فرصت طلب ها  و  معاندین  از 
وجود  به  را  دانش آموزان  مسمومیت  ماجرای  انحراف 
آوردند، گفت: به لطف خدا با دستور مستقیم رهبری 
تحت  خیلی هایشان  شدند،  بازداشت  خیلی هایشان 
این  از  بعد  کردیم  و مشاهده  بازجویی هستند  و  نظر 
فرمان و پیگیری مجلس آب ها از آسیاب افتاد باز هم 
اگر این طور غلطی کنند با این جنایتکاران، دروغگویان 
و فرصت طلبان مخصوصا جریان کثیف انحرافی تعارف 

نداریم. 
آخرین  درباره  خرم آباد  نماینده  محمودوند  مرتضی 
سوی  از  که  دانش آموزان  مسمومیت  پرونده  وضعیت 
مجلس شورای اسلامی پیگیری می شود، گفت: صدها 
نفر از جنایتکارانی که به مدارس دختران مظلوم، معصوم، 
عفیف و نجیب این سرزمین حمله کردند، به لطف خدا 
با دستور مستقیم رهبری این ها خیلی هایشان بازداشت 
شدند، خیلی هایشان تحت نظر و بازجویی  هستند و 
مشاهده کردیم بعد از این فرمان و پیگیری مجلس آب ها 
از آسیاب افتاد این را هم بگویم ما تعارف نداریم باز هم 
اگر این طور غلطی کنند با این جنایتکاران، دروغگویان 
و فرصت طلبان مخصوصا جریان کثیف انحرافی تعارف 

نداریم و برخورد می کنیم.
تعداد زیادی از این افراد تحت نظر و بازجویی هستند 

این نماینده مجلس درباره اینکه افراد بازداشتی از چه 
جریانی بودند آن هم زمانی گفته شد خود دانش آموزان 
دست  اتفاقات  این  در  والدین  یا  و  کردند  شیطنت 
داشتند، گفت: هرکسی انداخت گردن دانش آموزان و 
به یک صورتی این مسئله را لوث کرد، مثال می زنم مثلًا 
آمدند یک واژه بمبک به کار بردند، من تذکر دادم این 
موضوعات واقعا امنیت پایدار کشور ما را هدف قرار داده 
بود هر کسی هم در برخورد با اینها کوتاهی کرد، قطعاً 

هم این دنیا و آن دنیا گرفتار می شود.
وی تاکید کرد: کسانی که این قضایا را به وجود آوردند 
طیف گسترده ای از معاندین و فرصت طلب ها بودند؛ از 
گروهک  جریان انحراف بودند که همه جا نفوذ کردند و 
با صراحت می گویم گروهک جریان انحراف با هیچ کس 
هم تعارف ندارم. خیلی هایشان دستگیر شدند و در این 
قضایا رهبر انقلاب فرمود با هیچ کس تعارف نداریم و باید 

به اشد مجازات برسند و به لطف خدا این کار انجام شد.
جریان نفوذ و جریان انحراف خط مقدم قدرت را 

تخریب می کند
با  این نماینده مجلس شورای اسلامی در گفت وگو 

ایلنا درباره این که این اتفاقات از چه شهری آغاز شد و 
چرا ابتدا خبر ها از شهر قم آمد، بیان کرد: تنها قم نبود، 
اقصی نقاط کشور بود و من تا جایی که می دانم از تهران 
شروع شد بعد به قم کشیده شد و آنجا شدت پیدا کرد، 
فرقی نمی کند همه جای ایران سرزمین ما است توجه 
داشته باشید ما می گوییم جریان نفوذ و جریان انحراف 
این جریانات کجا را هدف قرار می دهند؟ می روند جایی 
که آن خط مقدم قدرت است، می روند آنجا را تخریب 

می کند.
پشت  من  باشد  خاطرتان  اگر  حالا  شد:  یادآور  وی 
تریبون تذکر دادم، لطف خدا بود همان شب مراجع 
قم آمدند کمک ما و فردایش حضرت آقا در سخنرانی 
خودشان همان واژه هایی که این سرباز کمترین پشت 
تریبون خطاب به این فرصت طلب ها و معاندین گفت، 
تحکمی  و با شدت بیشتری به این ها اعلام کردند و ما 
مشاهده کردیم از آن روز به بعد به لطف خدا مجموعه 
بچه های نظارت و امنیت شروع کردند به دستگیری این 
افراد و این لطف خدا بود و این نشان از قدرت ملت عزیز 
که می شود، قدرت ملت همین پارلمان، تریبون و همین 
بود،  بزدل  و  ترسو  نماینده ای  اگر  نماینده ها هستند، 

نمی تواند نماد این ملت شجاع باشد.

محمودوند نماینده خرم آباد مطرح کرد؛ 

ردپای جریان انحرافی در ماجرای مسمومیت دانش آموزان 

رئیس کل بانک مرکزی با تشریح اقدامات این مجموعه برای تسهیل و تسریع پرداخت وام 
ازدواج در سال جاری گفت: گزارش پرداخت تسهیلات به کارمندان بانک مرکزی برای اطلاع 

افکارعمومی منتشر خواهد شد.
»محمدرضا فرزین« روز سه شنبه در حاشیه نشست پاسخگویی اعضای دولت به تماس های 
اقشار مختلف در مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوری، از افزایش ناظران در بانک ها در 
زمینه پرداخت تسهیلات خبر داد و به خبرنگاران گفت: بر اساس صدور دستورالعمل مجدد 
بانک مرکزی، تعداد ناظران را افزایش دادیم و در بخشنامه هم آمده است بانک ها برای پرداخت 
تسهیلات خُرد اجازه درخواست بیش از یک ضامن را ندارند و اگر بانکی مرتکب تخلف شد، 
برخورد خواهیم کرد. رئیس کل بانک مرکزی درباره تسهیل در پرداخت وام ازدواج گفت: وام 
ازدواج در دو ماهه اول امسال با تأخیر پرداخت شد. به همین دلیل در انجام وظایف نظارتی 

خود به موضوع ورود کرده و پرداخت را تسهیل کردیم که این روند ادامه دارد تا در باقی ماه های 
سال وام ازدواج به موقع پرداخت شود. فرزین در پاسخ به برخی گزارش های منتشره درباره 
پرداخت وام های چند میلیاردی به کارمندان بانک ها توضیح داد: کارمندان بانک ها باید بر 
اساس آیین نامه مصوب سال گذشته ابلاغی دولت به بانک های دولتی و نیمه دولتی تسهیلات 
بگیرند و این پرداخت ها نیز نیازمند تأیید دو نفر در دولت، یعنی رؤسای سازمان های برنامه 
و بودجه و اداری و استخدامی است. وی در عین حال تصریح کرد: بانک های خصوصی 
برای پرداخت تسهیلات به کارکنان خود آیین نامه ای نداشتند اما امسال در قانون مصوب 
شده که آیین نامه پرداخت تسهیلات به کارمندان، هم برای بانک های دولتی و هم بانک های 
خصوصی توسط بانک مرکزی طراحی و ابلاغ شود و این اقدام در بانک مرکزی اعمال شد و 

امسال بانک های خصوصی هم تابع آیین نامه قرار گرفتند.

فرزین در گفت وگو با خبرنگاران تشریح کرد:
اقدامات بانک مرکزی برای تسهیل و تسریع پرداخت وام ازدواج 

قطارهای  راه اندازی  گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر 
سریع السیر از اولویت های دولت سیزدهم است و پیشنهاد 
من این است که مسیر اصفهان-تهران-مشهد به صورت 

یکپارچه تحت پوشش قطار سریع السیر قرار گیرد.
ادامه  در  تیرماه  ششم  سه شنبه  روز  بذرپاش  مهرداد 
سفر استانی به اصفهان و بازدید پروژه قطار سریع السیر 
راه اندازی  قطع  به طور  کرد:  اظهار  اصفهان-تهران 
قطارهای سریع السیر از جمله اولویت های دولت سیزدهم 
است و پیشنهاد من این است که مسیر اصفهان-تهران-
مشهد به صورت یکپارچه تحت پوشش قطار سریع السیر 

قرار گیرد.
وی افزود: حوزه ریلی کشور باید با تکنولوژی های روز 
تجهیز شود. برای تأمین بودجه لازم برای این پروژه حتماً 
پیگیر خواهم بود. این هزینه انتخابی نیست و باید انجام 

شود.

جمهوری  راه آهن  مدیرعامل  صالحی،  سیدمیعاد 
سریع السیر  قطار  پروژه  از  بازدید  در  ایران  اسلامی 
قطار  همچون  پروژه هایی  کرد:  اظهار  اصفهان-تهران 
سریع السیر به لحاظ فناوری و بهبود تکنولوژی ارزشمند 
است. به نظر می رسد برای انجام این پروژه باید توجه 
در  نسلی  جهش  پروژه ها  این  احداث  با  باشیم  داشته 
حوزه ریلی خواهیم داشت. وی افزود: تعداد مسافر مسیر 
تهران-اصفهان در سال ۱4۰۱ نسبت به تهران-قم یا قم-

اصفهان بیشتر بوده است که نشان می دهد این پروژه باید 
به طور کامل راه اندازی شود.

اشاره  با  ایران  اسلامی  جمهوری  راه آهن  مدیرعامل 
گفت:  پروژه  این  تکمیل  برای  شده  برگزار  جلسات  به 
اقداماتی با هدف کاهش هزینه های پروژه انجام شد. در 
آبان ماه ۱4۰۰ هزینه پروژه ۳۶ میلیارد یوان و ۱۲ میلیارد 
یوان هزینه های کارفرمایی برآورد شد. در سفر استانی 

رئیس جمهور نیز به این پروژه تاکید شد.
سیدرضا مرتضوی، استاندار اصفهان در بازدید وزیر راه 
و شهرسازی از پروژه قطار سریع السیر اصفهان-تهران 
اظهار کرد: ورود قطار سریع السیر به اصفهان از جمله 
مهم ترین دغدغه های جمهوری اسلامی ایران بوده است 

که از سال ۲۰۰۹ بیش از پیش مورد توجه قرار گرفت.
نیز در سفر استانی خود به  وی افزود: رئیس جمهور 
اصفهان وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل راه آهن را مکلف 
به تعیین تکلیف پروژه قطار سریع السیر اصفهان-تهران 
کردند با این وجود به نظر می رسد در برخی از بخش های 
تصمیم گیری با اطلاعات غلط مسیر تصمیم گیری را با 

مانع مواجه کرده اند.
استاندار اصفهان تصریح کرد: امکان بهره برداری از این 
پروژه در همین دولت وجود دارد که می تواند برگ زرینی 

بر خدمت رسانی دولت سیزدهم باشد.

وزیر راه و شهرسازی:
اتمام پروژه قطار سریع السیر اصفهان-قم-تهران سیاست قطعی دولت است

عضو جامعه روحانیت مبارز با اشاره به پیام رهبری برای حج امسال، گفت: توجه 
به تقویت گفت وگو میان مسلمانان و تاکید بر نقش علمای مذاهب اسلامی جهت 
ارائه الگویی از همکاری و همزیستی با مسلمانان سایر مذاهب و فرقه ها مهمترین 

محورهای این پیام برای جوامع اسلامی است.
سیدرضا اکرمی با اشاره به تأثیر پیام رهبری انقلاب برای مراسم حج امسال، 
اظهار کرد: تاکید این پیام بر معناکردن وحدت مسلمانان و تشریح ابعاد آن برای 
همه گرایش ها و مذاهب و فرقه های اسلامی است و نشان می دهد هم افزایی علمی 
و تجربی و ایجاد پیوند اقتصادی میان کشورهای اسلامی با هدف ایستادگی این 
کشورها در برابر دشمنان هم شکلی از وحدت است که شاید پیش از این کمتر مورد 

توجه مسئولان این کشورها قرار گرفته بود.
وی با اشاره به اینکه تأکید بر جلوگیری از تحقق برنامه دشمن در ایجاد تقابل 
میان فرقه های متنوع اسلامی در این پیام، برای شرایط امروز جهان اسلام بیش 
از هر زمان دیگر اهمیت دارد، یادآور شد: توجه به ارتقای ارتباط و تقویت گفت وگو 
و مواجهه مستقیم میان مسلمانان و نیز اشاره به نقش علمای مذاهب اسلامی که 
می توانند الگویی از همکاری و همزیستی با مسلمانان سایر مذاهب و فرقه ها را به 
مردمان جوامع خود ارائه کنند، اگر همراهی همه مخاطبان این پیام را به دنبال 

داشته باشد تأثیر مشهودی بر نزدیکی روابط کشورهای مسلمان خواهد گذاشت.

عضو جامعه روحانیت مبارز در گفت وگو با ایسنا یادآور شد: حج می تواند محوری 
باشد که شیعه و سنی اهتمام بیشتری برای برادری و وحدت خود در آن نشان دهند. 
ما سوژه برای وحدت و اتحاد و نزدیکی بسیار داریم، اما اراده و اهتمامی لازم است 
تا قرآن، سنت پیامبر و قبله واحد مبنا قرار دهیم و اختلافات و کدورت و فاصله، کنار 

زده شود. 
اکرمی با اشاره به تجربه دشمنی میان کشورهای مسلمان در دهه های گذشته 
یادآور شد: کشورهای اسلامی اگر به یکدیگر نزدیک شوند آیا دیگر شاهد کاری 
که عربستان با یمن کرد خواهیم بود؟ تاثیرات این اقدامات سال ها بر ذهن و آینده 
بخش بزرگی از مردم دو کشور باقی خواهد ماند. همانطور که با وجود گذشت بیش 
از ۳۰ سال از پایان جنگ عراق با ایران خسارات و ضایعاتی که در بعد انسانی برجا 
گذاشته غیرقابل جبران است. هرچند امروز این دو کشور با یکدیگر ارتباط نزدیک 
و برادرانه ای دارند. وی خطاب به علمای شیعیان و اهل تسنن اظهار کرد: هم 
علمای شیعه و شیعیان ما باید وقتی در همین ایران به شهری سنی نشین می رسند 
در نماز آنان شرکت کنند و همراهی خود را نشان دهند - کما اینکه بارها شاهد 
چنین مواردی بوده ایم - و هم اهل تسنن در عبادت با شیعیان همراه شوند و علما 
و روحانیون هر دو مذهب با برگزاری دیدارها و گفت وگوی مستقیم در کاهش هرچه 

بیشتر فاصله ها گام بردارند.

عضو جامعه روحانیت مبارز با اشاره به پیام رهبری به کنگره حج:
تقویت گفت وگو میان مسلمانان، از محورهای مهم پیام رهبری است

محمد رضا نوروزپور*

مهدی رباطی*
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سلامت

کارشناس سلامت دهان و دندان معاونت بهداشت:

دیابتی ها مواظب این عضو بدن باشند 
دندان،  دادن  دست  از  لثه،  بیماری  گفت:  دندان  و  دهان  سلامت  کارشناس 
خشکی دهان، پوسیدگی های دندانی، سوزش دهان و اختلال چشایی از جمله 
شکلات دهانی مرتبط با دیابت هستند.  مشکل شایعی که در بیماری و مبتلایان به 
دیابت دیده می شود، بیماری لثه و مشکلات دیگر در سلامت دهان و دندانهاست.
افرادی که دیابت دارند، در معرض خطر بالاتری از بیماری های لثه و دندان هستند.

در واقع دیابت روی توانایی بدن در مبارزه با باکتری ها تاثیر می گذارد که همین 
منجر به عفونت لثه می شود. همین موضوع می تواند بیماری های دیگر دهانی 
مثل پوسیدگی، عفونت های دندانی و غیره را در بر داشته باشد. آنهایی که دیابت 
دارند، در معرض خطر جدی تری از مشکلات دهان و دندان قرار دارند.مثلا افرادی 
که نمی توانند قند خونشان را کنترل کنند، به احتمال بیشتری به  بیماری لثه دچار 
شوند.بیماری لثه در افراد دیابتی همیشه علائم و نشانه ای ندارد.به همین دلیل، باید 
حتما چکاپ های مرتب نزد دندانپزشک داشته باشند. با این حال می توانید با دیدن 

این علائم زیر، هرچه سریعتر نزد دندانپزشک مراجعه کنید:
بهناز ولی زاده، کارشناس سلامت دهان و دندان معاونت بهداشت با اشاره به تاثیر 
دیابت بر سلامت دهان و دندان گفت: دیابت یکی از بیماری های همه گیر و شایع در 
سراسر جهان است که گروه های سنی مختلف را درگیر می کند. به گفته وی بسیاری 
از مبتلایان به دیابت متاسفانه از اهمیت بهداشت دهان و دندان آگاه نیستند و فقط 

درصد کمی از آنها مراجعات منظم به دندانپزشک دارند.   
ولی زاده یادآور شد: بیماری لثه، از دست دادن دندان، خشکی دهان، پوسیدگی های 
دندانی، سوزش دهان، اختلال چشایی، اختلال عملکرد غدد بزاقی، تاخیر در ترمیم 
زخم و بیماری کاندیدیازیس )یک نوع بیماری قارچی( از جمله تظاهرات دهانی 
مرتبط با دیابت هستند. وی مراقبت از دهان و دندان در مبتلایان به دیابت را بسیار 
مهم برشمرد و افزود: معاینات منظم دندانپزشکی در این افراد بسیار با اهمیت است و 
حتما مبتلایان به دیابت باید با نحوه مراقبت صحیح از دندان ها آشنایی داشته باشند. 
کارشناس سلامت دهان و دندان معاونت بهداشت تاکید کرد که افراد مبتلا به دیابت 
حتما در مراجعه به دندانپزشک باید بیماری خود را اطلاع دهند. وی با اشاره به این که 
دیابت یک ریسک فاکتور)عامل خطر( شناخته شده برای بیماری پریودنتال)بیماری 
لثه( است گفت: میزان تخریب بافت پریودنتال)لثه( با سطح کنترل قند خون و مدت 
زمان ابتلا به بیماری دیابت ارتباط دارد که این موضوع لزوم رعایت صحیح بهداشت 
دهان و دندان و مراجعات منظم به دندانپزشک را بیش از پیش مشخص می کند. این 
کارشناس یکی از مشکلات و دغدغه های بیماران دیابتی را کم شدن میزان بزاق در 
دهان عنوان کرد و افزود: کاهش میزان بزاق، قدرت پاکسازی دهان را کاهش می دهد 
و می تواند زمینه پوسیدگی دندان ها را فراهم کند. به گفته بهناز ولی زاده تغییر عادت  
غذایی، دشواری در تکلم و تحمل پروتزهای دندانی در دهان افراد دیابتی می تواند 
سبک زندگی مبتلایان را دستخوش تغییر کند و این بیماران را  بیشتر در معرض 
عفونت های دهانی ناشی از  بیماری لثه و خطر از دست دادن دندان ها  قرار دهد. 
وی  با اشاره به تاخیر ترمیم بافت های آسیب دیده در دیابتی ها گفت: این تاخیر در 
ترمیم بافت ها در مواردی نظیر کشیدن دندان یا جراحی های ایمپلنت بسیار تاثیرگذار 
است و با به تعویق افتادن بهبود زخم ها روند درمان را با دشواری روبرو می سازد. این 
کارشناس معاونت بهداشت تاکید کرد بیمارانی که دیابت کنترل شده دارند کمتر در 

معرض افزایش تاخیر در ترمیم زخم پس از جراحی قرار دارند.
نکات مهم در مراقبت از دهان و دندان دیابتی ها

 بهناز ولی زاده در ادامه سخنان خود به منظور پیشگیری از بروز بیماری های دهان 
و دندان نکات زیر را به مبتلایان دیابت توصیه کرد. - در فواصل زمانی منظم به 
دندانپزشک مراجعه کنید. حتما در مراجعه اول به دندانپزشک شرایط بیماری خود را 
کامل توضیح دهید.بعد از هر وعده غذایی مسواک بزنید.حرکت مسواک باید ملایم 
باشد.حداقل روزی یکبار از نخ دندان استفاده کنید.مراقب باشید هنگام استفاده 
از نخ دندان به لثه ها آسیب نزنید. - روزانه لثه هایتان را معاینه کنید و در صورتی که 
زخم، التهاب، قرمزی، خونریزی از لثه، زخم عفونی یا زخم ناشی از دندان مصنوعی 
مشاهده کردید به دندانپزشک مراجعه کنید. در صورتی که قند خون شما کنترل 
نشده بهتر است کارهای غیر اورژانسی دندانپزشکی را تا کنترل شدن قند خون 
به تعویق بیندازید. - برنامه درمانی خود را در نظر داشته باشید و با دندانپزشک 
خود برای انتخاب بهترین روش و زمان برای پیشگیری از شرایط افت قند خون) 
هیپوگلیسمی( صحبت کنید.برای پیشگیری از بیماری های دهان و دندان ضمن 

کنترل قند خون از استعمال دخانیات پرهیز کنید.

12 راهکار برای مقابله با بوی ناخوشایند عرق در تابستان

یک متخصص ارشد رژیم غذایی و تغذیه مطرح کرد:

دیابتی ها می توانند گیلاس بخورند؟

گیلاس، میوه ای پرخاصیت است که به پیشگیری از سرطان کمک می کند، 
التهاب را کاهش می دهد، سلامت قلب را تقویت کرده و حافظه را بهبود می بخشد. 
این میوه  خوشمزه  و خوش  طعم فواید زیادی برای سلامتی دارد. گیلاس با 
ظاهری قرمزرنگ، براق و اندازه کوچک نه تنها زیبایی و طعم کیک های مورد 

علاقه شما را افزایش می دهد بلکه سرشار از املاح معدنی و مواد مغذی است.
گیلاس برای سلامت قلب و مغز مفید است و همچنین می تواند به بهبود کیفیت 

خواب کمک کند.
»سمینا انصاری«، متخصص ارشد رژیم غذایی و تغذیه در بیمارستان های تک 
سیتیِ حیدرآباد هند در این باره می گوید: گیلاس می تواند یک افزودنی خوشمزه 
و مغذی برای رژیم غذایی متنوع و متعادل باشد که فواید زیادی دارد. بنابراین 
توصیه می شود از این میوه به شکل تازه، منجمد یا خشک شده استفاده کنید و 

آنها را در رژیم غذایی خود بگنجانید.
با این حال این متخصص تغذیه در کنار این همه فواید به بیماران دیابتی توصیه 

می کند که در مصرف این میوه زیاده روی نکنند.
وی هشدار می دهد: گیلاس را می توان در رژیم غذایی افراد دیابتی به میزان 
متعادل گنجاند. این میوه شاخص قندخونی متوسطی دارد و می تواند روی سطح 

قند خون تاثیرگذار باشد و بنابراین باید در مقدار مصرف آن احتیاط کرد.
وی افزود: برای افراد مبتلا به دیابت مهم است که مصرف قند و کربوهیدرات 
خود را کنترل کنند و تعادل کلی وعده های غذایی خود را هنگام مصرف گیلاس 
در نظر بگیرند. این متخصص همچنین چند نکته تغذیه ای دیگر در مورد این میوه 

خوشمزه تابستانی مطرح کرده است از جمله اینکه:
۱. واکنش های بدن هر فرد به مصرف گیلاس ممکن است متفاوت باشد و مهم 
است که به واکنش بدن خود مثل تاثیر این میوه بر میزان قند خون توجه کنید. 
۲. در حالی که این میوه فواید سلامتی زیادی دارد اما باید به عنوان بخشی از یک 
رژیم غذایی متعادل مصرف شود و نه به عنوان تنها راه حل برای درمان یک عارضه 
یا بیماری. ۳. اگر نگرانی یا شرایط خاص سلامتی دارید، همیشه بهتر است در 

مورد نحوه تغذیه خود با یک متخصص مراقبت های پزشکی مشورت کنید.
چند واقعیت درباره دیابت

نتایج مطالعه ای که به تازگی منتشر شده، نشان می دهد که شمار موارد ابتلا به 
بیماری دیابت در سطح جهان بدون اقدام موثر برای مهار آن، طی ۳۰ سال آینده 

افزایش قابل ملاحظه ای خواهد یافت.
بر اساس نتایج تحقیقات موسسه سنجش و ارزیابی سلامتِ دانشگاه واشنگتن، 
در حال حاضر 5۲۹ میلیون نفر در جهان مبتلا به دیابت هستند و پیش بینی 
می شود که این رقم تا سال ۲۰5۰ میلادی با افزایش بیش از دو برابری به حدود 

۱.۳ میلیارد نفر برسد.
اکثر موارد ابتلا را دیابت نوع دو تشکیل می دهد؛ این نوع بیماری با چاقی و 
افزایش وزن مرتبط و تا حد زیادی قابل پیشگیری است. به گفته متخصصان، 
کنترل دیابت نیازمند تغییر در رژیم غذایی و سبک زندگی است. با این حال، 
سیگار کشیدن یکی از عوامل مهمی است که در افراد دیابتی منجر به ابتلای 
آنان به مشکلات سلامتی بیشتر و شدیدتری می شود. بنابر گزارش »هندوستان 

تایمز«، برخی از اثرات سیگار کشیدن بر بیماران دیابتی عبارتند از:
* سفت شدن شریان ها: سیگار کشیدن باعث سفت شدن شریان ها در 

بیماران دیابتی و تشدید علائم این بیماری می شود.
* مشکلات قلبی: افرادی که دیابت دارند و همزمان دخانیات مصرف می 

کنند، بیشتر مستعد ابتلا به بیماری های قلبی هستند.
* بیماری های کلیوی: سیگار کشیدن در بیماران دیابتی می تواند بیماری های 
فعلی آن ها را تشدید کند. افراد دیابتی که سیگار می کشند نیز ممکن است دچار 

مشکلات کلیوی و عفونت چشم شوند.
* آلبومینوری: کشیدن سیگار در افراد دیابتی همچنین منجر به آلبومینوری 
)پروتئین موجود در ادرار( و افزایش خطر آسیب به عصب و تاخیر بیشتر در بهبود 

زخم ها می شود.
 

یک کارشناس موضوع خواب هشدار داد:

مضرات استفاده از پنکه هنگام خواب 
در شب 

استفاده از پنکه هنگام خواب در شب می تواند چهار مشکل را برای سلامتی 
ایجاد کند. 

در طول تابستان، بسیاری از مردم در اتاق خواب های خود از پنکه استفاده 
می کنند تا خواب راحتی داشته باشند. گرچه ممکن است این وسیله سرمایشی 
اتاق شما در شب باشد، اما می تواند مضراتی  روشی موثر برای تنظیم دمای 
را برای سلامت عمومی به همراه خواهد داشت. مارتین سیلی، مدیر عامل و 
کارشناس موضوع خواب در شرکت MattressNextDay، گفت:  پنکه های برقی 
می توانند بیش از آنکه مفید باشند، آسیب زننده باشند و باعث ایجاد شرایطی از 

حساسیت های تحریک کننده و گردن درد شوند.
آلرژن ها و آسم

مارتین سیلی توضیح داد: همان چیزی که باعث می شود پنکه های برقی در 
خنک نگه داشتن شما بسیار مؤثر باشد - گردش هوا در اطراف اتاق - می تواند 
خبر بدی برای آلرژی و آسم شما نیز داشته باشد؛ به گونه ای که این دستگاه 
می تواند مایت های گرد و غبار، میکروب ها، گرده و سایر مواد حساسیت زا را در 
سراسر اتاق به گردش درآورد. اگر متوجه شدید که از عطسه بیش از حد، آبریزش 
چشم، آبریزش بینی، خارش گلو و حتی مشکل در تنفس رنج می برید، مطمئن 
شوید که گرد و غباری روی پره های فن برقی وجود ندارد و اگر بودجه خوبی دارید، 
ارزش آن را دارد که این پنکه را نمونه بهتری که قابلیت تصفیه هوا را دارد، تعویض 
کنید. با این حال، اگر دوست دارید از پنکه خود استفاده کنید، وی توصیه می کند 

که اتاق خواب خود را به طور منظم تمیز کنید تا به کاهش آلرژی کمک کند.
ایجاد احساس گرفتگی بینی و گلو

باد اضافی یک پنکه برقی می تواند بینی و گلوی شما را خشک کند و باعث شود 
بدن شما مخاط بیشتری تولید کند تا هیدراته بماند. سیلی گفت: این می تواند 
عوارض جانبی زیادی از جمله سردرد، گرفتگی بینی و حتی سردرد سینوسی 
ایجاد کند. خوشبختانه، هیدراته نگه داشتن بدن با آب می تواند به جلوگیری از 
این اتفاق کمک کند؛ به گونه ای که این متخصص نوشیدن حداقل دو لیتر در 

روز را توصیه می کند.
خشکی و سوزش چشم

وزش باد زیاد نه تنها بینی و گلو را خشک می کند، بلکه چشمان شما را نیز 
خشک می کند که می تواند منجر به تحریک شود. این متخصص گفت: این 
مسئله برای کسانی که از لنز های تماسی استفاده می کنند اهمیت بیشتری دارد، 

زیرا پتانسیل خشکی و تحریک را افزایش می دهد.
سفتی گردن و درد عضلات

سیلی توصیه کرد که در طول شب از قرار دادن پنکه به سمت نواحی دردناک 
عضلانی خودداری کنید. این به این دلیل است که هوای سرد متمرکز می تواند 
عضلات شما را منقبض و اسپاسم کند و باعث درد بیشتر شود. ممکن است بعد 
از استفاده از پنکه برقی متوجه سفت شدن گردن شوید، بنابراین استفاده از آن را 

برای چند شب متوقف کنید. 

در دنیایی که به نظر می رسد هرگز از حرف زدن دست نمی کشد! سکوت گوهری 
کمیاب و ارزشمند است. سکوت نوعی خودمراقبتی است که اثرش بر سلامت 
روان ما قوی و اساسی است. در میانهٔ شلوغی ها و سروصداهای زندگی، پیداکردن 
لحظاتی از سکوت، فرصتی است برای استراحت، شارژشدن و مواجهه قوی با 

چالش های زندگی.
اگر شما هم مثل بیشتر افراد، زندگی شلوغی دارید و اغلب درگیر سروصداها 
هستید و مشتاقانه دوست دارید بیشتر به خودتان بپردازید و از هیاهو فاصله 
بگیرید، پس ارزشش را دارد که به دنبال سکوت باشید و سلامت روانتان را دریابید.

سکوت می تواند استرس  را کم کند
مغز شما همیشه در حال فعالیت، پردازش اطلاعات، تصمیم گیری، فکرکردن 
درباره گذشته و آینده، برنامه ریزی، نگرانی و تصور چیزهایی است که وجود ندارند. 
در دنیای پُر از مشغله امروز به راحتی در تلهٔ انجام هم زمان چند کار می افتیم و این 

عادتی است که باعث استرس بیشتر و کارآمدی کمتر ما می شود.
علوم اعصاب نشان می دهد مغز انسان آن قدر شلوغ است که بیشتر افراد از 
بیشتر فعالیت های ذهنی خود آگاه نیستند و به همین دلیل بیشتر مستعد 
حواس پرتی و بی تمرکزی هستند. تمام این سروصداها باعث می شوند به سختی 
بتوانیم در زندگی روزمره در لحظه حضور داشته باشیم. سکوت کمک می کند 
دقیقاً همان کاری را بکنیم که می خواهیم و تمام افکار مزاحم و حواس پرت کُن  
را کنار بزنیم. سکوت فرصتی برای تمرکز روی آنچه در حال حاضر رخ می دهد 
می باشد، به جای اینکه غرق در اتفاقات دیروز یا اتفاق های احتمالی فردا باشیم. 
در سکوت وقت گذراندن کمک می کند ذهن آگاه شویم و در وضعیت آگاهانه و 

هشیارانه ای قرار بگیریم.

تمرینات تنفسی راه دیگری برای تسکین استرس و اضطراب هستند و می توانید 
سکوت را با تنفس کنترل شده تلفیق کنید. این کار باعث می شود ضربان قلب  و 

فشارخونتان پایین بیاید و این سودی برای سلامت جسم و روانتان است.
بیرون قدم زدن و فقط صدای طبیعت را شنیدن راهی برای پاک سازی ذهن بعد 
از یک روز طولانی و شلوغ در محل کار یا مدرسه و... است. مهم این است که در 
جایی ساکت قدم بزنید. اگر در یک خیابان شلوغ قدم بزنید که پُر از افراد و ترافیک 

است، از سکوت بهره ای نخواهید برد.
در سکوت گذراندن، رشد  دو ساعت  روزی  دریافت  روی موش ها  مطالعه ای 
سلول های جدید در هیپوکامپ مغز را افزایش می دهد. هیپوکامپ بخشی از مغز 

است که در حافظه، یادگیری و هیجانات نقش دارد
سکوت می تواند تنش عضلات را کم کند

سکوت می تواند تنش و گرفتگی عضلات را کم کند. سروصدای مداوم و آلودگی 
صوتی باعث می شود ناخودآگاه بدنتان را منقبض کنید و دچار تنش عضلانی 
شوید. سکوت و ذهن آگاهی کمک می کنند تنش جمع شده ای که باعث احساس 
درد و گرفتگی عضلات می شوند رها شود. خیلی از افراد با عضلات گرفته و پُرتنش 
راه می روند و فعالیت می کنند بدون اینکه بدانند، چون اطراف آنها پُر از محرک های 

مداوم و شلوغی و استرس است.
هر روز چند دقیقه برای تمرکز روی زمان حال و در لحظه ماندن وقت بگذارید. به 
احساس هایی که در بدنتان دارید دقت کنید. در طبیعت قدم بزنید یا در سکوت 
با موسیقی ملایم در پس زمینه مدیتیشن کنید. دنیای طبیعت اثری آرامش بخش 

دارد که کمکتان می کند آرام شوید.
سکوت می تواند عملکرد ادراکی را تقویت کند

ابزاری برای تمرکز، شفافیت ذهنی و تصمیم گیری است. اگر مدام  سکوت 
در هیاهو و غرق در صداهایی از تلویزیون و موبایل و حرف زدن دیگران باشید، 

به سختی می توانید تمرکز کنید و تمام این سروصداها مزاحم ذهن شما هستند.
در سکوت گذراندن، رشد  دو ساعت  روزی  دریافت  روی موش ها  مطالعه ای 
سلول های جدید در هیپوکامپ مغز را افزایش می دهد. هیپوکامپ بخشی از مغز 
است که در حافظه، یادگیری و هیجانات نقش دارد. سکوت می تواند به شما کمک 
کند شفاف تر فکر کنید و وقتی هیچ حواس پرت کنی وجود ندارد همان چیزی که 
مهم است وارد ذهنتان خواهد شد. این توانایی خصوصاً اگر مشکل تمرکز روی 
مسائل بزرگ تر دارید بسیار کاربردی است، مثلًا وقتی که می خواهید فکر کنید چه 

مسیر شغلی برای شما بهترین است.
سکوت می تواند به آرامش بدنتان کمک کند

به ذهنتان می رسد؟  به گوشتان می خورد چه چیزی  »آرامش«  کلمهٔ  وقتی 
شاید درازکشیدن در یک وان آب گرم یا در یک ساحل آفتابی و زیبا. شاید هم 
وقت گذاشتن برای خودتان با یک کتاب خوب و یک فنجان چای برای شما معنی 
آرامش داشته باشد. هر برداشت و تصویری که از آرامش داشته باشید به هرحال 

این کار برایتان مفید است.
آرامش به راحتی به دست نمی آید و نیاز به تمرین دارد. ولی به محض اینکه تمرین 
تکنیک های آرامش بخش روزانه را شروع کنید )مثل تنفس عمیق یا مدیتیشن 
در سکوت(، به مرورزمان ریلکس کردن برایتان راحت تر شده و در نهایت کمکتان 

می کند سلامت روانتان را بهبود ببخشید.
سکوت تمرکزتان را بیشتر می کند

وقتی سعی دارید روی کاری تمرکز کنید، سکوت می تواند بهترین دوست شما 
باشد. مشکل اینجاست که با سروصداهای زیاد پیرامون، به سختی می توانیم 
ذهنمان را متمرکز نگه داریم و فقط به چیزی فکر کنیم که نیازمند دقت و توجه 

ماست.
و  باشید  داشته  چنددقیقه ای  استراحت های  مشکلی،  چنین  بر  غلبه  برای 
با گوش دادن به بدنتان از صداهای محیط فاصله بگیرید. مشغول هر کاری که 
هستید، چند دقیقه ای دست از کار بکشید و از پنجره به بیرون نگاه کنید یا کارهای 
فیزیکی مانند پیاده روی یا حرکات کششی انجام دهید و دوباره به زندگی پرمشغله 

برگردید.
سکوت ذهنتان را شفاف می کند

سکوت می تواند کمکتان کند تصمیم های مهم زندگی را بهتر بگیرید. خیلی از 
افراد وقتی دوروبرشان شلوغ است و سروصدا می شنوند نمی توانند تصمیم بگیرند 
یا انتخاب کنند. اگر وقتی را در سکوت باشید می توانید با افکارتان خلوت کنید و در 
مورد مسئله  یا انتخابی که پیش رو دارید بهتر فکر کنید و تصمیم بگیرید. این بار اگر 
در موقعیتی قرار گرفتید که دیدید نمی توانید راه حلی برای مسئله تان پیدا کنید، 

به جای خلوت و ساکتی بروید و عملکرد ذهنتان را در این شرایط تجربه کنید.
سکوت کمک می کند بهتر گوش دهید

گوش دادن بخش مهمی از مهارت های ارتباطی است و گاهی آن قدر مشغول 
حرف زدن می شویم که فراموش می کنیم ساکت باشیم و فقط گوش بدهیم. هر 
چه بیشتر به چیزهایی که دیگران می گویند گوش دهید، احتمال اینکه متوجه 
چیزی جدید یا جالب در کارهای روزمره شوید بیشتر است. ضمناً در تعاملات 
دوطرفه، سکوت کردن و به حرف های طرف مقابل گوش دادن ایجاد حس همدلی 
می کند و اجازه می دهد چیزها را از زاویه دید یک فرد دیگر هم ببینید و احساس 

او را درک کنید.

روزانه چند دقیقه از وقتتان را در محیط بی سروصدا بگذرانید؛

تأثیر سکوت بر سلامت روان
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دبیر اجرایی سیزدهمین جشنواره دوسالانه تصویرگری استان قم :

جشنواره دوسالانه تصویرگری استان قم 
برگزار می شود

دبیر اجرایی سیزدهمین جشنواره دوسالانه تصویرگری استان قم با اشاره به تعداد 
آثار ارسالی به این جشنواره گفت: 5۲۳ اثر از ۱۱4 هنرمند این استان به دبیرخانه 

ارسال شده است.
وحید بهرامی روز سه شنبه در نشست خبری سیزدهمین جشنواره دوسالانه 
تصویرگری استان قم در نگارخانه فرهنگ این استان اظهار داشت: فراخوان این 
جشنواره ششم خرداد امسال منتشر و مهلت ارسال آثار تا ۲5 خرداد تعیین شد اما با 
توجه به استقبال خیلی خوبی که صورت گرفت مهلت ارسال آثار تا ۲۹ خرداد تمدید 
شد. وی ادامه داد: داوری اولیه آثار ارسالی صورت گرفت و آثار راه یافته به نمایشگاه 
مشخص شدند، از این رو ۶۲ اثر از ۳۸ هنرمند در دو نگارخانه قم به نمایش در خواهد 

آمد.
وی زمان افتتاح نمایشگاه آثار را هشتم  تیرماه جاری در نگارخانه فرهنگ قم واقع 
در خیابان شهید فاطمی عنوان کرد و گفت: آثار تعیین شده برای نمایشگاه تا ۲۲ تیر 

در نگارخانه های فرهنگ و سرو قم به نمایش در خواهد آمد.
بهرامی ابراز داشت: آثار راه یافته به نمایشگاه داوری نهایی خواهد شد تا آثار 

برگزیده در اختتامیه معرفی و از برگزیدگان تجلیل شود.
وی یادآور شد: هر هنرمند می توانست تا پنج اثر به جشنواره ارسال کند در حالی 

که تکنیک برای آثار ارسالی آزاد و موضوع بندی نیز آزاد تعیین شده بود.
وی افزود: آثار راه یافته به بخش رقابتی جشنواره توسط داوران این رویداد هنری 
متشکل از آقایان محمد مهدی نوری، مجید ذاکری یونسی و سید حسام الدین 
طباطبایی مورد بررسی قرار می گیرند و برگزیدگان در مراسم اختتامیه معرفی و 
به بخش  یافته  راه  آثار  اولیه  بهرامی در خصوص معیار داوری  تجلیل می شوند. 
نمایشگاه، عنوان کرد: در انتخاب آثار علاوه بر توجه به مسائل فنی نظیر تکنیک، 
اجرا و ترکیب بندی، به رویکرد محتوایی و فرهنگی نظیر فرهنگ ایرانی و اسلامی 
توجه ویژه ای شده است. وی تصریح کرد: هیئت داوران تا حد ممکن تلاش کردند از 
نگاه های سلیقه ای در داوری پرهیز کنند و بر اساس فرم و محتوای آثار قضاوت کنند.  

قم دومین استان برتر کشور در تربیت هنرمند تصویرگر
مدیرعامل انجمن هنرهای تجسمی استان قم نیز در این نشست گفت: قم در 
زمینه هنرهای تجسمی و برگزاری دوسالانه ها در بین استان های کشور سرآمد است 

و دو سالانه تصویرگری که امسال برگزار می شود دارای ظرفیت های قوی است.
وحید سلیمانی افزود: پیشینه تصویرسازی در فرهنگ ما قوی است و این پیشینه 

همچنان پشتوانه فرهنگ و هنر ایران است.
وی بیان کرد: در استان قم شاهد رشد و پیشرفت تصویرسازی بوده ایم و وجود 
انتشارات بسیار زیاد در قم و نیاز ناشران برای به کارگیری هنرمندان تصویرگر از 
عوامل رونق و پیشرفت این رشته در استان بوده است. وی افزود: در آستانه سی اُمین 
سال شروع فعالیت انجمن هنرهای تجسمی هستیم و طی این مدت در رشته های 
مختلف نقاشی، نگارگری، طراحی، تصویرسازی و کاریکاتور دوسالانه های متعددی 
برگزار شده است. سلیمانی با اشاره به این که در تعداد تصویرگران، استان قم بعد از 
تهران شامل بیشترین تصویرگران است گفت: این افراد علاوه بر سطح کاری بالایی 
که دارند موفقیت های مختلفی در تصویرسازی در سطح ملی و بین المللی بدست 
آورده اند. وی تعداد تصویرگران فعالی که سابقه فعالیت در انجمن هنرهای تجسمی 

قم را داشته اند، ۱5۰ نفر عنوان کرد.
معاون هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم مطرح کرد:

تلاش برای برگزاری منظم رویدادهای هنری در قم
معاون هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم نیز دراین نشست خبری 
از برنامه ریزی برای برگزاری منظم دوسالانه های هنری در استان خبر داد و گفت: 
برگزاری برخی جشنواره های هنری در چند سال اخیر به دلیل شیوع کرونا با وقفه 

مواجه شد اما تلاش می کنیم رویدادهای هنری را به صورت منظم برگزار کنیم.
محمد کاظم رضوانی ، یکی از رویکردهای مهم اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم 
را بهره گیری از ظرفیت های انجمن های فرهنگی و هنری عنوان کرد و اظهار داشت: 
انجمن ها بازوی توانمند اداره کل در اجرای برنامه های فرهنگی و هنری محسوب 
می شوند و باور داریم اگر انجمن ها فعال باشند، برنامه های باکیفیتی را می توان دنبال 
کرد. وی افزود: بر همین اساس، جشنواره ها، همایش ها و دوسالانه های مختلفی در 

قم به همت انجمن های هنری در طول سال برگزار می شود.
هنرهای تجسمی جامعه مخاطب قابل توجهی در استان قم دارد

معاون هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم به برگزاری سیزدهمین جشنواره 
دوسالانه تصویرگری استان قم اشاره کرد و گفت: این رویداد هنری به همت انجمن 
برگزار  ارشاد اسلامی  و  فرهنگ  اداره کل  با مشارکت  و  استان  هنرهای تجسمی 
می شود. رضوانی با بیان اینکه هنرهای تجسمی جامعه مخاطب قابل توجهی در 
استان قم دارد، یادآور شد: مجموعه های نقاشی، گرافیک، نگارگری، کاریکاتور و 

تصویرسازی و مباحث نظریه هنر زیرمجموعه این انجمن هستند.
وی با بیان اینکه انجمن هنرهای تجسمی جزو انجمن های فعال اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی قم محسوب می شود، تصریح کرد: سال گذشته چهار نمایشگاه 
گروهی نگارگران استان قم، نمایشگاه تجسم هنر، نمایشگاه نقاشی خلاق کودک و 
نوجوان و نمایشگاه نگارگری ثقلین برگزار شد و در سال جاری نیز رویدادهای متنوعی 

نظیر شانزدهمین جشنواره هنرهای تجسمی فجر پیش بینی شده است.
معاون هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم همچنین از برنامه ریزی برای 
برگزاری دوسالانه های هنری خبر داد و گفت: در سال های اخیر به دلیل شیوع 
کرونا، تقویم اجرایی جشنواره ها دچار اختلال شد اما تلاش می کنیم رویدادهای 

هنری را به صورت منظم برگزار کنیم.
 

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان قم خبرداد:

عضویت 34 هزار نفر در کتابخانه های 
عمومی استان قم

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان قم با بیان اینکه در تلاشیم تا به ۲5 کتابخانه 
موجود استان، کتابخانه های کودک، پردیسان و روستایی را نیز اضافه کنیم، گفت: 
میانگین اعضای فعال کتابخانه های عمومی استان قم در یک سال گذشته ۳4 هزار 
نفر و سرانه امانت کتاب در کتابخانه های عمومی ۱۳ کتاب به ازای هر عضو بوده 

است. 
مهدی توکلیان در گفت وگویی اظهار داشت: درحال حاضر ۲5 کتابخانه فعال در 
استان قم مشغول خدمت رسانی به مردم عزیز هستند، از این تعداد 5 کتابخانه در 

روستاها و 5 کتابخانه در سایر شهرستان ها و باقی در شهر قم هستند.
وی ادامه داد: برای سال ۱4۰۲ در تلاش هستیم یک کتابخانه ویژه کودکان تحت 
عنوان »هدهد سفید«، یک کتابخانه در پردیسان و یک کتاب خانه روستایی دیگر به 

این آمار اضافه کنیم تا نقاط مختلف بیشتری را تحت پوشش قرار دهیم.
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان قم تصریح کرد: با توجه به سیاست نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، به منظور دسترسی عموم مردم به خدمات کتابخانه های 
عمومی در تمامی کتابخانه ها بخش های اصلی کتابخانه از جمله، مخزن کتاب 

بزرگسال، بخش کودک، بخش نوجوان، سالن مطالعه و بخش مرجع وجود دارد.
با خدمات  یا چند کتابخانه شاخص  این حال در هر استان یک  با  افزود:  وی 
ویژه وجود دارد که مردم از آن بهره می برند؛ در استان قم نیز کتابخانه مرکزی قم 
شاخص ترین کتابخانه به لحاظ زیربنا و خدمات طراحی شده، در این مجموعه بیش 
از 4۰ خدمت متنوع و به روز برای گروه های مختلف در تمامی رده های سنی دیده 
شده است. توکلیان خاطرنشان کرد: بخش ویژه نوجوان که جزو اولین و بزرگترین 
بخش های نوجوان کتابخانه های عمومی کشور است، بخش کودک، بخش مبتنی بر 

وب و غیره بخش های مختلف کتاب خانه مرکزی قم محسوب می شوند.
در  عضویت  آمار  آخرین  به  اشاره  با  قم  استان  عمومی  کتابخانه های  مدیرکل 
کتابخانه های استان اظهار کرد: درحال حاضر ۳۷ هزار و ۸۱۶ نفر به عضویت 

کتاب خانه های استان درآمده و از خدمات گوناگون بهره مند هستند.
وی توضیح داد: در سال گذشته بیش از 45۰ هزار کتاب در کتاب خانه های استان 
به امانت رفته است، میانگین اعضای فعال کتابخانه های عمومی استان قم در یک 
سال گذشته ۳4هزار نفر بوده و با این اوصاف سرانه امانت کتاب در کتابخانه های 

عمومی استان قم ۱۳ کتاب به ازای هر عضو بوده است.

عید قربان لحظه تقرب پروردگار و جدا شدن از 
که  باشکوهی  عید  است.  مادی  های  وابستگی 
انسان در برابر درگاه الهی سر تعظیم فرو می آورد و از 
یکتای بی همتا طلب رحمت می کند تا جان و روح 
خود را صیقل بخشد و اینگونه به سعادت حقیقی 

رهنمون شود.
مسلمانان  بزرگ  عیدهای  جمله  از  قربانی  عید 
محسوب می شود و یادآور فداکاری بزرگ حضرت 
ابراهیم)ع( است که به فرمان پروردگار، تنها فرزند 
خویش را که پس از سالیان دراز به او اعطا شده بود 
به صحرا می برد تا او را برای رضای خداوند قربانی 
کند اما بر پایه تقدیر الهی به ایشان وحی می شود که 
تو از امتحان الهی سربلند بیرون آمدی و بدین شکل 
خداوند به وسیله حضرت جبرییل، گوسفندی را 
برای قربانی کردن به جای حضرت اسماعیل)ع( بر 

پیامبر خود می فرستد.
بدین گونه پروردگار به حضرت ابراهیم)ع( فرمود: 
»ای ابراهیم! آن رویا را تحقق بخشیدی و به ماموریت 
خود عمل کردی. ما این گونه، نیکوکاران را پاداش 
می دهیم، این مسلما همان امتحان آشکار است، 
ما ذبح عظیمی را فدای او کردیم.« این چنین ۱۰ 
ذی الحجه، عید قربان یا عید الاضحی نامیده شد. 
هنگامه ای که انسان ها به دور از وابستگی های 
به رضای خداوند تلاش  نزدیك شدن  برای  مادی 
می کنند و در برابر یکتای بی همتا سر بندگی فرو 

می آورند.
برپایی  غسل،  شامل  قربان  عید  رسوم  و  آداب 
مراسم دعا از جمله دعای ندبه، برپایی نماز عید 
قربان و قربانی کردن برای کسب رضای پروردگار 
می شود. حاجیان در این روز پس از به پایان رساندن 
آیین حج، گوسفند، گاو و شتری را قربانی می کنند و 
پس از آن اموری همچون نگاه کردن در آینه، گرفتن 
ناخن و شانه زدن مو که بر آنان در هنگامه احرام، 

حرام شده بود، حلال خواهد شد.
حضرت ابراهیم)ع( با تسلیم شدن در برابر اراده 
پروردگار، آموزگار درس بزرگ و مهمی برای بشریت 
شد و این سنت ارزشمند را به یك فریضه واجب برای 
حاجیان در روز عید تبدیل کرد تا این مهم نمادی 

برای مبارزه با نفس و خواسته های دنیوی باشد.
به مناسبت عید قربان و اهمیت بیان ویژگی های 
خاص این عید بزرگ با حجت الاسلام »محمدرضا 
بهاری« استاد و عضو هیات علمی دانشکده معارف 
دانشگاه تهران و مدرس حوزه علمیه قم به گفت وگو 

پرداخته است ایم که درادامه می خوانید.
مفهوم  درباره  بهاری  محمدرضا  الاسلام  حجت 
شناسی عید قربان گفت: واژه عید بر گرفته از »عاد، 
آنچه  و  خویش  اصل  به  برگشت  معنای  به  یعود« 
خداوند متعال آن را آفریده، است و در واقع بازگشت 
به خویشتن خویش به شمار می رود. هنگامی که 
انسان در این دنیا درگیر زندگی مادی و به برخی از 
موضوع ها وابسته می شود با روزهایی همچون عید 
قربان می تواند دگربار به مساله قرب الهی توجه کند 
و خود را از روزمره گی برهاند. به طور کلی عید قربان 
یعنی روزی که انسان به واسطه تقرب به خداوند 

نزدیك شود.
این مدرس حوزه علمیه قم با اشاره به سوره مبارکه 
حضرت  کردن  قربانی  با  ارتباط  در  که  »صافات« 
حضرت  وقتی  داشت:  بیان  بود،  اسماعیل)ع( 
ابراهیم)ع( فرزند خود را به قربانگاه برد و چاقو را بر 
روی گردن وی گذاشت خداوند متعال برای ایشان، 
ذبحی فرستاد. چنانچه در این سوره می خوانیم: 
»و او را در ازای قربانی بزرگی باز رهانیدیم و در میان 
آیندگان برای او آوازه نیك بر جای گذاشتیم.« و در 
و  فرستد  می  سلام  ابراهیم)ع(  بر  پروردگار  ادامه 
می فرماید به هر فردی راه آن حضرت را ادامه دهد 
وعده پاداش نیك داده شده است. اینگونه این امر 
پسندیده حضرت ابراهیم)ع( سنتی شد برای بعد 
از وی تا سالکان ایشان از آن پیروی و به نیت تقرب 
الهی، حیوانی را در پیشگاه خداوند متعال قربانی 
کنند و این روز را جشن بگیرند. ائمه اطهار برای 
این روز اهمیت خاصی قائل شده اند. در روایتی 
از حضرت علی)ع( آمده است که همانا این روز) 
عیدقربان( حرمت عظیمی دارد و بسیار مورد احترام 

است پس در این روز خداوند را زیاد یاد کنید.
این استاد دانشگاه در ارتباط با قربانی و احسان 
گوشت آن به مستمندان در روز عید قربان، تصریح 

کرد: در آیه ۳۷ سوره حج خداوند متعال می فرماید: 
»بدانید که هرگز گوشت و خون این قربانی ها نزد 
خدا به درجه قبول نمی رسد لیکن تقوای شماست 
که به پیشگاه قبول او خواهد رسید. این چنین این 
بهایم را مسخر شما ساخته تا خدا را به پاس آنکه 
شما را هدایت فرمود تکبیر و تسبیح گویید و شکر 
نعمتش به جای آرید و تو ای رسول نیکوکاران را به 
سعادت ابدی بشارت ده.« پس در واقع آنچه به درگاه 
پروردگار پیشکش می شود به نیت تقرب الهی است 
و این تقوا و گذشت از هوای نفس به شمار می رود 
که فرد را نزد خداوند متعال در درجه مقربان خود 

قرار می دهد.
وی در ادامه افزود: یکی از ویژگی های عیدهای 
قربان و فطر این است که در نزد تمام مسلمانان 
جهان به عنوان عید جشن گرفته می شود چنانچه 
که  شود  می  خواند  هم  فطر  عید  نماز  قنوت  در 
»خداوندا به حق این روزی که برای مسلمانان عید 

قرار دادی«.
قریانی  اینکه  بر  تاکید  با  بهاری  الاسلام  حجت 
این عید اشاره به کشتن  کردن حیوان در مراسم 
نفس اماره داد، گفت: انسان در برابر نفس سرکش 
و اعمال زشت خود باید مبارزه کند و در این مسیر 
بایستی خانه دل خود را ماوای الهی کند و از وجود 
غیر معنویت پاك سازد تا محبوب پیشگاه الهی شود. 
عید قربان تجسم این عمل است که فرد به نیت 
دنیایی  ثروت های  و  پردازد  نفس می  با  رویارویی 
را فدای رضای الهی می کند تا خود را خالصانه به 

درگاه الهی برساند.
این مدرس حوزه در پیان در ارتباط با قربانی کردن 
عید قربان بیان داشت: در روایات آمده است گوشت 
قربانی را به سه قسم تقسیم کنید. یك بخش را خود 
صاحب قربانی، قسمت دیگر را به همسایگان و قسم 
دیگر را به مستمندان بدهید. چنانچه قرآن کریم 
در این باره می فرماید: از گوشت هایی که قربانی 
می کنید هم خودتان میل کنید، هم به قانع و معتر 
بدهید. )قانع، فقیری است که به آنچه می گیرد، 
که  شود  می  محسوب  فقیری  معتر،  است.  قانع 

علاوه بر تقاضای کمك اعتراض هم می کند.(

آیت الله اعرافی:

 قم به اسلام به عنوان یک دین تمدنی 
بزرگ می اندیشد 

مدیر حوزه های علمیه با اشاره به اینکه باید نظامات آموزشی خود را فرامذهبی 
تعریف کنیم، تصریح کرد: قم این پیام را به مراکز مذهبی بزرگ دنیا از جمله الازهر 

مخابره می کند. 
آیت الله علیرضا اعرافی در دیدار جمعی از علمای اهل سنت هندوستان که در قم 
برگزار شد، با اشاره به اینکه هند را یک کشور بسیار بزرگ در عالم شرق می دانیم، 

اظهار کرد: هند باید جایگاه بزرگ خود را در جهان احراز کند.
وی با بیان اینکه جامعه مسلمانان هند را قطب بزرگی در جهان اسلام می دانیم، 
مطرح کرد: مسلمانان هند باید نقش بزرگی در پیشبرد اهداف وحدت اسلامی ایفا 
کنند. اهمیت جامعه اسلامی در هند مشخص است و باید مسیر روابط مسلمانان 

جمهوری اسلامی با هند مستمر باشد.
مدیر حوزه های علمیه افزود: خوشبختانه روابط جمهوری اسلامی ایران با هند 
خوب است و سفرهای این چنینی به جمهوری اسلامی نیز تأثیرات بسیاری بر 
استحکام این روابط دارد.آیت الله اعرافی با اشاره به اینکه دولت هند باید به جامعه 
مسلمانان هند توجه لازم را داشته باشد، تصریح کرد: به عنوان علمای دین در حوزه 

بر ضرورت توجه بیش تر به مطالبات جامعه اسلامی هند تأکید داریم.
اعتماد  دارند،  حضور  آن  در  مسلمانان  که  کشورهایی  تمام  به  داد:  ادامه  وی 

می دهیم که حضور مسلمانان در جهت تقویت و استحکام بیش تر دولت ها است.
مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه قم امروز یک محور بزرگ علمی و معرفتی در 
ایران و جهان اسلام است، یادآور شد: هم اکنون در قم بیش از ۱۰۰ هزار نفر از سراسر 
ایران و بیش از ۱۰۰ کشور جهان در علوم اسلامی تحصیل می کنند. بیش از ۲۰۰ 

رشته در حوزه علوم اسلامی در شهر قم تدریس می شود.
اصول،  و  فقه  اسلامی،  اخلاق  اسلامی،  اقتصاد  افزود:  نگهبان  شورای  عضو 
فلسفه، کلام، قرآن و حدیث، تاریخ و ... ازجمله این رشته ها هستند و بیش از ۳۰۰ 
مدرسه و موسسه علمی و تحقیقی در عرصه علوم اسلامی در قم فعال است، ابراز 
کرد: همچنین بیش از ۱۰۰ مجله در علوم و معارف گوناگون اسلامی در قم تولید و 
منتشر می شود. مدیر حوزه های علمیه با اشاره به اینکه روزانه صدها کتاب و مقاله به 
زبان های مختلف در قم تولید و منتشر می شود، اظهار داشت: روزانه بیش از ۲ هزار 

کلاس درس در حوزه علوم اسلامی در قم برگزار می شود.
وی با بیان اینکه حوزه قم در ۱۰۰ سال اخیر توسعه مرزهای علوم اسلامی به 
و  تطبیقی  نگاه  قم  علمیه  حوزه  کرد:  مطرح  است،  داشته  را  گوناگون  مرزهای 

مقایسه ای اسلام با نگاه غربی و نقد این نگاه را نیز دنبال می کند.
عضو مجلس خبرگان با اشاره به اینکه از ویژگی های قم، تولید قوانین و مقررات 
اسلام برای نظام اسلامی است، عنوان کرد: اسلام را یک دین اجتماعی و سیاسی و 

دارای الگوهای سیاسی و اجتماعی می دانیم.
وی با بیان اینکه قم در دهه های اخیر از مناظرات مذهبی و اختلافات مذهبی عبور 
کرده است، خاطرنشان کرد: قم به اسلام به عنوان یک دین تمدنی بزرگ می اندیشد.
مدیر حوزه های علمیه با اشاره به اینکه باید نظامات آموزشی خود را فرامذهبی تعریف 
کنیم، تصریح کرد: قم این پیام را به مراکز مذهبی بزرگ دنیا از جمله الازهر مخابره 
می کند. وی با بیان اینکه امروز در شصتمین سالگرد نهضت امام خمینی)ره( قرار 
داریم، یادآور شد: پیام اسلامی و تمدنی که ۶۰ سال قبل از قم برخاست به نظام 
جمهوری اسلامی و محور مقاومت برای رهایی فلسطین تبدیل شد و این پیام از قم 
و مدرسه فیضیه اعلام شد. آیت الله اعرافی با اشاره به اینکه در تقریب نظر ما بر این 
است که اساس آرمان مسلمانان در تجدید تمدن اسلامی است، بیان کرد: این آرمان 
بزرگ است که در درون آن تقریب شکل می گیرد و سخن انقلاب اسلامی این است 
که بیش از یک میلیارد و نیم جمعیت مسلمان با سرمایه های عظیم انسانی و معادن و 

ذخایر باید جایگاه ویژه تری در دنیا داشته باشند.
استاد سطوح عالی حوزه در ادامه با بیان اینکه ملت مسلمان ایران و انقلاب 
اسلامی در کنار مسلمانان مظلوم بدون در نظر گرفتن مذهب آن ها بوده است، ابراز 
کرد: ما برای نجات مسلمانان بوسنی، فلسطین و افغانستان خون داده ایم و این 

مسیر را ادامه خواهیم داد.
 

در نشست بیمه حوادث بیمه طبیعی ساختمان های مسکونی قم مطرح شد؛

تمام ساختمان های مسکونی قم 
تحت پوشش بیمه پایه حوادث طبیعی

در نشست بیمه حوادث طبیعی ساختمان های مسکونی در قم که روز سه شنبه در 
اداره کل امور اقتصادی و دارایی این استان برگزار شد، مسئولان امر اعلام کردند که 
تمام ساختمان های مسکونی قم تحت پوشش بیمه پایه شامل هشت حادثه سیل، 
زلزله،  سنگینی برف، رانش زمین، صاعقه، ریزش کوه، طوفان و سونامی قرار گرفت.

وگویی  گفت  در  جلسه  این  حاشیه  در  قم  استانداری  بحران  مدیریت  مدیرکل 
اظهارداشت:  طبق ماده ۱۹ قانون مدیریت بحران بیمه اماکن مسکونی و تجاری 
بر عهده صندوق بیمه حوادث طبیعی است که براساس مصوبه مجلس تشکیل 
شده است که در این قانون تمامی اماکن مسکونی که دارای انشعاب برق باشند، 
متناسب با حوادثی احتمالی که در هر استان اتفاق می افتد بیمه پایه می شود و 

جبران خسارت توسط این صندوق انجام خواهد شد.
محسن اوروجی افزود: پرداخت این بیمه که ۷۰ درصد آن توسط دولت و ۳۰ درصد 

توسط مردم پرداخت می شود، از طریق قبوض برق مشترکان اعمال می گردد.
وی اظهار داشت: با توجه به اینکه این بیمه پایه می باشد و جبران خسارت آن کم ،  
به همشهریان توصیه می شود با مراجعه به یکی از مراکز بیمه ای استان نسبت به بیمه 
تکمیلی ساختمان خود برای جبران خسارات احتمالی ناشی از حوادث طبیعی نیز 
اقدام کنند. طبق سرشماری سال ۱۳۹5 ، ۱54 هزار و 5۶۸ خانوار دراین استان 
زندگی می کنند. اوروجی اظهار داشت:  بیمه در واقع مکمل و کمک کننده مدیریت 

بحران در بازسازی و جبران خسارت به مردم می باشد.
به سال ۱۳۹۸  مربوط  بحران  ماده ۱۹ مدیریت  براساس  وی گفت: همچنین 
دستگاه های اجرایی و نهادها نیز موظف هستند که اموال منقول و غیر منقول خود را 
تحت پوشش بیمه قرار دهند. وی درادامه غیر از دو بیمه مطرح شده،  بیمه کشاورزی 
و دامداری را نیز مورد اشاره قرار داد و گفت: با تشکیل صندوق بیمه کشاورزی ، 
دامداران و کشاورزان با مراجعه نمایندگی های صندوق کشاورزی،  دام ها و محصولات 
کشاورزی خود را در مقابل حوادث طبیعی بیمه می کنند که سه چهارم هزینه آن 

توسط دولت پرداخت می شود.
اوروجی در بخش دیگری از این مصاحبه با اشاره به برگزاری نشست بیمه حوادث 
طبیعی ساختمان های مسکونی در قم، تشکیل این برنامه را با هدف هماهنگی های 
لازم میان متولیان امر و مسئولان تمام بیمه ها که زیر مجموعه بیمه مرکزی هستند 
با مسئولیت اداره کل اقتصاد و دارایی ذکر کرد. در این نشست که با حضور مدیران 
کشوری صندوق بیمه حوادث طبیعی ساختمان، مسئولانی از وزارت اقتصاد و 
جمعی از مدیران استان ترتیب یافت ، مطرح شد: بخشی از حق بیمه مشترکین از 
طریق قبوض برق توسط شرکت توانیر دریافت می شود و مالکانی که تحت پوشش 
کمیته امداد و سازمان بهزیستی هستند از پرداخت حق بیمه معاف و حق بیمه آنها 
به طور کامل توسط،دولت پرداخت می گردد. مسئولان امر در این نشست تاکید 
کردند:  حداکثر تعهد صندوق به ازای هر واحد مسکونی در هر سال، به تصویب هیات 
دولت می رسد و بعد از وقوع حادثه و تایید و ثبت آن از سوی استانداری ها، بعد از 
بررسی های فنی از سوی صندوق بیمه حوادث طبیعی ساختمان، خسارت بر مبنای 
ارزیابی های انجام شده و احراز مدارک، مستقیما به صاحب ملک پرداخت می شود. 
درسال ۱4۰۲ سهم سالیانه مردم در بیمه حوادث ساختمان ۲4 هزار تومان تعیین 

شده است که به صورت ماهانه ۲ هزار تومان از طریق قبوض برق پرداخت می شود.
در جلسه مذکور آیین نامه و دستورالعمل بیمه حوادث طبیعی ساختمان های 
مسکونی و فرایند ثبت خسارت تبیین شد. همچنین براساس تکلیف قانونی صندوق 
بیمه حوادث طبیعی ساختمان، در سال اول تصویب قانون، ۹۰ درصد حق بیمه 
توسط دولت و ۱۰ درصد توسط مالکین واحدهای مسکونی پرداخت می شود. بر 
اساس آیین نامه بیمه حوادث طبیعی ساختمان، به طور سالیانه سهم دولت ۱۰ 
درصد کاهش یافته و ۱۰ درصد به سهم مالکین افزوده می شود به طوری که در سال 

نهم سهم دولت ۱۰ درصد و سهم مالکین از حق بیمه ۹۰ درصد خواهد بود.
استان قم بیش از یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفر جمعیت دارد.

اجتماعی

که  بوده  رو  روبه  همزمانی  جمعیتی  بحران های  با  گذشته  سال  در ۱۰  کشور 
کارشناسان نتایج آن را سونامی سالمندی در ۲۰ سال آینده می دانند. تمایل زوج ها 
به زندگی بدون فرزند یا تنها یک فرزند، نرخ بالای مهاجرت جوانان، کم شدن آمار 
ازدواج با توجه به شرایط ناپایدار اقتصادی، افزایش آمار طلاق و تمایل به زندگی 
مجردی در بین جوانان و میانسالان سبب بروز تغییرات جمعیتی فاحش در ایران 
شده است .رشد جمعیت کشور اکنون از ۲5 سال گذشته نیز پایین تر آمده و طبق 

نظر پژوهشگران کشور تا سه دهه دیگر به انفجار سالمندی می رسد.
شاید دقیق ترین ارزیابی جمعیتی کشور در سال های گذشته توسط مجله معتبر 
انگلیسی زبان لنست منتشر شده باشد. مجله ای که از نظر ضریب تاثیرگذاری در 

بین مجلات مشهور دنیای پزشکی رتبه دوم بعد از ژورنال پزشکی نیوانگلند را دارد.
لنست درباره رشد جمعیت کشور نوشت: »ایران در روند پیری جمعیت با شتاب 
روزافزونی رو به رو است به طوری که در سال ۲۰۲۲ نسبت افراد بالای ۶۰ سال در 
ایران از ۱۰ درصد کل جمعیت فراتر رفته است، در عین حال نرخ رشد جمعیت ایران 
۷/۰ است که این میزان کمترین نرخ رشد جمعیت در آمار های ۲5 سال گذشته 

بوده است.«
لنست از آلمان، ایتالیا و ژاپن به عنوان پیرترین کشورهای جهان یاد کرده و آینده دو 
دهه آینده ایران را همراه با چالش های دوره سنی سالمندی پیش بینی کرده است: 
»در راستای چالش های سالمندی در ایران، سالمندان مجرد یا تنهایی هستند که در 
خانواده هایی با ابعاد کوچک تر زندگی می کنند. در حال حاضر حدود ۳۰ درصد از 

سالمندانی که به تنهایی زندگی می کنند در سنین ۸۰  و بالاتر هستند.«
انفجار جمعیت  ایجاد  به ریشه های  زبان همچنین  انگلیسی  این مجله معتبر 
سالمندی در ایران اشاره کرده و مهاجرت جوانان و عدم تمایل به بچه دار شدن را از 

مهمترین دلایل پایین آمدن نرخ موالید در ۱۰ سال گذشته عنوان کرده است.
چالش های سالمندی

به گفته رییس انجمن سالمندان ایران اکنون ۸۰ هزار سالمند مجرد داریم اما 

در آینده نزدیک این رقم به ۲ میلیون 5۰۰ هزار نفر خواهد رسید. »دلبری«رییس 
انجمن علمی سالمندان می گوید که چالش های متعددی در مسیر سیاست های 
جوانی جمعیت وجود دارد. مردم این باور را ندارند که با تولد یک کودک از آنها حمایت 
صورت بگیرد و با این شرایط بد اقتصادی بیشتر زوج های جوان تمایل به داشتن یک 

فرزند دارند.«
رییس انجمن سالمندی یادآورد می شود که در دهه ۶۰ هم تشویق به فرزندآوری 
بی برنامه صورت گرفت چرا که برای آینده آن جمعیت برنامه ای نداشتیم. مانند 
اکنون که برنامه ای برای دوره سالمندی این جمعیت وجود ندارد و تا ۲۰ سال آینده 
چالش های دوره سالمندی تبدیل به اصلی ترین مسائل حوزه جمعیتی و بهداشت و 

درمان کشور خواهد شد.«
تجرد گرایی تهدید جدی برای دوره سالمندی

جمعیت قابل توجهی از میانسالان اکنون مجرد هستند و هیچ برنامه ریزی برای 
دوره سالمندی آن ها نشده است. »دکتر احمد دلبری« می گوید که در حال حاضر 
نگرانی برای سالمندان به مرحله بحران نرسیده است. سالمندان ما در خانواده 
با ادامه روند در اولویت قرار نگرفتن ازدواج  زندگی می کنند و فرزندانی دارند اما 
جوانان، تمایل به تجردگرایی و همچنین افزایش آمار طلاق کشور در دو دهه آینده 
با بحران روبرو خواهد شد: »این موضوع نظام درمان کشور را متحول خواهد کرد. 
همچنین مسئله بیمه سالمندان، پرداخت حقوق به آنها و چالش های دیگر نیز به تبع 
افزایش این جمعیت باید در دستور کار دولت قرار بگیرد. اکنون هیچ نوع زیرساخت 
اجتماعی و فرهنگی یا درمانی برای این چالش بزرگ در نظر گرفته نشده است و روند 
سریع پیری جمعیت در ایران و پیامدهای آن در صورت نبود برنامه ریزی درست ما را 

غافلگیر خواهد کرد.«
تا سال 14۳۰ جزو نخستین کشور های پیر جهان خواهیم بود

اکنون ۱۱ درصد از جمعیت کشور را سالمندان تشکیل می دهند. این در حالی 
است که بسیاری از میانسالان ما در مرحله گذار به سالمندی هستند. یعنی تا دو دهه 
آینده این جمعیت ۱۱ درصدی به بیش از ۳۰ درصد از کل جمعیت خواهد رسید و 
در سال های بعدتر آن با انفجار جمعیت سالمندی نظیر آنچه در دهه ۶۰ و بعد از آن با 

رشد جمعیت کودکان رو به رو بودیم، مواجه خواهیم شد.
»محمد ابراهیم پیرانی«پژوهشگر و جامعه شناس در این باره می گوید که تهدید 
جدی این است که در دو دهه آینده دیگر هیچ تناسبی میان نرخ موالید و نرخ مرگ و 
میر وجود نخواهد داشت: »متاسفانه با شرایط فعلی و عدم فرهنگ سازی و تسهیل 
نکردن امر مهم ازدواج جوانان، شاهد کاهش بی سابقه نرخ موالید هستیم. سال ها 
پیش موازنه ای بین نرخ موالید، جمعیت میانسال و نرخ جمعیت سالمندان و به تبع 
آن نرخ مرگ و میر وجود داشت که این روند با شروع دهه ۹۰ دستخوش تحولات 
جدی شد. بسیاری از زوج ها به تک فرزندی تمایل پیدا کردند و نسل بعدی آنها که 
اقدام به ازدواج کردند حالا تمایلی به بچه دار شدن ندارند. نبود کار، نوسانات پی در 
پی اقتصادی و از دسترس خارج شدن نیازهای ابتدایی مانند تامین مسکن و درآمد 
ثابت برای جوانان باعث تشدید این وضعیت شده است. به همین دلیل است که ما 
با ادامه همین روند تا سال ۱4۳۰ به طور قطع در فهرست نخستین کشورهای پیر 

جهان خواهیم بود.«

جمعیت ایران با شتاب روزافزون رو به پیری می رود؛

سونامی سالمندی، بحران پیش روی کشور

به مناسبت عید سعید قربان؛

عید قربان، بزرگ آیین اخلاص و بندگی
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مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران خبرداد:

احیای یک میلیون بشکه ای ظرفیت تولید 
نفت ایران در ۶ ماه 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: با از بین  رفتن برجام در دولت گذشته 
بیش از یک میلیون بشکه ظرفیت تولید نفت کشور به دلیل تحریم های غربی و 
نبود تعمیرات به موقع تأسیسات نفتی کاهش یافت، اما در دولت سیزدهم با هزینه 
5۰۰ میلیون دلاری و در مدت ۶ ماه توانستیم در آغاز به کار خود در این دولت این 

ظرفیت ازدست رفته را برگردانیم. 
محسن خجسته مهر در آیین رویداد بهبود بهره وری در عملیات حفاری با تأکید 
بر اینکه زمان و افزایش بهره وری در حفاری برای بهبود اقتصاد پروژه از اهمیت 
بسزایی برخوردار است، گفت: هم اکنون در بحث حفاری ما با ۱4 چالش در زمینه 

افزایش زمان حفاری روبه رو هستیم.
وی با اشاره به اینکه در زمان شروع دولت سیزدهم تلاش کردیم تصمیم ها 
برخی  کرد:  اظهار  دهیم،  انجام  ممکن  زمان  کمترین  در  را  برنامه ریزی ها  و 
دستاوردهای امروز ما همچون افزایش دو برابری در صادرات نفت به سبب همان 

تصمیم ها در شروع کار خود بوده است.
معاون وزیر نفت تصریح کرد: ۲۰ ماه پیش صادرات نفت به روزانه کمتر از ۳۰۰ 
هزار بشکه هم رسیده بود و وجود حدود ۸۰ میلیون بشکه میعانات گازی روی آب 
در خلیج فارس در حال تبدیل شدن به پاشنه آشیل صنعت نفت بود. راهکار دولت 
قبل برای حل این موضوع افزایش تعداد نفتکش های اجاره ای و هزینه 45۰ 
میلیون دلاری سالانه در این زمینه بود و بیش از سه سال میعانات گازی تولید 

کشور را روی آب ذخیره کرده بودند.
خجسته مهر با تأکید بر اینکه صادرات نفت کشور را در سخت ترین شرایط ممکن 
نسبت به سال ۱4۰۱ دو برابر کرده ایم، افزود: در ابتدای آغاز به کار دولت سیزدهم 
بیش از 4۸۰ هزار میلیارد تومان کسری بودجه وجود داشت که با افزایش فروش 

نفت و وصول مطالبات نفتی این کسری را جبران کردیم.
وی احیای دیپلماسی انرژی را رمز موفقیت شرکت ملی نفت ایران در زمینه 
صادرات نفت دانست و اظهار کرد: درآمد نفتی کشور در سال ۱4۰۱ نسبت به 
۱4۰۰ بیش از ۷۹ درصد افزایش داشته است که این موضوع اقتدار صنعت نفت 
را می رساند. مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: اقتدار در صنعت نفت که 
در گذشته تصور می شد تنها در تکریم نشدن منابع انسانی خلاصه می شود، در 
دولت سیزدهم تبدیل به اقتدار اقتصادی کشور با افزایش فروش و صادرات نفت 
شده است. با از بین رفتن برجام در دولت قبل بیش از یک میلیون بشکه از ظرفیت 
تولید نفت کشور به دلیل تحریم های غربی و به موقع تعمیر نشدن تأسیسات نفتی 
کاهش یافت، اما با هزینه 5۰۰ میلیون دلاری در مدت ۶ ماه توانستیم در شروع 

به کار خود در این دولت این ظرفیت ازدست رفته را برگردانیم.
خجسته مهر با بیان اینکه ظرفیت تولید نفت ایران در ابتدای شروع به کار دولت 
سیزدهم حدود ۲.۲ میلیون بشکه بود و امروز به ۳ میلیون و ۱۰۰ هزار بشکه در روز 
رسیده است، افزود: حدود ۸۶ درصد از منابع نفتی مشترک ایران در حوزه کاری 
شرکت نفت و گاز اروندان قرار دارد، هم اکنون نسبت تولید نفت از میدان های 

مشترک به مستقل یک به سه است.
وی تصریح کرد: تولید نفت سنتزی )مخلوطی از میعانات گازی و نفت سنگین 
ایران( از عوامل مهم در افزایش صادرات و مشتریان جدید است. در ۲۰ ماه اخیر 

یک میلیون بشکه به تولید و صادرات نفت کشور افزوده ایم.

از وضعیت بازار دام در اعیاد قربان و غدیر خم؛

قیمت دام زنده سبک ۱4۵ تا ۱۷۰ و دام 
سنگین ۱3۰ تا ۱۵۰ هزار تومان

قیمت دام زنده با توجه به شرایط دام مثل نژاد، کیفیت تغذیه و… متغیر است. در 
حال حاضر با نزدیک شدن به اعیاد قربان و غدیر خم قیمت دام زنده سبک ۱45 

تا ۱۷۰ و دام سنگین ۱۳۰ تا ۱5۰ هزار تومان است.
براساس این گزارش ،هشتم تیر ۱4۰۲ خورشیدی مصادف با ۱۰ ذی الحجه 
۱444 قمری روز عید قربان است. برگزار کردن مراسم قربانی و قربانی کردن در 
این عید بر همه افرادی که بر اساس فقه اسلامی اعمال حج را به جا می آورند واجب 
است و مسلمانان در سراسر جهان در عبادت حج، در این روز، گوسفند، قوچ، 
گاو یا شتری را قربانی کرده و گوشت آن را بین همسایگان و مستمندان تقسیم 
می کنند. افشین صدر دادرس، مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک کشور درباره 
قیمت دام سبک )گوسفند( به مهر گفت: قیمت دام زنده با توجه به شرایط دام 
مثل نژاد، کیفیت تغذیه و… متغیر است. همچنین معمولًا هر جا که تقاضا بیشتر 
است نرخ آن بالاتر خواهد بود. وی عنوان کرد: در حال حاضر قیمت بره نر پروار 

شده آماده کشتار هر کیلو بین ۱45 تا ۱۷۰ هزار تومان متغیر است.
مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک کشور افزود: در استان های خراسان، تهران 
و آذربایجان شرقی و غربی تقاضا برای دام سبک در این اعیاد بیشتر بوده از این رو 
قیمت گوسفند زنده در این استان ها نسبت به نیمه جنوبی کشور که بازار تقاضا 
کمتری دارند، بالاتر است. صدر دادرس ادامه داد: در نیمه جنوبی کشور به دلیل 
خشکسالی و تغییرات اقلیمی دامداران نمی توانند دام های خود را در مدت زیادی 

نگهداری کنند از این رو با قیمت کمتر سعی در فروش آنها دارند.
 در ادامه مجتبی عالی، مدیرعامل اتحادیه سراسری دامداران کشور درباره 
قیمت دام های سنگین به مهر گفت: بر اساس سنت هر سال معمولًا قیمت دام 
زنده در اعیاد قربان و غدیر خم )۱۸ ذی الحجه(، ماه رمضان، ایام محرم و ایام عید 
نوروز افزایش پیدا می کند. وی افزود: با توجه به قول هایی که وزیر جدید جهاد 
کشاورزی درباره تهیه نهاده دام و خرید تضمینی گوشت قرمز به دامداران داده 

است امیدواریم قیمت ها در بازار شکسته شود.
مدیرعامل اتحادیه سراسری دامداران کشور با بیان اینکه وزیر جهاد کشاورزی 
اختیارات را به تشکل ها و اتحادیه ها واگذار کرده است، تصریح کرد: بها دادن به 
تشکل ها سبب می شود تا زمینه سوداگری در بازار گوشت کاهش چشمگیری 
داشته باشد. وی درباره قیمت گوساله و شتر زنده گفت: تعیین نرخ دام ها بستگی 
به نژاد و شرایط رشد آنها دارد. در حال حاضر قیمت دام زنده متغیر بوده و قیمت 
گوساله هر کیلو بین ۱۳۰ تا ۱5۰ هزار تومان است. در بازار شتر نیز این عدد بین 
۱4۰ تا ۱45 هزار تومان برآورد می شود. عالی عنوان کرد: بیشترین بازار تقاضا 
برای دام سنگین اعم از گوساله و شتر مربوط به استان هایی است که برادران اهل 
تسنن خود را برای عید قربان آماده می کنند و معمولًا این عید به مدت ۳ روز ادامه 

دارد و گوشت بین فقرا تقسیم می شود.

اما  داشتند  خودرو  فروش  برای  مختلفی  های  شیوه  قبل  سالهای  طی  دولتها 
هیچیک از این شیوه ها نه تنها نیاز واقعی مردم را پاسخ نداد بلکه منجر به زیاندهی 

خودروساز، افزایش تقاضای کاذب و جولان دلالان شد.
یکی از عمده مشکلات صنعت خودروسازی کشور که گریبان مصرف کنندگان را نیز 
گرفته است مربوط به وضعیت فروش خودرو می شود؛ شیوه های که تاکنون دولت به 
کار گرفته نه تنها کمکی به تولیدکننده نکرده بلکه منجر به افزایش روز به روز تقاضای 
نهفته و کاذب هم شده است. وضعیت در صنعت و بازار خودرو به گونه ای جلو رفته 
که امروز شاهد این هستیم که حرف اول و آخر را دلالان و سوداگران می زنند و در 
جایی که نه دولت، نه تولیدکننده و نه مصرف کننده سودی نمی برد، سوداگران هر روز 

سودهای کلانی به جیب می زنند.
در گفت و گویی تفصیلی با سعید مدنی کارشناس صنعت خودرو و مدیرعامل 
اسبق خودروسازی کشور، به بررسی وضعیت فروش و دلایل افزایش تقاضای کاذب و 

سوداگری پرداخته ایم که درادامه می خوانید. 
آقای مدنی با توجه به حساسیتی که روی قیمت، بازار و صنعت خودرو وجود 
دارد، روش های مختلفی برای فروش خودرو داشته ایم. لطفاً در مورد شیوه های 
فعلی فروش خودرو در ایران -از طریق سامانه- توضیح بدهید. آیا این شیوه ها 

نتیجه مثبتی در بر داشته است؟
تاکنون شیوه های مختلفی برای فروش خودرو تست شده است؛ قبلًا خودروسازان 
از طریق سامانه های قرعه کشی خودشان، خودرو می فروختند و بعد این سامانه تبدیل 
به سامانه یکپارچه شد و در ادامه نیز با ورود شورای رقابت به مساله قیمت گذاری 
خودرو، سامانه یکپارچه فروش خودروهای داخلی محل عرضه محصولات شد. با این 
شیوه ها علاوه بر اینکه تعهدات سنگینی برای خودروسازان ایجاد شد، شاهد افزایش 
تقاضای کاذب هم بوده ایم. در واقع در شیوه های فروش سامانه ای درصد بسیار کمی 
از مصرف کنندگان واقعی با قیمت کارخانه توانستند خودرو بخرند و بیش از ۹۰ درصد 
تقاضا برای سوداگری و حفظ ارزش پول و… بود. بنابراین تقریباً می توان گفت که 
نتیجه مثبت صد در صدی از این روش ها اخذ نشد زیرا دقیقاً همان مشکل قبلی که 

مربوط به تقاضای کاذبِ ناشی از رانت قیمتی می شود، هنوز هم وجود دارد.
از سویی دیگر فروش از طریق سامانه یک فروش غیرشرعی و غیرعرفی است زیرا 
قیمت نهایی این خودروها مشخص نیست. به نظر می رسد این شیوه صرفاً تبدیل به 

بودجه ای برای تأمین کمبودها شده است.
این موضوع، روی تولید چه تأثیری گذاشت؟

به دلیل اینکه گردش نقدینگی خودروساز با این شیوه های فروش، افزایش نیافته، 
تولید خودرو نیز با زیان زیادی همراه شده است.

در حالت نسبتاً عادی خودروساز مبلغ پیش فروش را می گیرد و با این نقدینگی 
قطعه می خرد و به تولید خودرو می پردازد اما این ۱۰۰ میلیون تومان ها که در بانک 
بلوکه شدند اصلًا به دست خودروساز نرسید و پول صرفاً در بانک ماند. بنابراین روش 
سامانه یکپارچه برای افزایش تولید هم مناسب نیست. حتی می توان به وضعیت 
خودروسازان بخش خصوصی هم اشاره کرد؛ تجربه چند سال گذشته نشان داده که 
تا زمانی که خودروسازان بخش خصوصی ما آزاد بودند به دنبال افزایش تولید بودند. 
طبق آمار تولید خودروسازان بخش خصوصی در بهار امسال دو برابر شد و اگر آزاد 
باشند احتمالًا تولید آنها تا پایان سال به ۲۰۰ هزار دستگاه هم برسد ولی اگر دولت 
دخالت کند این اتفاق نمی افتد. تعداد مونتاژکاران زیاد است و ظرفیت ها بالا رفته و 
تنوع محصولات زیاد شده زیرا در آن بخش، نظام قیمت گذاری وجود نداشت اما اگر 
قیمت گذاری دستوری شود و شیوه فروش نیز به همین شکلی فعلی ادامه یابد، تمام 

این اتفاقات متوقف می شود.
به نظام قیمت گذاری دستوری اشاره کردید؛ لطفاً بفرمائید که اثر این نظام بر 

فروش یا تولید خودرو چه بوده است؟
به هر حال دولت حق قیمت گذاری کالاها را دارد اما معمولًا در رابطه با خودرو در 
هیچ کشوری این اتفاق نمی افتد؛ در مسائل دارویی، پزشکی، غذا و امثالهم دولت ها 
به تولیدکنندگان و واردکنندگان اعلام می کنند که ما به التفاوت قیمت و سود منهای 
فروش را به عنوان سوبسید می دهند اما در مقابل قیمت را به صورت دستوری تعیین 

کنند.
اما در رابطه با خودرو علی رغم اینکه این قانون را داریم که اگر قیمت اجباری و 
تکلیفی شد و خودروسازان مجبور شدند خودرو را با قیمت زیر قیمت تمام شده 

بفروشند دولت باید ما به التفاوت را بپردازد تا خودروساز مجبور نشود این سوبسید را از 
جیب خود بدهد. اما این اتفاق نیفتاده و نتیجه این شده کهدر صنعت خودروسازی با 
زیان انباشته بالای ۱۳۰ هزار میلیارد تومانی مواجه شده ایم در صنعت خودروسازی با 
زیان انباشته بالای ۱۳۰ هزار میلیارد تومانی مواجه شده ایم؛ در حالی که با این بودجه 

می توانستیم ظرفیت تولید خودرو را بین ۳۰ تا 4۰ درصد بالا ببریم.
از سویی دیگر اگرچه تقاضای کلی خودرو در بازار ایران بین یک تا ۱.5 میلیون 
خودرو در سال است اما با توجه به کاهش تولید طی چند سال گذشته که عمده دلیل 
آن قیمت گذاری دستوری بوده، شاهد انباشت تقاضا و در واقع تقاضای نهفته در کنار 
تقاضای کاذب هستیم. به صورت دقیق تر باید اشاره کنم که اثر نظام قیمت گذاری 
تکلیفی این است که همه برای خرید خودرو با قیمت کارخانه هجوم می آورند اما اگر 
قیمت بازار و کارخانه بهم نزدیک باشد انگیزه سوداگری کنار می رود و تقاضای کاذب 

کم خواهد شد و عملًا خودروساز هم راحت است.
در حال حاضر اگر یخچال را چه از درب کارخانه بخرید چه از بازار آزاد فرقی ندارد 
زیرا قیمت ها برابر و متناسب با تورم است و کسی با هدف سوداگری لوازم خانگی نمی 
خرد اما خودرو از همان زمان که تحویل مشتری می شودریال مشتری می تواند با سود 

۲۰۰ تا ۳۰۰ میلیون تومانی در بازار بفروشد.
تقاضای نهفته چقدر است؟

در حال حاضر تقاضای نهفته خودروهای داخلی به حدود ۳ تا 4 میلیون دستگاه 
می رسد. همچنین با توجه به ممنوعیت واردات خودرو از سال ۹۷ حدود ۳۰۰ تا 4۰۰ 
هزار دستگاه تقاضای نهفته هم در این بخش داریم که اثر خود را بر قیمت خودروهای 
داخلی هم گذاشته و موجب بالا رفتن غیرمعقول قیمت ها شده است. بنابراین قیمت 
گذاری دستوری کاری کرده که نیز تقاضای نهفته از تقاضای کاذب بسیار بیشتر شود.

بنابراین شما موافق آزادسازی قیمت خودرو هستید؟
بله؛ زیرا اولین اثری که آزادسازی قیمت دارد از بین رفتن سوداگری و دلالی در بازار 
خودروی ایران است. در حال حاضر تفاوت قیمت کارخانه و بازار فاحش است و کسی 
که حتی 4 خودرو هم دارد باز اقدام به ثبت نام برای خرید خودرو از کارخانه می کند تا 

از این طریق سود کسب کند.
این مساله منجر به افزایش شدید قیمت خودرو نمی شود؟

اشتباه همه در همین جاست زیرا نظام قیمت گذاری دستوری است که باعث 
افزایش قیمت در بازار آزاد می شود. دقت کنید که وقتی تقاضا بالا باشد قیمت بالا 
می رود و این اتفاق به دلیل سوداگری می افتد، بنابراین در صورتی که قیمت گذاری 
آزاد و سوداگری حذف شود عملًا نه تنها شیوه های بهینه ای برای عرضه خودرو 
همچون فروش اقساطی خواهیم داشت بلکه خودروساز برای جذب تقاضا مجبور به 
کاهش هزینه های تولید و در نهایت قیمت خودرو می شود. به صورت دقیق تر باید 
بگویم که وقتی قیمت خودرو آزاد شود عملًا سوداگری و تقاضای کاذب از بین می رود 
و با توجه به اینکه خودروسازان نمی توانند تمام محصولات خود را بفروشند بنابراین 
مجبور به فروش اقساطی خودرو مانند همه کشورهای دنیا می شوند وقتی قیمت 
خودرو آزاد شود عملًا سوداگری و تقاضای کاذب از بین می رود و با توجه به اینکه 
خودروسازان نمی توانند تمام محصولات خود را بفروشند بنابراین مجبور به فروش 
اقساطی خودرو مانند همه کشورهای دنیا می شوند. چه بسا که در اواخر دهه هشتاد 
هم در ایران شاهد این اتفاق بودیم.  بنابراین اگر نظام قیمت گذاری آزاد و تقاضای 
کاذب حذف شود، خودرو با قیمتی بین قیمت فعلی کارخانه و بازار آزاد و در بیشتر 
موارد به صورت قسطی به دست مصرف کننده واقعی خواهد رسید. متأسفانه دخالت 

دولت به جای نظارت بر صنعت خودروسازی باعث حاد شدن مساله شده است.
نکته ای که در اینجا وجود دارد این است که به دلیل ممنوعیت واردات، بازار 
خودروی ایران به نوعی انحصاری شده است، بنابراین شورای رقابت با همین 
استدلال خود را موظف به قیمت گذاری خودرو می داند. به نظر شما انحصار 
فعلی در بازار خودروی ایران می تواند دلیل موجهی برای این شیوه قیمت 

گذاری باشد؟
موضوعی که متأسفانه مورد غفلت واقع شده این است که دولت خود این انحصار را 
ایجاد کرده زیرا دولت خود جلوی واردات خودرو را گرفته است و خودروسازان تمایلی 
به ممنوعیت واردات ندارند. اگر در این سال ها، سالی ۱۰۰ هزار دستگاه خودرو به 
کشور وارد می شد عملًا تعداد خودروهای خارجی عرضه شده به بازار به 5۰۰ هزار 
دستگاه می رسید که همین مساله موجب شکسته شدن قیمت خودروهای کارکرده 

می شد و رقابت ایجاد می کرد. منتهی دولت خود جلوی واردات را گرفته است.
شورای رقابت باید ابتدا معنای انحصار را دقیق شرح دهد؛ زیرا واقعیت این است 
که انحصار توسط شرکت ها ممکن است رخ دهد به این صورت که خودرو را تولید 
کنند و با هم دست به یکی کنند و بگویند می خواهند خودرو را با قیمت ایکس 
بفروشند که این مساله موجب انتفاع خودروساز می شود. اما در حال حاضر کدام یک 
از خودروسازان ما این کار را می کنند؟ خودروسازان ما در حال حاضر با زیان تولید 
می کنند و مصرف کنندگان نیز مجبور به خرید خودرو با قیمت بازار آزاد هستند. از 
سویی دیگر حتی دولت هم منتفع نمی شود. این چه انحصاری است که هیچیک از 

طرف ها منتفع نمی شوند؟
بنابراین باید گفت که بازار خودروی ایران انحصاری نیست بلکه انحصار فعلی، 
انحصار نظام سوداگری بازار خودروی ایران انحصاری نیست بلکه انحصار فعلی، 
انحصار نظام سوداگری است بوده که نتیجه قیمت گذاری دستوری است زیرا فضای 
رقابتی از بین رفته است. در واقع فضای انحصاری فعلی صنعت خودروسازی کشور 
فقط به نفع دلالان و سوداگران است و این در حالیست که در حال حاضر به قیمت 
ایجاد بدهی و زیان های سنگین، خودرو در ایران تولید می شود و فقط دلالان سود آن 
را می برند. دقت کنید که در حال حاضر قیمت خودروی دست دوم تولید شده در ۱۰ 

سال پیش در بازار ایران با قیمت خودروی نو در بازار منطقه برابر شده است!
از سویی دیگر، دولت برای مصرف کننده هم حق انتخابی نگذاشته است. حق 
انتخاب فعلی فقط این است که مردم خودرویی را ب خرند که سود بیشتری داشته 

باشد.
خودروسازان داخلی مخالف واردات نیستند؟

خیر؛ خودروسازان داخلی مخالفتی با واردات خودرو ندارند زیرا قیمت خودروهای 
خارجی بالاست و تعداد هم زیاد نیست و مشتریان خاص خود را دارد. از سویی دیگر 
این امر منجر به متعادل شدن عرضه و تقاضا در بازار می شود که این مساله به نفع 

خودروساز داخلی هم است.
به موضوع آزادسازی قیمت برگردیم؛ به نظر شما این امر همزمان با عرضه 
فروش  مشکلات  از  بخشی  حل  برای  عاملی  می تواند  وارداتی  خودروهای 

خودرو شود؟
زیان  افزایش  به  منجر  دستوری،  گذاری  قیمت  گفتم  که  همانطور  کنید  دقت 
خودروسازان، افزایش تقاضای کاذب و عدم توسعه خودروسازان شده است. بنابراین 
آزادسازی قیمت نه تنها منجر به از بین رفتن تقاضای کاذب و کمک به خودروساز برای 
افزایش تولید می شود بلکه سرمایه گذار نیز ترغیب می شود که به این صنعت ورود کند 
زیرا اگر قیمت خودرو آزاد شود و خودروساز، سهامدار و واردکننده سود ببرند شاهد 

ورود سرمایه گذاران به صنعت خودروسازی می شویم.
در حال حاضر به دلیل زیانی که وجود دارد و البته سودی که وجود ندارد، کسی 
حاضر به سرمایه گذاری در صنعت خودروسازی نیست. حتی دیدیم که در واگذاری 
خودروسازان نیز )واگذاری سهام تودلی( کسی حاضر به خرید این سهام ها نشد. 
متأسفانه در حال حاضر شاهد هستیم که دخالت در کار خودروسازان خصوصی نیز 

موجب شده که این بخش در مورد ادامه تولید دچار شک و تردید شود.
از سویی دیگر اگر از سرمایه گذاران داخلی هم چشم پوشی کنیم، سرمایه گذاران 
خارجی هم تمایلی به ورود به صنعت خودروسازی ایران ندارند زیرا این صنعت هیچ 
سودی عایدی کسی نمی کند و سرمایه گذار نه تنها سودی نمی برد بلکه دچار زیان 
و از دست دادن سرمایه خود هم می شود. متأسفانه طی یک دهه گذشته عملًا 
خودروسازان ما نه محصول چندان جدیدی به بازار عرضه کردند و نه حاشیه سود 
خوبی داشتند که بتوانند روی افزایش تولید کار کنند و نه قطعه سازان توانستند به 

موقع به نقدینگی خود برسند و مطالباتشان انباشت شد.
نکته دیگر اینکه اگر قیمت گذاری دستوری حذف شود، قیمت بازار کاهش می یابد 
و حاشیه سود خودروساز داخلی بالا می رود و در اینجا دولت باید دخالت کند و 
بگوید که با توجه به حاشیه سود بالا خودروساز باید برنامه افزایش تولید بگیرد. البته 
مشکلات خودروسازی ها با آزادسازی قیمت در کوتاه مدت حل نمی شود اما به هر 

حال امیدی برای حل مشکلات ایجاد می شود.
نظر  به  دارد،  بالایی  اینکه صنعت خودروسازی کشور ریسک  به  توجه  با 
باشد،  داشته  را  قیمت ها  آزادسازی  قصد  فعلی  شرایط  در  دولت  نمی رسد 
بنابراین به نظر شما عرضه خودرو در بورس می تواند به عنوان راهکار جایگزین 

انتخاب شود؟
بورس برای کشف قیمت مکانیزم بدی نیست اما مشکلات خاص خود را دارد. 
فروش اخیر در بورس اگرچه منجر به انتفاع خودروساز و دولت شد اما در بازار آزاد 
قیمت بالا رفت زیرا عده ای حرفه ای در بورس در حال فعالیت هستند که با روش های 
مختلف خودرو می خرند و دپو می کنند و در نهایت در بازار آزاد می فروشند. در واقع در 
اینجا فقط دولت و خودروساز منتفع می شوند و سر مصرف کننده بی کلاه می ماند. 
در بورس فقط دولت و خودروساز منتفع می شوند و سر مصرف کننده بی کلاه 
می ماند.  بنابراین بورس هم روش مناسبی برای فروش خودرو نیست زیرا کسی که 
برای اولین بار می خواهد خودرو بخرد باید کد بورسی بگیرد وبا دردسرهای زیادی وارد 
بازار سرمایه شود و با سختی خودرویی را ثبت سفارش کند. این روش ها پاسخگوی 
نیاز بازار خودروی ایران و مصرف کنندگان واقعی خودرو نیست. در دنیا مردم خودرو را 
از در نمایشگاه از دم قسط می خرند بعد در ایران شخص باید کد بورسی بگیرد سواد 

بورسی خود را بالا ببرد و با دنگ و فنگ یک خودرو را ثبت سفارش کند.
بنابراین به نظر من عرضه خودرو در بورس دردی را حل نمی کند.

با این تفاسیر یعنی راهی جز آزادسازی قیمت برای بهبود فروش خودرو و از 
بین رفتن سوداگری نداریم؟

دقت کنید که اگر دولت قرار است قیمت گذاری کند باید ما به التفاوت قیمت تمام 
شده به اضافه سود منهای قیمت فروش را به خودروسازان باید پرداخت کند اما در 
حال حاضر این کار را نمی کند و زیان خودروساز روز به روز بیشتر می شود بنابراین 
آزادسازی قیمت بهترین شیوه برای حل مشکلات است چراکه باعث می شود تقاضای 

کاذب از بین برود و حاشیه سود خودروساز برای افزایش تولید بالا رود.
این تجربه را در سالهای قبل داشتیم که جواب خوبی هم داد اما متأسفانه همان 

زمان می گفتند که پراید کیلویی چند است و این روش کنار گذاشته شد.

 انحصار فعلی انحصار نظام سوداگری است؛

دلالان؛ منتفع اول صنعت خودرو

آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۲۸ حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان 
قم که در شعبه ۱ اجرای احکام مدنی شورای قم به شماره ۱/۹۹ج/۱44۰ 
ثبت گردیده له مزدک علی اخوان ثالث علیه رسول بیات و حمیدرضا محمد 
دلشادفر محکوم علیه محکوم است به پرداخت ۳۰۱/۹۶۷/5۳۰ریال  در حق 
محکوم له و مبلغ ۱۹/۷۳۷/۸۷۶ریال نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم 
علیه در قبال بدهی خود اموال منقول توقیف نموده که کارشناسی به شرح ذیل 
 CDD۱۰B ارزیابی نموده است. ۱- استیکر نیمه شارژی ب ظرفیت یک تن مدل
ارتفاع دکل ۳۳۰۰ سانتی متر مستعمل آماده به کار به همراه باطری و کلیه 
متعلقات قیمت پایه جهت فروش از طریق مزایده مبلغ ۹۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال 
برآورد می شود.  ۲- میز هیدرولیک تسهیل ماشین قیمت پایه جهت فروش از 
طریق مزایده مبلغ۱5۰/۰۰۰/۰۰۰ریال برآورد می شود.  ۳- اره آتشی ، دینام 
موتوژن ، مستعمل و آماده به کار به قیمت پایه جهت فروش از طریق مزایده 
فروشگاهی  ایستاده  یخچال   -4 شود.  می  برآورد  مبلغ۸۰/۰۰۰/۰۰۰ریال 
، ساخت صنایع برودئی شیلا اصفهان تحت تعمیر با شکستگی در قسمت 
ویترین قیمت پایه جهت فروش از طریق مزایده 4۰/۰۰۰/۰۰۰ریال برآورد می 
شود. دو مجموعه سیستم کامپیوتر مستعمل با مشخصات الف – کیس گرین – 
مانیتور ۲۲ اینچ noc سی پی یو Intel cor i5 رم ۸ گیگ ، هارد 5۰۰ مگ ، به 
همراه موس و کیبرد و سیستم صوتی و در وضعیت آماده به کار ب- کیس گرین 
– مانیتور ۲۲ اینچ noc ، سی پی یو Intel cori۷ رم ۸ گیگ ، هارد یک ترابایت ، به 
همراه موس و کیبرد و سیستم صوتی در وضعیت آماده به کار قیمت پایه جهت 
فروش از طریق مزایده مبلغ ۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال برآورد می شود. نتیجه گیری 
نهایی: جمع کل قیمت پایه اقلام فوق مبلغ ۱/۳۷۰/۰۰۰/۰۰۰ریال صد و 
سی و هفت میلیون تومان برآورد می گردد.  مقرر گردید موارد فوق الذکر در تاریخ 
۱4۰۲/4/۲۸ ساعت ۱۱/۳۰ الی ۱۱/45  صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، 
جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از 

طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده 
را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد 
مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ 
کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. 
)شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های 
بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز 
اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده 
باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. 
حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده 
در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت 
ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می 

گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

-------------------------------------------
آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول

به موجب اجراییه صادره از شعبه ۹ دادگاه حقوقی شهرستان قم که در شعبه 
۸ اجرای احکام مدنی قم به شماره ۸/۱4۰۱ج/۶۶۳ ثبت گردیده له انسیه تات 
اسدی علیه وحید رمضانی محکوم علیه محکوم است به پرداخت ۱۲۸قطعه 
سکه تمام بهار آزادی و هزینه حج تمتع به مبلغ ۶۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال در حق 
محکوم له و مبلغ 4۰/5۰۰/۰۰۰ریال نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم 
له در قبال بدهی محکوم علیه خودرو به شماره انتظامی ایران ۲۲-4۲۲ه44 
توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده است. احتراما حسب 
دستور مدیر شعبه هشتم اجرای  احکام مدنی دادگستری استان قم – عطف 
پرونده  تاریخ ۱4۰۱/۱۲/۲ اجرا در خصوص  – در  نامه شماره ۰۱۰۰۶۶۳  به 
خوانده  رمضانی  وحید  آقای  علیه  اسدی  تات  انسیه  خانم  خواهان  اجرایی 
مبنی بر ارجاع کارشناسی قیمت گذاری از یک دستگاه خودروی پژو پارس به 

شماره انتظامی ایران 44/5/4۲۲/۲۲ شماره موتور ۱۲4K۰۰۶۱۳۶۶ شماره 
شاسی ۲۱CA۲CK۱5۳4۷۸CNC مدل ۱۳۹۱ رنگ سفید روغنی دو گانه 
پارکینگ  گازران داخل  و در جاده  باشد  آقای وحید رمضانی می  نام  به  سوز 
خلیج فارس توقیف می باشد بازدید و بررسی به عمل آمده و به طوریکه مشاهده 
گردید: اتومبیل فوق از نظر بدنه دور اطاق فرورفتگی و خط خش دارد شیشه 
جلو ترکیده تودوزی داخل مستعمل و روکش سقف تعویض شده و قسمت جلو 
تصادفی می باشد کامل بازسازی و رنگ آمیزی شده لاستیک متوسط فاقد 
بیمه نامه شخص ثالث می باشد قیمت پایه از طریق مزایده در بازار فعلی مبلغ 
: ۲/۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال دو میلیارد  دویست میلیون ریال لازم به ذکر است 
خریداران قبل از شرکت در مزایده حتما اتومبیل فوق را ازنظر فنی و بدنه اطاق و 
موتور و گیربکس رویت و بررسی نموده و خریداری نمایند. مقرر گردید موارد فوق 
الذکر در تاریخ ۱4۰۲/5/۱ ساعت ۱۱/۳۰ الی ۱۱/45 صبح به آدرس  قم ، خ 
ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق 
مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد 
مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از 
مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از 
مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می 
گردد. )شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت 
های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا 
دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده 
مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم 
نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده 
مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع 
دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج 

می گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا
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ستارگان  کاراته قم درمسابقات قهرمانی آسیا مالزی

مهدیزاده و نعمتی در جستجوی طلای 
ناب کاراته آسیا 

ایمان / رضا ملکی ؛می خواهم از کاراته ورزش پرافتخار قم می نویسم از رشته ای 
که در طول بیش از ۲۰ سال حصوری پررنگ در میادین جهانی،المپیک و آسیائی 
توسط دلاور مردان بزرگ خود همواره مایه افتخار و عزت برای شهر مقدس قم 
گردیده است . این بار حضور شایسته دو دلاور قمی در بدنه تیم ملی کاراته جمهوری 
اسلامی ایران در سفر به مالزی و جستجوی طلای ناب مسابقات قهرمانی آسیا که 

انشاءلله گردن آویز غیور مردان کاراته قم در این مسابقات خواهد شد.
تلاش ستودنی امیر کاراته ایران امیر مهدیزاده در چندسال اخیر جای تقدیر بسیار 
دارد.جوان پرافتخار شهر کریمه اهل بیت خانم فاطمه معصومه)س(با چنان صلابت 
باور نکردنی در اغلب مسابقات بین المللی و گرفتن سهمیه مسابقات جهانی حضور 

داشت که باورش غیر ممکن می نمود.
تلاش او را از نزدیک می دیدم ،تمرینات هوازی همه روزه در ورزشگاه شهید 
حیدریان و تمرینات انفرادی در باشگاه انقلاب زیر نظر پر افتخار ترین مربی تاریخ 
کاراته ایران شیهان غلامرضا دباغیان از او مردی ساخت تا درس مقاومت و سخت 

کوشی را برای جوانان ورزش کشورمان معنا نماید.
در جدیدترین حضور امیرمهدیزاده در مسابقات انتخابی درون اردویی اعزام به 
مسابقات آسیائی مالزی او در دو مسابقه رفت و برگشت با عبور مقتدرانه بار دیگر 
عنوان کاپیتانی تیم اعزامی کاراته ایران را بدست آورد تا در پی طلا و برنز های 
جهانی،آسیایی و المپیک آسیائی و ده ها مدال معتبر بین المللی بتواند با صید 

گردن آویز طلا در این مسابقات بار دیگر افتخار آفرین باشد .
مرتضی نعمتی دیگر دلاور قهرمان کاراته ایران که در طول ۳ سال گذشته بیشترین 
مدالها و افتخارات را برای کاراته قم آورده است با مدیریت والای شیهان سید علی 

خلیلی بعنوان مربی سختکوش خود توانسته همواره افتخار آفرین ظاهر شود.
 این بار در بدنه تیم کومیته مردان ایران  به مسابقات قهرمانی کاراته آسیا در مالزی 
می رود  تا با کسب مدال خوش رنگ طلا،ویترین  افتخارات خود را تکمیل نماید. 
نعمتی حالا حالاها می تواند در بدنه تیم ملی کاراته حضور داشته و افتخار آفرین 
باشد . از مسئولان ورزش استان قم  انتظارمی رود که قبل از اعزام با تجلیل از این دو 
عزیز و دیگر ورزشکاران قمی  عازم به مسابقات برون مرزی هستند ،آنها  را با روحیه 

ای مضاعف بدرقه کارزار مسابقات برون مرزی نمایند.

رئیس هیات جودو استان قم خبرداد:

دعوت ۱۰ جودوکار قمی به اردوی
 تیم ملی کاتا 

رئیس هیات جودو استان قم گفت: اردوی یک روزه تیم ملی کاتا آقایان با حضور 
۱۰ جودوکار قمی ۸ تیرماه به میزبانی فدراسیون جودو در مجموعه ورزشی آزادی 

برگزار می شود. 
محمدحسن سالاری عنوان کرد: اردوی یک روزه تیم ملی کاتا با حضور 4۰ 
ورزشکار از سراسر کشور از ۸ الی ۹ تیرماه به میزبانی فدراسیون جودو در مجموعه 

ورزشی آزادی تهران برگزار می شود.
او  ادامه داد: با اعلام فدراسیون جودو ابوالفضل زینلی، محمدمهدی افشاری، 
عظیمی،  مهدی  رضایی،  فخرالدین  بشارتی نیا،  محمدجواد  قاسملو،  محسن 
محمدحسن سالاری، محمدرضا صحرایی، محمد احسن و سیدعلی میرسپاسی 

۱۰ جودکار قمی حاضر در این اردو خواهند بود.
رئیس هیات جودو استان قم با اشاره به برگزاری مسابقات منطقه یک کشوری 
در پایان تیرماه، بیان کرد: این مسابقات در رده نوجوانان و جوانان با حضور ۷ تیم 
از استان های تهران، کرج، شهرستان های تابعه تهران گیلان، قم و سمنان از تاریخ 
۲۹ تا ۳۱ تیرماه به میزبانی استان البرز برگزار خواهد شد. نفرات برتر منتخب در این 

رقابت ها به مسابقات کشوری اعزام می شوند.
سالاری گفت: استان قم در بخش نوجوانان و جوانان این مسابقات با حضور ۶ 
جودوکار شرکت خواهد کرد، در ترکیب تیم قم شاهد ۲ ملی پوش خواهیم بود که 

امیدواریم نتایج قابل قبولی کسب کنند.
رئیس هیات جودو استان قم در پایان تصریح کرد: جودوکاران قمی از ۶ ماه پیش 
برای حضور در این مسابقات در اردو بوده و تمرینات خود را زیر نظر کادر فنی دنبال 

کرده اند. هر ۶ جودکار ما از نظر فنی در بالاترین آمادگی قرار دارند.
 

در دیداری تدارکاتی رقم خورد ؛

شکست آنا صنعت در بازی
 تدارکاتی خانگی 

آناصنعت در دومین دیدار تدارکاتی خود برابر نماینده هرمزگان نتیجه را واگذار کرد.
براساس این گزارش ، تیم فوتسال آناصنعت پاسارگاد قم که چند روزی است برنامه 
تمرینی خود را برای حضور در فصل جدید لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور آغاز 
کرده است . عصر روز دوشنبه در دیداری تدارکاتی در ورزشگاه شهید حیدریان به 

مصاف تیم پالایش نفت هرمزگان رفت و با نتیجه 5 بر سه مغلوب میهمان خود شد
.آناصنعت هفته گذشته در نخستین دیدار تدارکاتی مغلوب گیتی پسند اصفهان 
شد و در ادامه برنامه آماده سازی خود قرار است در دو دیدار تدرکاتی دیگر به مصاف 

فولاد زرند ایرانیان و گهرزمین سیرجان برود.
فصل جدید لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور از ۲۰ تیر ماه آغاز خواهد شد و 

نماینده قم در نخستین گام از سن ایچ ساوه میزبانی می کند.

سرمربی ترکیه ای تیم ملی بسکتبال گفت: می توانیم جایگاه بسکتبال ایران در 
آسیا را با صربستان در اروپا مقایسه کنیم.

نشست خبری هاکان دمیر سرمربی تیم ملی بکستبال کشورمان  عصر روز 
)سه شنبه - ۶ تیر ماه( در هتل المپیک برگزار شد.

هاکان دمیر در این نشست خبری اظهار داشت: یک ماه است که در ایران 
هستم و از عشقی که مردم ایران به بسکتبال دارند، سپاسگزارم.

سرمربی ترکیه ای تیم ملی بسکتبال ادامه داد: در یک ماه حضورم در ایران، 
کم و بیش بسکتبال ایران را شناخته ام، اما اگر یک ماه پیش از من این سؤال را 
می پرسیدید فقط می توانستم بگویم که بسکتبال ایران جزو قدرت های آسیاست 
و بازیکنان خوبی معرفی کرده است. می توانیم جایگاه بسکتبال ایران در آسیا را با 

صربستان در اروپا مقایسه کنیم.
وی افزود: هدف کوتاه مدتم این است که تیمی جنگنده را راهی مسابقات 
کنیم و همچنین بازیکنان جوانی پرورش دهیم که در آینده به دردمان بخورد. این 
اصلًا به این معنا نیست که به زمان زیادی برای انجام چنین کارهایی نیاز داریم. 
کارمان را از جام جهانی آغاز می کنیم و باید تا لحظه آخر هر بازی بجنگیم. بابد به 

جوانان اعتماد بیشتری کنیم.
دمیر تصریح کرد: قبل از هر چیز برایم مهم بود که هدایت تیمی را برعهده دارم 
که در بین ۳۲ تیم حاضر در جام جهانی است و حتی ترکیه نتوانسته در جام 

جهانی باشد و به همین خاطر حضور در جام جهانی برایم ارزشمند است. برنامه 
بلند مدت نداریم و قرار دادم کوتاه مدت است، اما اگر نتایج و شرایط، خوب پیش 
رود، دوست دارم بیشتر به توسعه بسکتبال ایران کمک کنم. اگر بتوانیم چهره 
بسکتبال ایران را به خوبی در جام جهانی نشان دهیم، قطعا با این بازیکنان جوان 

می توانیم شاهد کیفیت بالاتری باشیم.
وی تاکید کرد: در حال حاضر می توانم بسکتبال ایران را با جهان بهتر مقایسه 
کنم. من در یک سال و نیم گذشته، مربی تیم ملی ترکیه بودم و بسکتبال 
صربستان را هم خیلی وقت است دنبال می کنم. چیزی که مهم است و باید به 
آن توجه کنم، تربیت بازیکن و پرورش دادن آن است. بازیکنان جوان و باتجربه ای 
در برخی پست ها در ایران داریم و در برخی پست ها هم کمبود بازیکن داریم . در 
سن های ۱۸ تا ۲۲ سال بازیکنان خوبی داریم و باید از مربیان آن ها تشکر کنم و 
تبریک بگویم. ما با تمام قدرت ادامه می دهیم تا به نتیجه مد نظر که ساخت و 

پرورش بازیکن است برسیم.
دمیر در مورد نقاط قوت و ضعف ایران در فاز حمله و دفاع و همچنین رفتار 
مربی   عنوان  به  ترکیه  در  کرد:   اظهار  داوران،  تصمیمات  مورد  در  بازیکنان 
شهرت دارم که در امور دفاعی تبحر دارد و فکر می کنم به همین خاطر است 
که فدراسیون بسکتبال ایران من را انتخاب کرد. باید عادت های بد در دفاع را 
کنار بگذاریم. ما تمرینات مان را زودتر از سایر تیم ها شروع کرده ایم، اما نتیجه 

تغییرات در مسابقات نمایان می شود ولی امیدوارم تغییرات مثبت در جام جهانی 
حس و دیده شود. باید دفاع و حمله تیم مان را به سطح جهانی برسانیم. نمی دانم 
در بازی های آسیایی با چه سبک از داوری ها روبرو هستیم، اما امیدوارم هیجان 

بسکتبال ایران را ببینند و به ما در زمین احترام بگذارند.
سرمربی تیم ملی بسکتبال ایران در ادامه افزود:  فقط برای اینکه سرمربی ایران 
در جام جهانی باشم، اینجا نیامدم. اگر آنطور بود در قراردادم می آمد که فقط 
برای جام جهانی. فدراسیون هم نمی خواست کسی سرمربی باشد که فقط در 
جام جهانی باشد. ما برای جام جهانی، بازی های آسیایی و دو پنجره جام جهانی 
بعدی قرارداد داریم. پس من فقط برای جام جهانی ۲۰۲۳  نیامده ام و امیدوارم 
سو تفاهم نشود. مربیگری کاری است که ریسک دارد. راهیابی به المپیک افتخار 

هر سرمربی است، موضوع مهمی است اما امکان عدم موفقیت هم وجود دارد.
دمیر در پاسخ به پیش بینی اش از نتایج ایران در مسابقات پیش رو، اظهار کرد: 
به نظرم در کار مربیگری، پروسه و روند برایم مهم است، نه اینکه چه نتیجه ای در 
مسابقات کسب می شود . مهم پیشرفت در تمرینات و رسیدن به اهداف در هر روز 
تمرین است. در رویاهای مان می خواهیم جزو دو تیم اول باشیم و به دور بعدی 

برسیم. در بازی های آسیایی به فینال برسیم و به المپیک پاریس برسیم.
او در مورد شرایط حامد حدادی، ستاره کهنه کار بسکتبال ایران توضیح داد: 
حدادی را نه تنها من، بلکه کل دنیا می شناسند. در بازی های بزرگی حضور 
داشته و به او احترام زیادی قائل هستیم. حدادی به تیم ملی ایران خدمت زیادی 
کرده و با وجود بالا بودن سنش همچنان هیجان بازی بسکتبال را دارد. متاسفانه 
در پنج ماه گذشته مصدومیتی از آشیل پا داشته  که جراحی کرده است. او در 
حال ریکاوری است و تا زمانی که کاملا آماده شود از او حمایت می کنیم. تا جایی 

که بشود سعی می کنیم آسیبی نبیند  و در زمین حاضر شود.
سرمربی تیم ملی تاکید کرد: علی آرزومندی به عنوان مربی، همه بازی های 
لیگ را زیر نظر داشته است. تمام بازی های پلی آف و آمار بازیکنان مورد ارزیابی 
قرار می گیرد و هر بازیکنی لیاقت داشته باشد، دعوت خواهد شد. قبل از دعوت 
از بازیکنان در جلساتی نقد و تحلیل هایی انجام می شود. در تمام دنیا اینگونه 

بازیکنان به تیم ملی دعوت می شوند.
مشکل  گفت:  ایران  بسکتبال  روی  پیش  مشکلات  مورد  در  دمیر  هاکان 
بسکتبال هر  کشور مانند ترکیه، اسپانیا و ایران به نسبت قدرت و شرایط شان 
است. اگر بسکتبال را به عنوان رشته دوم بعد از فوتبال پرورش بدهیم، باید 
ببینیم چه مشکلاتی دارد. از تجربه بسکتبال ترکیه مثال می زنم. باید محیطی 
ایجاد شود تا کودکان و نوجوانان به بسکتبال علاقه پیدا کنند و برای همین به 
الگوهایی مانند حامد حدادی نیاز داریم. باشگاه ها باید تیم های پایه خودشان 
را تقویت کنند. یک مورد مهم دیگر هم جذب اسپانسرهای مالی است. به 
سازماندهی برای جذب تماشاگران بیشتر و همچنین احداث سالن های جدید 
و مختص بسکتبال نیاز است. هاکان دمیر در پایان گفت: فدراسیون در تلاش 
برای تدارک بازی های تدارکاتی است. بعد از ۱5 تیر ماه به ترکیه می رویم و بعد 
از ۲ بازی تدارکاتی سپس به روسیه می رویم و دو بازی تدارکاتی خواهیم داشت. 
سپس در گرجستان اردو می زنیم و بعد از دو دیدار تدارکاتی در تورنمنت پیک در 

کشور چین راهی جاکارتا و هانگژو خواهیم شد.

سرمربی ترکیه ای تیم ملی بسکتبال:

 نیامده ام که زود از ایران بروم

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای/خانم طاهره رستمی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت بشماره مسلسل ۹۷5۹۳4 
مربوط به پلاک ۱44۷ فرعی از 55  اصلی واقع در جعفریه که ذیل ثبت دفتر الکترونیکی ۱۳۹۶۲۰۳۳۰۰۰5۰۰۰4۰۱ 
صادر وتسلیم شده بعلت جابجایی مفقود گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است،لذا مراتب باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا 
به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف۱۶5۱۰(
محمدرضا خدایاری–رئیس ثبت شهرستان جعفرآباد

--------------------------------------------
آگهی مزایده اموال غیر منقول ) نوبت اول(

در پرونده کلاسه فوق ملک با مشخصات ذیل الذکر سهم الارث متعلق به آقای سیدعلی حسینی فرد فرزند سیدحسین 
مورخ  پنج شنبه  روز  است  ارزیابی شده  دادگستری  کارشناسان رسمی  توسط  که  بساره  بهاره  مهریه خانم  ربابت  از 
۱4۰۲/۰4/۲۲ ساعت ٩ الی ۱۰ صبح اداری در دادگستری شهرستان کهک به آدرس استان قم- شهرستان کهک - 

ساختمان دادگستری کهک –زیرزمین -دفتر اجرای احکام مدنی از طریق مزایده حضوری به فروش می رسد.
۱- موقعیت ملک: استان قم-شهرستان کهک -بخش فردو-روستا خاوه- کوچه شهید زینلی-فرعی شماره ۲- پلاک ١٥ 

با مختصات یوتی ام ٤٩١٥٣٥ و ۳۷۹۲۷۲٥ می باشد .
۲- مشخصات ثبتی :ملک به شماره ملک ۱۱۷5 فرعی از ۲۰۳ اصلی بخش پنج ثبت کهک به ثبت رسیده است.

۳- مشخصات عرصه و اعیان وفنی ملک: ملک مورد نظر یک باب منزل ویلایی به مساحت عرصه ١٢٣٧.٨٥ مترمربع 
مندرج در پاسخ استعلام ثبت به شماره ۱4۰۰۸5۶۲۰۰۰4۰۰۰۶۸۲ مورخ ۱4۰۰/۹/۳ دارای دیوار کشی با نمای 
سیمانکاری شده، آردواز روی درب ،محوطه بصورت موزاییک و سنگ و باغچه بندی شده دارای درختان میوه ) گردو و 
.....( استخر به مساحت حدود 5۰ مترمربع با عمق متغیر و دور تا دور نرده سنگی و آلاچیق کنا استخر با کف سنگ و سقف 
شیروانی به مساحت حدود ٥٥ متر مربع دارای مخزن آب 5۰۰۰ لیتری پلی اتیلن بر روی اسکلت فلزی و سرویس بهداشتی 
با سقف شیروانی در محوطه می باشد. ساختمان دو طبقه احداثی در محوطه در دو طبقه )بصورت همکف و اول (با اسکلت 
دیوار و ستون فلزی و سقف طاق ضربی در همکف و شیروانی در طبقه اول که طبقات مستقل با کف موزاییک بدنه تا ارتفاع 
حدود یک متر سنگ مابقی و سقف سفیدکاری شده دارای آشپزخانه با کابینت و سرویس بهداشتی و حمام ،شومینه و طبقه 
همکف دارای یک خواب و انباری) در زیر سرویس پله طبقه اول دارای آبگرمکن زمینی( و طبقه اول دارای دو اتاق خواب و 
تراس در قسمت جلو و عقب می باشد. زیربنای کل )بنای دو طبقه، تراس و راهرو و سرویس بهداشتی در محوطه( حدود 
۳۰۰ متر مربع می باشد. با توجه به اظهارات آقای حسینی و بررسی نقشه پلاک مذکور، قسمتی از ملک بصورت مثلثی 
شکل در قسمت جنوب شرقی مساحت حدود ۳۰ مترمربع که قولنامه ای خریداری شده و جزء پلاک مذکور نمی باشد. 
ملک دارای انشعاب برق و گاز و با توجه به اظهارات نامبرده آب مورد نیاز از قنات فردو تامین میگردد و بدلیل عدم ارائه اسناد 

رسمی مالکیت در ارزیابی لحاظ نشده است.
4-ارزش ملک باعنایت به مراتب فوق الذکر ،موقعیت ،کمیت ،کیفیت و بدون لحاظ هرگونه بدهی و دیون احتمالی 

مبلغ  جمعا  موصوف  مذکور  پلاک  اعیان  و  عرصه  ششدانگ  ارزش  حاضر  حال  در  حقوقی  و  حقیقی  اشخاص  به 
۱۲5/44۰/۱5۰/۰۰۰ ریال) صد و بیست و پنج میلیارد و چهارصد و چهل میلیون و صدو پنجاه هزار ریال( تعیین 
و اعلام میگردد که پس از کسر یک سوم متعلق به همسر متوفی و سهم الارث مابقی وراث شامل یک هشتم همسر 
ویک ششم ما دروسهم فرزندان ذکور میزان سهم الارث آقای سید علی حسینی فرد از ملک موصوف برابر است با مبلغ 
۳۰/4۸۸/۹۲5/۳4۷ ریال که به این میزان سهم الارث پدری محکوم علیه از ملک موصوف به مزایده و فروش گذاشته 

می شود.
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند میتوانند پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد 
نظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که بالاترین 
مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد ضمناً ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقداً اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت می 

گردد. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد.
دادورز اجرای احکام شعبه اجرای احکام مدنی شهرستان کهك استان قم 
رضا حاج اسماعیلی

--------------------------------------------
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 

فاقد رسمی اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفر آباد
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت شهرستان جعفرآباد تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را بر اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح کلاسه ذیل 

تایید نموده اند.
خانم   ۱٤۰۲۱۱٤٤۳۰۰۰5۰۰۰۰۱۳ پرونده   ۱4۰۲/۰۳/۳۰ مورخ   ١٤٠٢٦٠٣٣۰۰۰5۰۰۰۱۳۰ شماره  رای   -۱
مهدیه عسگری فرزند علی به کدملی ۰۳۷۰۷۳۲5۳۷ نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث دامداری 
شده بمساحت ۲۳۸۹/۱۲ مترمربع، پلاک فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری مع الواسطه از آقای: امام 

قلی محمدی مالک رسمی.
و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز ،آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد  و املاک شهرستان جعفرآباد تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. )م الف ۱۷4۱4(
 )ایمان و آفتاب یزد(
تاریخ انتشار نوبت اول:14۰2/4/7
تاریخ انتشار نوبت دوم:14۰2/4/24
محمد رضا خدایاری
رئیس اداره ثبت اسناد جعفرآباد

کریم  قرارداد  نشدن  تمدید  با  می رسد  نظر  به 
باقری، احتمالا او از پرسپولیس جدا خواهد شد.

لیگ  در  پرسپولیس  شرایط  درباره  باقری  کریم 
فصل  در  را  خوبی  شرایط  کرد:  اظهار  بیست ودوم 
گذشته سپری کردیم و با وجود مشکلاتی که وجود 
برابر  شکست  از  بعد  رسیدیم.  قهرمانی  به  داشت 
تیم  و  شد  ایجاد  تیم  در  خوبی  شرایط  سپاهان، 
بازی های  توانستیم  و  ادامه داد  به کارش  متحدتر 
خوبی را پشت سر بگذاریم و در نهایت هم قهرمان 

شدیم. 
مجموعه تیم عالی کار کردند تا نتایج خوب رقم 
بخورد. او هم چنین درباره اعتراضات به داوری در فصل گذشته هم گفت: تا وقتی VAR به لیگ ما نیاید اشتباهات وجود 
دارد. البته یک رویه ایجاد شده که همه مربیان به داوری ها اعتراض می کنند. امیدوارم اعتراضات کمتر شود و VAR هم به 

فوتبال ایران بیایید و ما شاهد داوری های منصفانه باشیم.
او در پاسخ به این سوال که آیا قراردادش با باشگاه تمدید شده است یا خیر؟ گفت: خیر قرارداد من تمدید نشده و 

صحبتی با من انجام نشده است.
باقری درباره این که چه زمانی قرار است با باشگاه پرسپولیس برای تمدید قرارداد مذاکره کند؟ گفت: باشگاه با من 
صحبتی نکرده است. جای نگرانی هم نیست، شاید باشگاه اصلا تمایلی به همکاری با من نداشته باشد. این موضوع اتفاق 

خاصی نیست و باشگاه با هر کسی بخواهد صحبت می کند و با هر کسی نخواهد صحبت نمی کند.
او در پاسخ به این که آیا درباره همکاری خود با پرسپولیس با یحیی گل محمدی صحبتی انجام داده است یا خیر؟ گفت: 

خیر، با کسی تماسی نداشته ام.
باقری در پایان در پاسخ به این سوال که آیا با شروع تمرینات این تیم در محل تمرینات حاضر خواهد بود یا خیر؟ گفت: 
مسلما باید با باشگاه قرارداد داشته باشم و اگر قراردادی نباشد در تمرینات حضور نخواهم داشت. کسانی در تمرینات 

حاضر می شوند که با باشگاه قرارداد دارند.

مدافع پیشین تیم فوتبال استقلال از مدیران استقلال 
ریکاردو  پرونده  تیم  این  آرامش  حفظ  برای  خواست 

ساپینتو را ببندند.
به عنوان  نکونام  جواد  انتخاب  درباره  بیانی   شاهین 
نکونام  داشت:  اظهار  استقلال  فوتبال  تیم  سرمربی 
باید تیمی را درست کند که هواداران خوشحال شوند. 
استقلال نیاز به نفراتی دارد که به قهرمانی فکر کنند. 
و  داد  دست  از  را  قهرمانی  دو  گذشته  فصل  استقلال 

هواداران امسال فقط جام می خواهند.
و  است  کرده  بازی  استقلال  در  نکونام  افزود:  وی 
می تواند حاشیه ها را دور کند. امیدوارم باشگاه در درجه 

اول بازیکنان مدنظر او را بگیرد و خروجی ها را مشخص کند. سال گذشته بازیکنانی در استقلال بودند که بازی نکردند. ما می توانیم 
با نفرات کمتر، تیم قدرتمندی داشته باشیم. سال قبل ۳۰ بازیکن داشتیم که خیلی از آنها ۱۰ دقیقه هم بازی نکردند. باید نفراتی 
در استقلال باشند که به درد تیم بخورند. پیشکسوت باشگاه استقلال در مورد درگیری های لفظی بین حجت کریمی سرپرست 
باشگاه استقلال و ریکاردو ساپینتو در فضای مجازی گفت: اصلًا نباید درباره ساپینتو فکر کنیم. او یک سال چه خوب و چه بد کار 
کرد و رفت. اگر ذهن مان را معطوف ساپینتو کنیم، راه را اشتباه رفته ایم. استقلال در این مقطع نیاز به آرامش دارد. البته نکونام 
باتجربه است و این مسائل برایش مهم نیست و به آن فکر نمی کند. به این مسائل در فضای مجازی دامن زده می شود تا هواداران 
تحریک شوند. بیانی ادامه داد: استقلال حتی در بدترین شرایط که تیمش دیر بسته می شد، شانس قهرمانی داشت. امسال که 
مدیریت خوب عمل کرد و سرمربی انتخاب شد، باید پیش فصل خوبی داشته باشد. اگر استقلال پیش فصل خوبی داشته باشد، 
امتیازهای نیم فصل اول را از دست نمی دهد. مدیریت استقلال نباید مسائل خانوادگی را عنوان کند، چون هیچ نفعی برای این 
باشگاه ندارد. وی در واکنش به اظهارات مدیران استقلال که قرارداد ساپینتو چند برابر قیمت واقعی اش بسته شده بود، گفت: 
فوتبال ما مشکل دارد که چنین اتفاقی می افتد. وقتی قرارداد بازیکنان به یکباره ۲۰۰ درصد بیشتر می شود یعنی یک جای کار 
ایراد دارد. بهتر است دیگر کاری به ساپینتو نداشته باشیم. ما با این کارها از تیم خوب بستن فاصله می گیریم. مدیران استقلال 

مسئله ساپینتو را مدیریت کنند و پرونده او را برای همیشه ببندند.

کریم باقری:

 صحبتی برای تمدید قراردادم نشده است
بیانی:

 نکونام بازیکنانی بگیرد که به قهرمانی فکر کنند 
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آثارو پیامدهای پروژه خالص سازی در مجلس ؛

مهندسی ناشیانه انتخابات از»اتاق 
عملیات« ساختمان فاطمی 

هشت ماه مانده به انتخابات، وزارت کشور در نامه ای به استانداری ها، فرمانداری ها 
و بخشداری ها، عدم ورود نمایندگان در امور اجرایی در سال پایانی مجلس را ابلاغ کرد. 
اگرچه این ابلاغیه با واکنش شدید بهارستانی ها لغو شد اما خبر از فعالیت جریانی در 

وزارت کشور دارد که پروژه خالص سازی انتخاباتی را پیش می برد.
به گزارش خبر آنلاین ،ارسال بخشنامه ای از معاونت سیاسی وزارت کشور به استانداری 
ها مبنی بر عدم ورود نمایندگان در امور اجرایی در سال پایانی مجلس، گمانه زنی هایی را 
درخصوص تلاش برخی در رده های بالای وزارت کشور برای مهندسی انتخابات مجلس 
را به دنبال داشت. شائبه مهندسی انتخابات که از سوی نمایندگان مجلس مورد تاکید 
قرار گرفته، مشخصا به تصمیم معاون سیاسی وزیر کشور باز می گردد که سابقه حضور در 

دستگاه های امنیتی را در کارنامه خود دارد.
مهندسی انتخابات مجلس در راه است؟ 

شائبه مهندسی و مدیریت انتخابات از سوی دولت، مهمترین فرضیه ای است که 
نمایندگان مجلس در واکنش به بخشنامه وزارت کشور داشتند. در همین ارتباط شهریار 
حیدری عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه نمایندگان 
در بین مردم مرجعیت دارند، گفته »بخشنامه اخیر وزارت کشور شائبه مدیریت و مهندسی 
انتخابات مجلس از سوی دولت را تقویت کرده است.« جبار کوچکی نژاد نماینده مردم 
رشت در مجلس شورای اسلامی نیز گفته: بخشنامه اخیر وزارت کشور شائبه مدیریت 
انتخابات آتی مجلس از سوی دولت را تقویت می کند. در همین راستا مجتبی توانگر عضو 
کمیسیون اقتصادی مجلس در اعتراض به بخشنامه غیر قانونی وزارت کشور تاکید کرده: 
»این اتفاق فراتر از یک بخشنامه اداری و حلقه ای از یک زنجیره سازمان یافته علیه مجلس 
و دخالت دولت در انتخابات است به همین دلیل نمایندگان مجلس از رئیس جمهور 

محترم می خواهند که شخصاً به این موضوع ورود کنند.«
شکاف بین دولت و مجلس ماحصل بخشنامه معاون سیاسی

دسته ای دیگر از نمایندگان معتقدند، بخشنامه وزارت کشور به فاصله دولت و نمایندگان 
مردم منجر می شود. فاصله ای که دولت با عملکرد غیرقابل دفاعش آن را تشدید می 
کند. در همین ارتباط فلاحی نماینده مردم همدان و فامین گفته »از سوی دیگر متأسفانه 
برخورد با نمایندگان نیز از سوی برخی مقامات دولتی  اصلًا درست نیست، استانداران 
در برخی استان ها برخورد نامناسبی داشته و ما انتظار داریم، وزارت کشور فکری به 
حال استانداران خود کند، این نوع نگاه نشان می دهد که ایرادی در وزارت کشور وجود 
دارد.« سیدرضا تقوی رئیس مجمع نمایندگان تهران در مجلس نیز، با بیان اینکه طبق 
قانون زمانی باید فعالیت های نمایندگان محدود شود که برای شرکت در انتخابات مجلس 
ثبت نام کرده باشند چرا که بسیاری از نمایندگان معلوم نیست برای انتخابات دوره بعد 
کاندیدا شوند، از اقدام دولت برای تفسیر قانون در این زمینه انتقاد کرد. حسین زهی 
عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه مردم تنها به نمایندگان دسترسی داشته و این 
نمایندگان هستند که از مشکلات و مسائل حوزه  انتخابیه آگاه هستند و مطالبات مردم، 
بودجه و اعتبارات مربوطه را پیگیری می کنند، در صورتی که مسئولان دولتی حتی تلفن 
مردم را هم پاسخ نمی دهد! گفـت: هم اکنون شهرستان اسلام آباد خاش با ۸ هزار نفر 

جمعیت فاقد آب است، اگر بنده پیگیری نکنم، چه کسی پیگیری می کند!
بی تدبیری مشاوران نفوذی در وزارت کشور!؟ 

این در حالی است که برخی نمایندگان مشخصا شخص معاون سیاسی وزیر کشور 
را مسئول بحران سازی بین دو قوه ارزیابی کردند. حسن محمدیاری عضو کمیسیون 
اجتماعی مجلس با انتقاد شدید از بخشنامه غیرقانونی معاونت سیاسی وزارت کشور، 
گفت: هیچ حکمت و عقلانیتی پشت بخشنامه معاونت سیاسی وزارت کشور نیست و با 
این مدل نگاه به نظام مسائل، عملًا باید کشور را در سال های منتهی به انتخابات تعطیل 
کرد. انتقادات به معاون سیاسی وزیر کشور به اینجا ختم نشد و عبدالعلی رحیمی مظفری 
عضو هیات رئیسه کمیسیون انرژی مجلس بیان کرد: صدور این بخشنامه یا نوعی بی 
تدبیری سیاسی است یا حضور مشاورانی بی تجربه و نفوذی در بدنه وزارت کشور است که 

نمی خواهند دولت و مجلس در حل مشکلات مردم موفق شوند.
وزارت کشور رئیسی به دنبال چه مجلسی است؟ 

در چنین شرایطی، این سوال مطرح است در صورت عمل به بخشنامه وزارت کشور 
و عدم ورود نمایندگان مجلس به پروژه های در حال اجرا، چه تاثیری بر نتایج انتخابات 
مجلس وارد می شد؟ نمایندگانی که در یکسال پایانی حضور خود در مجلس دسترسی به 
امور اجرایی ندارند، در رقابت رقبایی که قصد ورود به مجلس را دارند، از چه نقاط ضعف 
و قوتی برخوردار خواهند شد؟ و سوال مهمتر آنکه دولت با ابلاغ این بخشنامه به کل 
استانها، چه اهدافی را دنبال می کرده که تا قبل از آن دولت های ماقبل دولت سیزدهم 
دنبال نمی کردند؟ بنظر می رسد دولت رئیسی هشت ماه زودتر از قصد خود برای 
تشکیل مجلسی یکدست برای همراهی با دولت در دوسال پایانی خود، پرده برداشته 
است. خالص سازی مجلس از آنجا اهمیت دارد که با ابلاغ این بخشنامه به کل کشور، 
این فرضیه تقویت می شود نمایندگان فعلی مجلس، نمایندگانی ایده آل برای پیشبرد 
اهداف دولت رئیسی محسوب نمی شوند و منع این افراد از ورود به پروژه ها و امور اجرایی 
آن هم هشت ماه به انتخابات مجلس، نشانه برجسته ای از سوی نمایندگان مجلس برای 

مهندسی انتخابات به نفع دولت تلقی می شود.
 

یک کارشناس مسائل روسیه:

پوتین، تهدید را به فرصت تبدیل کرد
یک کارشناس مسائل روسیه با اشاره به تحولات اخیر در این کشور و مهار شورش 
صورت گرفته از سوی گروه واگنرها ابراز عقیده کرد که پوتین تهدید به وجود آمده را تبدیل 
به فرصت کرد و در همین چارچوب احتمالا در آینده نزدیک شاهد اصلاحاتی نیز در 

بخش های مختلف ساختار دولت روسیه خواهیم بود.
روح الله مدبر در گفت وگو با ایسنا با اشاره به تصمیم " یوگنی پریگوژین" مبنی بر عقب 
نشینی واگنرها و بازگشت آنها به محل ماموریت شان پس از گفت وگویش با  الکساندر 
"لوکاشنکو" رئیس جمهور بلاروس گفت: روسیه توانست در ظرف یک و نیم روز بحران 
ایجاد شده را که برخی از رسانه های غربی بر اساس پیوست رسانه ای خود تلاش داشتند 
به آن از بعد تبلیغاتی شدت و حدت ببخشند با تدبیر مدیریت کند. وی با بیان اینکه رئیس 
جمهور روسیه در این ارتباط از ظرفیت لوکاشنکو رئیس جمهور بلاروس استفاده کرد، 
ادامه داد: در زمانیکه شاهد شورش واگنرها بودیم برخی از رسانه های غربی تلاش کردند 
اتفاق رخ داده را بزرگنمایی کنند و با تبلیغات و بزرگ جلوه دادن حرکات کاروان پریگوژین 
به سمت مسکو به نوعی آستانه تحمل کرملین را نسبت به این موضوع تحریک کنند تا 
روسیه برای مقابله با این گروه دست به یک اقدام سخت بزند. این کارشناس مسائل روسیه 
ادامه داد: پوتین در روز شنبه در سخنرانی  خود تاکید کرد  که ما قاطعانه هر گونه  خیانت 
را محکوم می کنیم  ولی در عین حال به گونه ای  تدبیر کرد که جلوی هر گونه خونریزی 
در روسیه گرفته شود و در همین چارچوب گفت که ما نمی خواهیم خون روسی  روی 
زمین ریخته شود. وی با بیان اینکه برخی از رسانه ها و نهادهای اطلاعاتی غرب تصور 
داشتند که با بالا بردن پرچم شورش توسط پریگوژین بحران داخلی و شورش در روسیه 
ایجاد می شود، گفت: اما مقامات کرملین با تدبیری که انجام دادند جلوی این موضوع 
را گرفتند و مردم روسیه این اطمینان را داشتند که ارتش روسیه به سمت آنها گلوله ای 
شلیک نمی کند به خاطر همین ما بعضا شاهد این بودیم که در شهر روستوف که نیروهای  
نظامی و ارتش در آن حضور داشتند مردم در کنار تانک ها رفت و آمد می کردند و نگرانی 
خاصی در بین آنها وجود نداشت. مدبر با بیان اینکه در داخل مسکو نیز تقریبا فضا آرام 
بود، اظهار کرد: البته شهرداری مسکو تصمیم گرفت که برای پیشگیری از هر گونه اتفاق 
احتمالی و اقدام تروریستی روز دوشنبه را تعطیل کند ولی این به معنای اعلام حکومت 
نظامی نبود و فقط یک حلقه از نیروهای نظامی در خارج از مسکو اقدام به ایجاد پست  
بازرسی کرده بودند. این کارشناس مسائل روسیه با رد این تحلیل که توافق صورت گرفته 
بین  پریگوژین و لوکاشنکو و موافقت پوتین برای رفتن رییس گروه واگنرها به بلاروس  به 
معنای ضعف پوتین و عقب نشینی مسکو است، گفت: در واقع تاکید اول پوتین در کنار 
برخورد با خیانتکاران این بود که خون روسی ریخته نشود و این موضوع نیز اتفاق افتاد. وی 
در مورد اینکه چرا پوتین اختلافات بین پریگوژین و وزارت دفاع روسیه را مدیریت نکرد تا 
شاهد اینگونه اتفاقات نباشیم، اظهار کرد: اتفاقا به نظر می رسد که پوتین این اختلافات را 
مدیریت کرد و در واقع به عمد این فضا را ایجاد کرد که پریگوژین خود را نشان دهد؛ چرا که 
اگر قبل از این اتفاقات  می خواست با وی برخورد کند با توجه به نوع سابقه  رییس واگنرها 
این امر سخت تر می شد ولی کرملین با هوشمندی این زمینه را فراهم کرد که واقعیت 
صحنه مشخص شود و شخصیت پریگوژین برای مردم روسیه واضح و شفاف شود. مدبر با 
اعتقاد بر اینکه اتفاقات رخ داده نه تنها بر روی عملیات نظامی روسیه در اوکراین تاثیر منفی 
نمی گذارد بلکه با توجه به نوع مدیریت بحران، وزن روسیه افزایش پیدا کرده است، گفت: 
در واقع من معتقدم که پوتین، توانست تهدید به وجود آمده را تبدیل به فرصت کند و ما 
احتمالا در آینده نزدیک شاهد ایجاد اصلاحات قابل توجهی در دولت روسیه خواهیم بود.

رهبر معظم  انقلاب در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضائیه:

تامین آزادی های مشروع از وظایف مهم قوه قضائیه است

رهبر معظم انقلاب اسلامی یکی از وظائف قوه  قضائیه تأمین آزادی های مشروع 
است. در ذیل حکم شرع، آزادی های مردم باید تأمین بشود. خب دستگاه های 
قدرت به طور طبیعی در یک مواردی دچار معارضه می شوند. چه کسی باید به داد 

مردم برسد در این زمینه؟ قوه  قضائیه.
حفاظت از امنیت روانی جامعه یکی از موارد احیای حقوق عامه است

 حضرت آیت الله خامنه ای پیش از ظهر روز سه شنبه ششم تیرماه  در آستانه 
هفتم تیر ماه سالروز شهادت مظلومانه شهید بهشتی و ۷۲ تن از یاران شهیدش و 
روز قوه قضاییه در دیدار حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای 
رئیس قوه قضاییه و شماری از مسئولان، قضات و کارکنان دستگاه قضا اظهار 
داشتند: اینکه یک عده با استفاده از فضای مجازی یا غیرمجازی روی اعصاب 
مردم راه بروند و امنیت ذهنی مردم را به هم بزنند و مردم را بترسانند، این خلاف 
مقتضای احیای حقوق عامه است قوه قضائیه باید با برنامه ریزی، انضباط و با 

قاعده وارد بشود. 
اشتباه و اختلال قوه  قضائیه ، ضربه مهمی است 

رهبر انقلاب خطاب به مسئولان دستگاه قضا بیان کردند: شماها که به هر 
شکلی در این قوه مشغول خدمت هستید بدانید در یکی از مهمترین ارکان نظام 

اسلامی دارید کار می کنید.

نظام  برپایی  در  اصلی  از ستون های  یکی  قوه  قضائیه  دادند:  ادامه  ایشان 
اسلامی است معلوم است که اگر در این ستون های اصلی اختلالی بوجود بیاید 

در کل نظام اختلال بوجود خواهد آمد.
آیت الله خامنه ای تصریح کردند: به همین نسبت اشتباهاتی اگر چنانچه در 

اینجا انجام بگیرد، اختلالی صورت بگیرد آن هم ضربه اش مهم است. 
سوء استفاده اقلیتی کوچک چهره قوه قضائیه را مخدوش می کند

رهبر معظم انقلاب با تاکید بر اینکه باید برخورد با مراجعین در قوه قضائیه خوب 
باشد، اظهار داشتند: اگر کسی که به دادگستری مراجعه می کند با اخم شما 
مواجه شود، ولو به کارش هم رسیدگی شود، با دل شکستگی از آنجا بیرون می 

رود و اثر سوء دارد.
آیت الله خامنه ای در ادامه با بیان اینکه مبارزه  با فساد هم در درون قوه هم در 
بیرون قوه یکی از وظایف شما است، گفتند: یک اکثریت قاطع نزدیک به همه 
در قوه  قضائیه مردمان شریفی هستند، چه قضات، چه کارمندان، با امکانات کم 
با درآمد واقعاً کم، دارند کار سخت انجام می دهند. شرافت این عزیزان را نباید 
انسان از نظر دور بدارد. یک اقلیت کوچکی هم هستند که سوء استفاده می کنند 

از موقعیت؛ چهره  قوه را مخدوش می کنند در نظر مردم.
ایشان تصریح کردند: حیف است؛ با این باید مبارزه کرد. باید همه  اعضا و اجزای 

قوه مراقبت کنند که فساد وارد نشود. خدای نکرده وقتی یک بخشی فساد وارد 
شد این بیماری سرایت پیدا می کند.ایشان تاکید کردند: تصویر رسانه ای قوه 

قضائیه، تصویر خوبی نیست؛ باید این تصویر اصلاح شود
سند تحول قوه  قضائیه باید به سمت عملیاتی شدن پیش برود

رهبر انقلاب در ادامه با اشاره به اینکه قوه  قضائیه چهل و چند سال پشتوانه  
تجربه و آزمون و خطا دارد، بیان کردند: برای تحول از این تجربه ها باید استفاده 

کرد. تحول یعنی نقاط مثبت را تقویت کنیم، نقاط منفی را به صفر برسانیم.
آیت الله خامنه ای ادامه دادند: طرح تحول چند سال قبل در قوه  قضائیه تهیه 
شده است. کارشناس هایی که در این چند سال راجع به این طرح با بنده صحبت 
کردند یا گزارش کتبی دادند همه می گویند این طرح، طرح خوبی است، طرح 
متقنی است. این طرح الان در اختیار شما در قوه  قضائیه است.این طرح باید 
پیش برود، پیشرفتش کم بوده، باید پیشرفت کند. باید به سمت عملی شدن، 

عملیاتی شدن طرح تحول و سند تحول قوه  قضائیه باید پیش برود.
ملاک اصلی داوری فعالیت دستگاه ها، نتیجه و محصول نهایی است

ایشان در تذکر به مسئولان دستگاه قضا گفتند: کارهایی که سال گذشته گفته 
شد، اطلاع پیدا کردم همان وقت که در قوه  قضائیه یک قرارگاهی تشکیل شد برای 
پیگیری آن کارها. در بخشی از آن کارها پیشرفت های خوبی هم بوده در بخشی 
هم پیشرفتی نبوده. بالاخره کار شد، ترتیباتی فراهم شد که خود این ایجاد ترتیبات 
برای اینکه کارها را جلو ببرند خود این یک چیز مهم و قابل توجهی است. منتها یک 

نکته را من عرض بکنم مناط داوری را خروجی کار قرار بدهید. 
رهبر معظم انقلاب یادآورشدند: فرض کنید اینی که ما سر فلان قضیه این کارها 
را کردیم و این تعداد جلسه گذاشتیم  و... اینها ملاک نیست. ملاک این است که 
نتیجه چه شد، خروجی کارها چه شد. این در همه  مسائل کشور این جوری است. 
آمارها مهم اند، منتها باید نشان داده شود که خروجی این آمارها و این مطالبی که 

گفته شد خروجی اش چیست، آن مهم است. 
محصول نهایی مهم است. که دست مردم چه می رسد. 

ایشان تصریح کردند: یکی از وظائف قوه  قضائیه تأمین آزادی های مشروع است. 
در ذیل حکم شرع، آزادی های مردم باید تأمین بشود. خب دستگاه های قدرت 
به طور طبیعی در یک مواردی دچار معارضه می شوند. چه کسی باید به داد مردم 

برسد در این زمینه؟ قوه  قضائیه.
حضرت آیت الله خامنه ای  با تاکید بر اهمیت کم نظیر این قوه، اجرای کامل سند 
تحول دستگاه قضا، مبارزه با فساد در درون و بیرون این دستگاه، احیای حقوق 
عامه، تامین آزادی های مشروع، و پیشگیری از وقوع جرم را از جمله وظایف مهم 
قوه قضائیه خواندند و افزودند: ملاک اصلی داوری درباره فعالیت همه دستگاه ها، 

نتیجه و محصول نهایی است که به دست مردم می رسد.
رهبر معظم انقلاب در ادامه دکتر بهشتی را دارای رتبه عالی علمی حوزوی، 
بسیار پرکار، مصداق بارز نظم، مبتکر، پر حوصله برای شنیدن حرف ها حتی حرف 
های مخالفان و به دور از ریا و تظاهر برشمردند و گفتند: خصوصیات اخلاقی و 

کاری بهشتی امروز هم، برای همه درس آموز است.

تحلیلگر مسائل بین الملل گفت: در شرایطی که آمریکا از یک 
توافق مکتوب مورد تایید شورای امنیت خارج شد، طبعا تداوم و 
اجرای یک تفاهم نانوشته تنها به نیاز روز ایران و آمریکا بستگی 
خواهد داشت و هر یک از طرفین هر زمان که منافعشان ایجاب 
کند می توانند اجرای تفاهمات حاصله را متوقف کنند. در عمل 
ممکن است برای آمریکا این تفاهم تا پایان انتخابات ۲۰۲4 مهم 
باشد و برای ایران نیز ظاهرا به رفع نیازهای مادی اش بستگی 

خواهد داشت. 
کوروش احمدی تحلیل گر مسائل بین الملل در پاسخ به این 
سوال که با توجه به سفرهای آقای امیرعبداللهیان به قطر، عمان 
و امارات این تحلیل به وجود آمده است که ایران و آمریکا در حال 
دستیابی به توافق نانوشته هستند تحلیل شما درباره این گزاره 
چیست و به چه شکل قابل اجرایی است، گفت: طی چند هفته 
گذشته، گزارش های خبری متعددی در شماری از رسانه های 
معتبر اروپایی و آمریکایی در مورد یک توافق نانوشته بین ایران و 
آمریکا انتشار یافته است. از آنجا که این گزارش ها و خط اصلی 
آنها از جانب مقامات ایرانی و آمریکایی تکذیب نشده، می توان 
احتمال داد که چنین سیاستی از سوی طرفین اتخاذ شده و 

مذاکراتی در این رابطه در جریان است.
وی افزود: دلیل روی آوردن به چنین گزینه ای ظاهرا این است 
که برای آمریکا در این مقطع زمانی امکان یک توافق مکتوب، 
اعم از احیای برجام یا توافقی موقت در چارچوب برجام، وجود 
ندارد و از طرفی مایل است روابط با ایران بحرانی نشود. محتمل 
است که به سه دلیل تمرکز بر یک تفاهم نانوشته قرار گرفته است؛ 
نخست اینکه برخی معتقدند که ارزش عدم اشاعه برجام ۹4 
از دست رفته و با توجه به عدم احیای به موقع آن و با توجه به 
پیشرفت های هسته ای ایران طی 4 سال گذشته دیگر نمی توان 
از طریق مفاد آن، دوره یک ساله گریز هسته ای را که مدنظر آمریکا 

بود، احیا کرد.
احمدی ت در گفت وگو با خبر آنلاین صریح کرد: دوم اینکه 
آمریکا در حال نزدیک شدن به دوره انتخابات است و در چنین 
شرایطی این تصور وجود دارد که احیای برجام ممکن است در 
جو سیاسی کنونی برای دموکرات ها ایجاد مشکلات مضاعف 
هر  بررسی  برای  قانونی  یک  می ۲۰۱5  در  اینکه  سوم  کند. 
)قانون  رسید  کنگره  تصویب  به  ایران  با  توافق هسته ای  گونه 

INARA( که در نتیجه آن دولت بایدن ناچار خواهد بود یک 
توافق رسمی مکتوب را برای بررسی به کنگره بفرستد و این امر 
در آستانه انتخابات می تواند منشاء مشکلاتی برای دموکرات ها، 
از جمله شکاف در بین آنها شود. برخی عوامل فرعی دیگر مانند 
تندتر شدن جو سیاسی آمریکا علیه توافقی با ایران به خاطر 
اعتراضات پائیز گذشته و نیز ادعای ارسال پهپاد از ایران به روسیه 
و مانند این ها نیز تاثیراتی داشته و از جمله افراد و گروه هایی را 
که در گذشته خواستار حل مسائل بین ایران و آمریکا از طریق 

دیپلماسی بودند را تضعیف کرده است.
تداوم و اجرای این تفاهم تنها به نیاز روز تهران و واشنگتن 

بستگی دارد 
احمدی در پاسخ به این سوال، با توجه به تحولات رخ داده 
درباره آزادی زندانیان دو تابعیتی، آزادی پول های بلوکه شده، این 
اتفاقات تا کجا ادامه خواهد داشت و ایران تا چه اندازه می تواند 
نسبت به این توافقات خوش بین باشد، گفت: آزادی زندانیان 

دوتابعیتی مدت ها است که در دستور کار دو طرف قرار دارد. 
ظاهرا مذاکرات مربوطه در نیویورک، دوحه و مسقط در جریان 
بود. چند زندانی با تابعیت مضاعف اروپایی نیز طی هفته های 
گذشته آزاد شدند. اکنون ظاهرا تمرکز آمریکا بر سه زندانی است 
که تابعیت مضاعف آمریکایی دارند. آمریکایی ها مدعی هستند 

که اولویت اول را برای آزادی این زندانی ها قائل اند.
وی تصریح کرد: درمقابل، آزادی پول های بلوکه شده در چند 
رابطه  این  در  مورد  یک  در  است.  ایران  توجه  مورد  نیز  کشور 
موفقیت مثبتی انجام شد و ۲.۷ میلیارد دلار دارایی ایران در یکی 
از بانک های عراق آزاد شد. البته سخنگوی وزارت خارجه آمریکا 
در ۱5 ژوئن مدعی شد که آزادی این سپرده به این صورت است 
که در یکی از بانک های خارج از ایران به صورت امانی سپرده 
می شود و انجام پرداخت های مرتبط با اقلام غیرتحریمی مثل 
مواد غذایی و دارو با تایید مورد به مورد اقلام توسط آمریکا مقدور 
خواهد بود. ظاهرا اکنون تمرکز بر آزاد کردن دارایی های مسدود 

شده ایران در عراق و کره جنوبی است. البته علاوه بر آزادسازی 
این سپرده ها، صحبت از عدم اعمال تحریم های جدید و اجرای 
کمتر سختگیرانه تحریم ها نیز هست. به این معنی که عملا ایران 
اجازه خواهد داشت که نفت بیشتری را صادر کند. البته صحبت 
از این است که ایران در مقابل، غنی سازی خود را در سطح ۶۰ 
درصد و بیشتر متوقف کند. )البته این نظر هم وجود دارد که 
صرفا صحبت از فراتر نرفتن ایران از غنی سازی ۶۰ درصد است(. 
همچنین این تفاهم فقط محدود به برجام نیست و طیفی از نقاط 
اصطکاک مانند برخوردها در سوریه و عراق و توقیف کشتی های 
طرفین و همکاری ایران و آژانس با هم و مسئله اوکراین و مانند این 

موارد را نیز شامل می شود.
مقامات ایران مانع توفیق طرف های مقابل در امنیتی 

سازی کشور شوند
وی در ادامه گفت: شاید به همین دلیل باشد که دیگر رابرت 
مالی کمتر در این قضیه درگیر بوده و عمدتا برت مک گرت در 
مذاکرات نقش داشته است. نهایتا اگر منظور از سوال جدول 
زمانی مربوط به این تفاهم نانوشته است، باید بگویم، این یکی 
از ابهامات بزرگ این روند است. در شرایطی که آمریکا از یک 
توافق مکتوب مورد تایید شورای امنیت خارج شد، طبعا تداوم و 
اجرای یک تفاهم نانوشته تنها به نیاز روز ایران و آمریکا بستگی 
خواهد داشت و هر یک از طرفین هر زمان که منافعشان ایجاب 
کند می توانند اجرای تفاهمات حاصله را متوقف کنند. در عمل 
ممکن است برای آمریکا این تفاهم تا پایان انتخابات ۲۰۲4 مهم 
باشد و برای ایران نیز ظاهرا به رفع نیازهای مادی اش بستگی 
خواهد داشت. احمدی در پاسخ به این سوال که ایران به منظور 
کنترل فضای امنیتی سازی علیه خود از طرف اسرائیل و دیگران 
باید چه اقداماتی جهت درگیر نشدن در فضای آنان ایجاد کند ، 
گفت: امنیتی سازی مشکلی بوده که ایران طی چند دهه گذشته 
با آن مواجه بوده است. در این رابطه طرف های غربی و اسرائیلی 
با طرح اتهاماتی علیه ایران، مانند مداخله ایران در کشورهای 
دیگر، بحث گروه های نیابتی و متهم کردن ایران به عدم همکاری 
ما  مقامات  رفته اند.  پیش  این جهت  در  این  مانند  و  آژانس  با 
می توانند با از بین بردن هر گونه زمینه ای که طرح چنین ادعاها 
و اتهاماتی را ممکن و آنها را برای افکار عمومی باورپذیر می کند، 

مانع توفیق طرف های مقابل در امنیتی سازی کشور شوند.

احمدی تحلیلگر مسائل بین الملل مطرح کرد؛ 

دلایل تمرکز ایران و آمریکا برای رسیدن به تفاهم نانوشته

صدرالحسینی، کارشناس مسائل منطقه گفت: اگر مجمع گفتگو و همکاری های 
منطقه ای اجرایی شود منافع قابل توجهی برای ایران دارد چرا که ما طولانی ترین 
ساحل را در خلیج فارس داریم و در ارتباط با مسائل منطقه حساسیت داریم که 
این می تواند برای استقلال منطقه بسیار با اهمیت باشد. سید رضا صدرالحسینی 

کارشناس مسائل منطقه
صدرالحسینی در خصوص ایده تشکیل مجمع گفتگو و همکاری  کشورهای حوزه 
خلیج فارس از سوی جمهوری اسلامی ایران اظهارداشت: یکی از موضوعات مهمی 
که از سال های گذشته جمهوری اسلامی به دنبال آن بود ایجاد اتحادیه ها و نهادهای 
منطقه ای در جهت حل و فصل مسائل سیاسی، اقتصادی، امنیتی، تجاری، گمرکی 

و بانکی بوده است.
وی گفت: حال که بعضی از نهادهای بین المللی از جمله »سازمان ملل متحد« 
منطقه  در  ویژه  به  منطقه ای  همکاری های  و  گفتگوها  مجمع  تشکیل  به  نسبت 
ژئوپلیتیک خلیج فارس ورود کرده و این طرح را مطرح کرده اند، جمهوری اسلامی 
ایران هم به عنوان مبدع این طرح از سال های دور تاکنون، بهترین نوع اقدامات 
پیشنهادات عملی را می تواند ارائه داده و حتی میزبان اولین نشست در تهران باشد. 
لازم به تاکید است، در شرایطی که روابط ایران و کشورهای این حوزه جغرافیایی 
روبه تحکیم بیشتر است، زمان و مکان برگزاری این مجمع می تواند با دقت و سرعت 
بیشتری تعیین و اقدامات اولیه آن با کمک نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل و 

کشورهای پیرامون خلیج فارس صورت گیرد.
این کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه این موضوع به معنی حل مسائل 
منطقه ای توسط کشورهای محیط در منطقه به حساب می آید، تصریح کرد: در روابط 

بین دولی یا منطقه ای ممکن است این مجمع و نشست ها در برخی از منطقه ها به 
کشورهای شمال یا جنوب یک آبراه مطرح شود، ممکن است شمال_ جنوب، مشرق 
یا مغرب یک دریا و یا یک فلات مطرح شود، اما در هر حال، آنچه برای همه کشورهای 
آن منطقه مورد توجه و اهمیت است و امکان دارد مورد مداقه قرار گیرد این است که 
احتمالا بر اساس تقسیم بندی جغرافیایی مطرح شود که همه هدف برای ایجاد تفاهم 
و گفتگوهای فی مابین کشورها برای رسیدن به تفاهم جامع برای تامین منابع و امنیت 

ملی آن کشورهاست.
صدرالحسینی بیان داشت: اگر مجمع گفتگو و همکاری های منطقه ای اجرایی 
شود منافع قابل توجهی برای جمهوری اسلامی ایران دارد چرا که ما طولانی ترین 

ساحل را در خلیج فارس دارا هستیم، همچنین در ارتباط با مسائل اقتصادی، امنیتی 
و سیاسی منطقه دارای حساسیت هایی هستیم که می تواند برای استقلال منطقه 
بسیار با اهمیت باشد. وی ادامه داد: نکته حائز اهمیت این است که این مجمع 
می تواند شروع و بعضا تحکیم و تعمیق همکاری های کشورهای خلیج فارس در 

زمینه های مختلف را بدنبال داشته باشد.
این کارشناس مسائل منطقه عنوان کرد: در واقع تغییرات در نظام بین الملل این 
مطلب را به همه کشورها در همه مناطق مختلف دیکته می کند که با تعاملات و 
گفتگوهای بیشتر، نزدیک شدن دیدگاه ها، حل مشکلات و چالش ها و تاکید بر نکات 
مشترک و حل مسائل تفرقه انگیز بتوانند در »هندسه قدرت جدید« نقش آفرینی 

بیشتری را داشته باشند.
همکاری های  و  گفتگو  مجمع  ایده  شدن  اجرایی  اینکه  بیان  با  صدرالحسینی 
منطقه ای می تواند شروع مناسبی برای »قدرت یابی کشورهای منطقه ای و نقش 
آفرینی آنها در تغییرات قدرت از غرب به شرق« باشد، گفت: این موضوع به ویژه برای 
کشورهای علاقمند به استقلال و دارای منابع سرشار انرژی که مورد توجه بخش قابل 
توجهی از مردم دنیاست و اکثریت کشورهای حوزه خلیج فارس هم دارای این منابع 

هستند، صدق می کند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: در این رابطه باید حتما به موضوع مهمی همچون 
»آبراه ها، گذرگاه های دریایی و بنادرِ« مهم این منطقه وسیع و ظرفیت های انسانی و 
معدنی و فناوری های موجود توجه داشته باشیم که می تواند در نهایت با هم افزایی 
کشورهای پیرامون خلیج فارس در قدرت یابی و نقش آفرینی بیشتر این کشورها در 

تغییرات قدرت و در کنترل موضوعات و مسائل استراتژیک، بسیار با اهمیت باشد.

صدرالحسینی، کارشناس مسائل منطقه  مطرح کرد:

منافع قابل توجه اجرایی شدن ایده »مجمع گفتگو و همکاری « برای ایران 
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هر چه می خواهی برای خود دعا بخوان و 
]در دعا کردن[ بکوش که آن روز ]روز عرفه[ 

روز دعا و درخواست است.

چهار شنبه -7 تیر ماه 1402 - سال بیست وششم- شماره 5755

تهذیب الأحکام ج ٥ ص ١٨٢

با توجه به اینکه شهرداری دستجرد در نظر دارد پروژه مشروح ذیل را به پیمانکار واجد الشرایط و دارای صلاحیت واگذار نماید ، لذا از کلیه پیمانکاران که دارای سابقه کار و مرتبط با پروژه مذکور ود ارای گواهینماه صلاحیت در رشته مربوطه 
هستند   دعوت بعمل می آید از تاریخ انتشار آگهی مطابق جدول زمان بندی  ذیل جهت دیافت اسناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( مراجعه نمایند.

شرایط مناقصه عمومی:
بند 1 : داشتن گواهی صلاحیت ایمنی وزارت تعاون، کارو رفاه اجتماعی وشماره اقتصادی وارائه مستندات آن بمنظور شرکت درفرایند مناقصه عمومی و ارائه پیشنهاد ضروری می باشد.

بند 2 :  به این پیمان پیش پرداخت تعلق نمی گیرد. به این پیمان تعدیل تعلق نمی گیرد و کلیه کسورات قانونی طبق ضوابط طرح های عمرانی می باشد.
بند ۳ : پیشنهاد دهنده بعنوان شریک دوم اقرار می نماید با آگاهی کامل نسبت به پروژه، نوع اعتبارآن و همچنین کسورات متعلقه اقدام به ارائه پیشنهاد قیمت نموده است.

بند 4 : مشارکت کننده مسئول و متعهد به داشتن شرایط قانونی لازم )گواهینامه صلاحیت پیمانکاری(جهت شرکت در مناقصه عمومی  می باشد و می بایست کلیه اوراق مناقصه و تمام اسناد تعهدآور را پس از »صفحه دوم«
دانلود از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت »ستاد« با قید قبولی کلیه شرایط شریک اول )شهرداری( مهر و امضا نماید)طبق اساسنامه و آخرین آگهی تغییرات شرکت( و سپس در سامانه ستاد بارگزاری 

نماید.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از شرکاء باعث حذف آنان از فرایند مناقصه عمومی می گردد ضمناً هیچ یک از افراد مجاز دارای حق امضاء ، حق واگذاری امضاء خود به فرد دیگر حتی با ارائه  وکالتنامه محضری را ندارد.                                                                                                                                      
صفحه اول

بند 5 : مشارکت کنندگان می بایست یک نسخه از اسنـاد را از سامانه ستاد دانلود وپس از مهر و امضاء، پیشنهـادهای خود را در پاکتهای جداگانه شامل سوابق اجرائی، اساسنامه و تمامی آگهی تغییرات ، شماره اقتصادی و کد ثبت در پایگاه ملی مناقصات و 
گواهی صلاحیت ایمنی وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی را نیز پس از بارگذاری تحویل امور مالی نماید. برگه پیشنهاد قیمت را در پاکت )ب( و ضمانت نامه شرکت در مناقصه را طبق آیین نامه معاملاتی دولت به شماره ۱۲۳4۰۲/ت 5۰۶5۹/ه را در پاکت الف 

قرار دهند و در سامانه ستاد نیز  بارگذاری نمایند.
بند 6 : برنده مناقصه باید ظرف مدت یک هفته بعد از برگزاری کمیسیون معاملات و ابلاغ برنده آن از جانب کارفرما،  نسبت به ارائه ضمانت انجام تعهدات به میزان 5 درصد مبلغ پیمان مطابق با آئین نامه تضمین در معاملات دولتی به شماره ۱۲۳4۰۲/

ت5۰۶5۹ هـ مورخ ۱۳۹4/۹/۲۲اقدام و ۲4ساعت قبل از بازگشائی اصل ضمانت نامه را تحویل امور مالی نماید.
بند 7 :  قیمت پیشنهادی تا سه ماه بعد از تاریخ آخرین مهلت ارائه پیشنهاد قیمت معتبر است.

بند 8 : کارکرد مشارکت کننده به میزان اعتبارات ابلاغی از محل منابع داخلی شهرداری پرداخت می گردد.
بند9:شهرداری بعنوان شریک اول در نظر دارد حتی با وجود یک مناقصه گر اقدام به بازگشایی پاکات نماید.

بند1۰: مهلت خرید و بارگذاری اسناد ۱۰ روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم می باشد.
بند۱۱: کلیه کسورات قانونی )بیمه و مالیات( برعهده شریک دوم می باشد.

بند12: برآورد وریز متره پروژه ساخت بازار شهر دستجرداز طریق سامانه ستاد اعلام گردیده است. 
بند 1۳: پیمانکار مکلف است ۱۰درصد کل پروژه را بعنوان حسن انجام تعهدات در حساب سپرده شهرداری واریز  و پس از تحویل قطعی کارفرما نسبت به آزاد سازی پس از تایید واحد فنی اقدام نماید.  

بند14: میزان برآورد هزینه ساخت و آورده شرکاء براساس قیمت کارشناسی شده از سوی کارشناسان رسمی دادگستری راه وساختمان می باشد. 
بند15: جهت احقاق حق بروز هرگونه اختلاف مرجع رسیدگی در شورای حل اختلاف شهر دستجرد می باشد.۱4۰۲/۲۳

مدیرکل بازرسی استان قم گفت : دانشگاه علوم پزشکی قم  متاسفانه ۲ سال 
پیاپی است که رتبه نخست نارضایتی مردمی را دارد.

حجت الاسلام محمود طالبی روز سه شنبه درگفت وگو با خبرنگاران با بیان اینکه 
سال گذشته ۲ هزار و ۶۰۰ پرونده تخلف به صورت گزارش و شکایت در این 
اداره کل تشکیل شد، اظهارداشت : بیشترین نارضایتی از دانشگاه علوم پزشکی 

و شهرداری قم بوده است.
وی با بیان اینکه با پیگیری های بازرسی، اصلاح فرآیندهایی دربخش های 
دانشگاه علوم پزشکی استان انجام شد بیان داشت: هنوز وضعیت مطلوب و 
رضایت بخش حاصل نشده است، انتصاب های خوبی در بخش های مختلف 
شکل گرفته، حوزه درمان یکی از مهمترین معاونت های دانشگاه، ایرادهای جدی 

داشت و رها بود.
ساختمان بیمارستان اطفال قم در شان این استان نیست 

 طالبی با ذکر این نکته که ساختمان بیمارستان اطفال قم در شان این استان 
نیست گفت: با تذکر بازرسی، بهبود وضعیت بیمارستان کودکان درحال پیگیری 

است.
مدیرکل بازرسی استان قم  همچنین اظهار کرد: قصد داشتیم، بیمارستان 
آیت الله گلپایگانی )ره( را به بیمارستان کودکان تبدیل کنیم که به دلیل مخالفت 

واقف آن ، این کار میسر نشد.
مدیرکل بازرسی قم همچنین تاکید کرد: در مجموعه گزارش شکایت های 
واصله شده، بیشترین شکایت ها در خصوص رفتار نامناسب و خلاف شئون اداری 

کارکنان، همچنین کم کاری و سهل انگاری در انجام وظایف است.
برخورد با12۰ نفر از مدیران و کارکنان دولت 

وی اولویت های اداره کل بازرسی قم را مبارزه با فساد و حمایت از تولید ذکر کرد و 
گفت: در حوزه مبارزه با فساد در سال ۱4۰۱ با ۱۲۰ نفر از مدیران و کارکنان دولت 

در این استان برخورد کردیم.
وی با بیان اینکه در بین احکام صادره،  انفصال برخی مدیران را داشتیم گفت: 

راجع برخی کارکنان نیز مجازات حبس اعمال شد.
نورچشمی ها را مجبور به باز پرداخت وام ها به بانکها کردیم 

تسویه  پیگیری  خصوص  در  افزود:  ادامه  در  قم  استان  بازرسی  مدیرکل 
مطالبه های بانک ها، ۸۸5 میلیارد ریال انجام شد، برخی نورچشمی ها وام های 
کلان گرفته بودند، آن را به بانک پرداخت نمی کردند، که با ورود بازرسی این مبلغ 
به بانک ها بازگردانده شد. وی گفت: پیگیری بازرسی باعث رفع تصرف ها به میزان 

۱۰۰ هکتار از اراضی دولتی شدو به اداره کل منابع طبیعی و دولت بازگشت.
مدیرکل بازرسی استان صدور 4۸ فقره نامه هشدار برای دستگاه های دولتی 
طی سال گذشته را مورد توجه قرار داد و یادآور شد: نامه هشدار هنگامی صادر 

می شود که یک دستگاه دولتی در مظان جرم و تخلف قرار دارد.
اقدامات انجام شده در راستای حمایت از تولید

طالبی گفت: در تمام بازرسی ها تلاش کرده ایم به گونه ای اقدام نکنیم که 
حمایت از تولید قفل شود، در بازرسی از بانک ها برای هیچ کارمند یا رئیس 
شعبه ای به لحاظ پرداخت تسهیلات به تولیدکننده ها، تشکیل پرونده ندادیم، 

تخلف ها بعضا وجود داشت، ولی در باب تذکر ورود کردیم.
وی در بخشی سخنان با اشاره به انجام ۶۸ مورد بازرسی از واحدهای تولیدی 
استان در سال قبل بیان داشت: کارشناسان و بازرسان با حضور در محل واحد 
تولیدی، آسیب ها و مشکل ها را بررسی کردند. وی اضافه کرد: ورود بازرسی باعث 
راه اندازی مجدد سه واحد تولیدی، همچنین جلوگیری از تعطیلی 5 واحد دیگر 
شد. طالبی با اشاره به اینکه ورود بازرسی به افزایش تولید ۱۸ واحد تولیدی، 
کارگاه و کارخانه منجر شد گفت: متاسفانه همچنان شاهد بلاتکلیفی متقاضیان 
تاسیس واحد تولیدی هستیم، امیدواریم طرح پنجره واحد و الکترونیکی شدن 
صدور مجوز عملیاتی شود، ورود بازرسی، ۱5 مورد گرفتن مجوزهای تاسیس 
واحد تولیدی را تسهیل کرد. وی بیان کرد: به واسطه پیگیری بازرسی، به ۲ واحد 
تولیدی نیازمند، تسهیلات پرداخت شد، ۳5 مورد هم به صورت متفرقه در راستای 

پشتیبانی و مانع زدایی از واحد تولیدی اقدام شد.

مدیرکل بازرسی استان قم اعلام کرد؛

حضور 44 دانشگاه کشور در جمع برترین های جهاندانشگاه علوم پزشکی قم درصدرنارضایتی مردمی
رئیس موسسه استنادی علوم جهان اسلام با اعلام نتیجه رتبه بندی موضوعی این پایگاه در ۲۰۲۲، از 
حضور 44 دانشگاه ایران در این رتبه بندی خبر داد.  دکتر سید احمد فاضل زاده ادامه داد: رتبه بندی 
حوزه مهندسی و فناوری در ۱۱ رشته انجام شده که دانشگاه های ایران در هر ۱۱ رشته حضور داشته و 
دانشگاه تهران با جایگاه ۱4۱ رتبه اول و دانشگاه های صنعتی امیرکبیر و صنعتی شریف با قرار کرفتن در 
جایگاه ۳۰۰-۲5۱ رتبه دوم را در میان دانشگاه های کشور به خود اختصاص داده اند. وی با اشاره به حضور 
دانشگاه های ایران در میان دانشگاه های برتر جهان در حوزه پزشکی و بهداشت، عنوان کرد: در این میان 
دانشگاه پزشکی تهران در رتبه ۲۱۹، دانشگاه شهید بهشتی در رتبه ۳5۰-۳۰۱ و دانشگاه پزشکی ایران 
و مشهد در رتبه 4۰۰-۳5۱ جای گرفتند.فاضل زاده اعلام کرد: در حوزه علوم کشاورزی دانشگاه تهران با 
کسب رتبه ۱۰۲ در جهان در کشور اول است و رتبه اول، دانشگاه شیراز با ۲۳۰ و دانشگاه تربیت مدرس با 
رتبه ۲۳۸ دوم و سوم ایران هستند.وی اضافه کرد: در حوزه علوم اجتماعی تنها دانشگاه تهران موفق به 
حضور در این رتبه بندی شده جایگاه 45۰-4۰۱ را کسب کرده و در حوزه علوم انسانی نیز تنها این دانشگاه 

موفق به کسب رتبه ۶۰۰-5۰۱ شده است.

2۰ درصد جانباختگان تصادفات در کشور عابران پیاده هستند
 رئیس پلیس راهورگفت :خطای انسانی عامل ۸۲ درصد تصادفات است و رانندگان باید از مهارت لازم، 
صلاحیت و آمادگی کافی برخوردار باشند و با خودروی ایمن سفر کنند.سردار هادیانفر افزود : امروزه بیش 
از ۷ میلیون راکب موتورسیکلت در کشور  بدون گواهینامه تردد می کنند،  آن چه امروزه مایه نگرانی ماست، 
 تصادفات رانندگی است که اگر دستگاه ها با همین سیاست حرکت کنند، کشته های امسال به ۲۱ هزار نفر 
خواهد رسید.هر هم وطن که در تصادفات جان خود را از دست می دهد، ۸.۳ میلیارد تومان خسارت به کشور 
وارد می شود تا جایی که همه ساله به صورت متوسط ۱۱ درصد بودجه کشور به خسارت های مادی ناشی از 

تصادفات اختصاص می یابد.

زمین های احتکار شده تغییر کاربری داده می شوند
وزیر راه و شهرسازی که برای بهره برداری از چند طرح حوزه راه و مسکن به اصفهان سفر کرده است 
در مصاحبه با خبرنگار صداوسیما گفت: زمین هایی که در محدوده شهری قرار دارند و بیش از ۱۰ سال از 
طرح تفصیلی مسکونی آن ها گذشته، تغییرکاربری داده می شوند.بذر پاش افزود: زمین هایی که در اختیار 
مجموعه ها، ادارات، سازمان ها و یا افراد خصوصی و عمومی قرار دارند و هیچگونه اقدامی برای صدور پروانه 
یا ساخت آن ها انجام نشده باشد به عنوان احتکار زمین تلقی می شوند و با تصمیم شورای عالی معماری و 
شهرسازی و همکاری شهرداری ها، شش ماه بعد از اخطار اول، تغییر کاربری داده می شوند. وی تصریح 
کرد:اکنون نیاز است که تولید مسکن رونق گیرد و زمین هایی که امکان ساخت دارند به مدار تولید بیاوریم تا 

با افزایش تولید و عرضه مسکن بتوان بازار را بهتر مدیریت کرد.

تاریخ سازی بانوان پاورلیفتینگ در اولین اعزام بین المللی 
 بعد از صدور مجوز اعزام بانوان ایرانی به مسابقات جام بین قاره ای آسیا، اقیانوسیه و آفریقا در رشته 
پاورلیفتینگ برای نخستین بار در تاریخ، امروز دو ملی پوش بانوی کشورمان به مصاف رقبای خود رفتند. 
»شهلا قهرمانی« در وزن ۶۹ کیلوگرم عملکرد درخشان و شگفت انگیزی از خود به جای گذاشت و توانست 
در حرکت اسکوات به مدال طلا، در حرکت پرس سینه به مدال نقره و در حرکت ددلیفت به مدال نقره دست 
پیدا کند.»الهام سلیمیان« نیز در وزن ۷۶ کیلوگرم به مصاف رقبای خود رفت. ملی پوش بانوی کشورمان در 

حرکت اسکوات به مدال نقره و در حرکت پرس سینه به مدال برنز دست یافت.

آزادی 7 زندانی ایرانی در قطر
هفت زندانی ایرانی در قطر آزاد شدند.حمیدرضا دهقانی، سفیر ایران در قطر در صفحه توییتر خود در این 

ارتباط نوشت:»هفت زندانی کشورمان، با همکاری مقامات ذی ربط قطر، آزاد و راهی کشورمان شدند.«

برداشت وجه نقد از عابربانک ها کارمزد ندارد
محمدرضا مانی یکتا مدیر اداره نظارت بر نظام های پرداخت بانک مرکزی با بیان اینکه نرخ کارمزد ساتنا و 

پایا نسبت به سال ۹۹ تغییر نکرده است، گفت: برداشت وجه نقد از خودپرداز ها به هیچ وجه کارمزد ندارد.

شهردار قم تأکید کرد:

تسریع در اجرای عملیات عمرانی
 بسط شرقی حرم مطهر 

شهردار قم بر ضرورت آغاز پرقدرت و تسریع در عملیات اجرایی بسط شرقی 
حرم مطهر تأکید کرد. دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در جلسه بررسی پروژه های 
عمرانی شهرداری قم با اشاره به برخی موانع آغاز عملیات اجرایی بسط شرقی 
حرم مطهر اظهار داشت: این موضوعات با مذاکره و تبیین قابل حل هستند و 
نباید مانع از شروع با قدرت پروژه شوند.  وی ادامه داد: با توجه به توافقاتی که 
با سرمایه گذار انجام شده، اقدامات اجرایی پروژه باقدرت و توان پیش خواهد 
رفت اما ایمن سازی محدوده پروژه و تبیین جزئیات عملیات اجرایی بر عهده 
شهرداری منطقه است.  شهردار قم با تأکید بر اینکه شرکت های خدماتی باید 
رفع معارضات را بر اساس طرح پروژه انجام دهند اضافه کرد: طبق تبصره دو 
ماده یک قانون درآمد پایدار و هزینه شهرداری ها، رفع معارض از پروژه های 

شهری وظیفه شرکت های زیرساختی است. 
لزوم مشارکت دستگاه های اجرایی برای رفع معارضات تأسیساتی

وی با اشاره به اهمیت پروژه بسط شرقی حرم مطهر گفت: این پروژه بسیار مهم 
که خدمت رسانی به حرم مطهر و زائرین کریمه اهل بیت)س( محسوب می شود، باید 
با همکاری تمام ارگان های ذی ربط پیگیری شود. وی در بخش دیگری از سخنانش 
درباره پروژه فاز پنج عمار یاسر اظهار داشت: در این پروژه کار بی نظیری انجام شده 
است و حجم تملکات و هزینه ای که برای آن می شود، در سال های گذشته سابقه 
نداشته است.  وی با طرح این پرسش که کجا سابقه داشته در یک پروژه در یک ماه 
۶5 میلیارد تومان برای تملک هزینه شود، افزود: تعیین تکلیف پروژه هایی که ده ها 
سال بلاتکلیف بوده کار ساده ای نیست اما با توان و قدرت در مجموعه شهرداری قم 
پیگیری می شود.  وی با اشاره به اینکه شهرداری به عنوان یک ارگان فعال در شهر 
نقش خود را در پروژه های مختلف به خوبی ایفا می کند گفت: امروز ناظران به این 
امر شهادت می دهند که شهر قم زنده و بانشاط در حال پیشرفت و توسعه است. این 

موضوع خود را در نظرسنجی های مردمی نیز نشان داده است. 
 

سرپرست سازمان توسعه عمران شهرداری قم خبرداد:

 A پیشرفت ۵۵ درصدی پروژه رمپ
تقاطع شهید آیت الله حکیم

سرپرست سازمان توسعه عمران شهرداری قم از پیشرفت 55 درصدی پروژه 
رمپ A تقاطع بلوار پیامبر اعظم)ص( و 

مسعود بخشی با اشاره به اجرای پروژه رمپ A  تقاطع غیرهمسطح بلوار 
پیامبر)ص( اعظم و بلوار آیت الله حکیم اظهار داشت: این پروژه با ارزش ریالی 

۳۸ میلیارد تومان حدود 55 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 
وی افزود: در ابتدای پروژه صرفاً رمپ A در دستور کار سازمان توسعه و عمران 
شهرداری قم قرار داشت که در ادامه رمپ B یعنی مسیر خروجی از بلوار پیامبر 

اعظم)ص( به سوی بلوار حکیم نیز در دستور کار قرار گرفت. 
سرپرست سازمان توسعه عمران شهرداری قم گفت: به محض ابلاغ این پروژه، 
عملیات حفر چاه ها و ایمن سازی گود اجرایی شده و مقدمات کار در حال انجام 
است و  در حال حاضر دیواره های رمپ A  به صورت کامل اجرا شده است هم 
چنین شمع ها به صورت کامل بتن ریزی و خاک برداری حدود ۸۰ درصد پیشرفت 

داشته است و در دیواره های رمپ B نیز عملیات اجرایی آغازشده است. 

گفت  قم   استانداری  بانوان  امور  کل  مدیر 
استان  بانوان  آفرینی  کار  و  اشتغال  :نمایشگاه 
از ۶ تا ۹ تیر از ساعت ۱۶ تا ۲۲ در محل دائمی 

نمایشگاه های قم پذیرای بازدید کنندگان است.
زینب عبداللهی با اشاره به اینکه این نمایشگاه 
در ۲۲۰ غرفه برگزار شده است، گفت: بانوان کار 
آفرین قمی کالا ها و محصولات خود را در 4 رشته 
صنایع  و  غذایی  مواد  و  دستی  صنایع  پوشاک، 

دانش بنیان عرضه کرده اند.

نمایشگاه های  سلسله  افزود:  عبداللهی 
شده  آغاز  گذشته  سال  از  بانوان  توانمندی 
است و با حمایت استاندار و انعقاد تفاهم نامه با 
همکاری شهرداری قرار است به صورت فصلی در 

نمایشگاه های دائمی استان برگزار شود.
با  قم  استاندار  شاهچراغی،  تقی  سیدمحمد 
لازم  مالی  و  قانونی  حمایت های  اینکه  به  اشاره 
برای برگزاری این نمایشگاه ها صورت گرفته است، 
گفت: از نظر قانونی دائمی شدن این نمایشگاه تا 

یک ماه آینده تعیین تکلیف خواهد شد و تسهیلات 
قرض الحسنه برای مشاغل خانگی نیز با تنفس ۲ 

سال به این کار آفرینان اختصاص می یابد.
وی با بیان اینکه بانک ها در اعطای تسهیلات با 
یک سری ثوانین مواجه هستند که گمی سرعت 
می کند،  مواجه  کندی  با  را  تسهیلات  پرداخت 
گفت: با همکاری سازمان صمت، میراث فرهنگی، 
جهاد کشاورزی و اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

حمایت و تقویت مشاغل پیگیری می شود.

مدیر کل امور بانوان استانداری قم  خبرداد:

برپایی نمایشگاه عرضه محصولات بانوان کارآفرین 

 »روابط عمومی شهرداری«

»تجدیدآگهی مناقصه عمومی بازارچه سنتی«

مبنای برآورد برآورد اولیه)بریال(محل اعتبارعنوان پروژه
فهرست بها

حداقل رتبه مناقصه 
گر)پیشنهاددهنده(

مبلغ ضمانت مدت اجراء
نامه)ریال(

هزینه خرید اسناد)ریال(

ساخت بازارچه سنتی شهر دستجرد 
با مشارکت بخش خصوصی  
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»آورده شریک  دوم «»آورده شریک اول«
1-آورده شهرداری بعنوان شریک اول زمینی به مساحت 21۳4.۳۳ مترمربع

 جهت ساخت بازارچه
2-صدور پروانه های ساختمانی )مسکونی – تجاری( از سوی شریک اول )شهرداری(۳-تحویل زمین مطابق صورتجلسه

1-تهیه کلیه مصالح جهت ساخت بازارچه سنتی نسبت به قدرالسهم خود مطابق ضوابط و مقررات شهرداریها-
اجرای پروژه با نظارت شریک اول )شهرداری( 

۳-ارائه و تهیه جدول زمانبندی »C.P.M« ای که مورد تایید شریک اول نیز باشد.4-تکمیل پروژه مطابق استاندارها5- 
تهیه و انجام کلیه آزمایشات)کنترل کیفیت،و غیره ( از اداره کل آزمایشگاه مکانیک و خاک استان قم
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